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Πήρε καθαρή εντολή να εκπροσωπήσει τους Μαρωνίτες. 
Πρώτο μέλημα του η δημιουργία συνθηκών ευρείας ενότητας. 
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Εικόνες του χτες... και του σήμερα!

Είναι γνωστό τοις πάσι ότι από τις 23 του Μάη η
κοινότητα έχει εισέλθει πια στη νέα εποχή. Ο προ-
εκλογικός πυρετός και οι γενικότερες αντιπαραθέ-
σεις έχουν πια παρέλθει και πλέον μπροστά μας
έχουμε πολλές προκλήσεις και καλούμαστε να αν-
ταπεξέλθουμε ως κοινότητα. Σαφείς οι προθέσεις
του νέου Εκπροσώπου Γιαννάκη Μούσα από το ξε-
κίνημα κιόλας της θητείας του, παρόλα αυτά όπως
επανηλειμμένα δήλωνε και ο ίδιος, τίποτα δεν θα
επιτευχθεί εάν η νέα εποχή μας βρει κολλημένους

σε ξεπερασμένες αρχές
και καταστροφικές
προκαταλήψεις. Η
συνταγή της επόμενης
μέρας είναι ξεκάθαρη
και την συνθέτουν δύο
βασικά συστατικά: η
ενότητα και η συλλογι-
κότητα. 
Στο παρόν άρθρο θα
σταθούμε στο όραμα
της ενότητας και στον
καθοριστικό ρόλο που
έχουν να διαδραματί-
σουν οι νέοι Μαρωνί-
τες για να επιτευχθεί
αυτό. Ο Καθηγητής Φι-

λοσοφίας στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο της
Θεσσαλονίκης Φιλήμων Παιονίδης παραθέτει κά-
ποια τυπικά γνωρίσματα που πρέπει απαραίτητα
να διέπουν μια κοινότητα. Μεταξύ άλλων αναφέρει
το εξής γνώρισμα:
«Όταν κάθε μέλος θεωρεί την ομάδα του μια ιδι-
αίτερη συλλογική οντότητα η οποία έχει γι' αυτό
διακριτή υπόσταση, διάρκεια (ή προοπτική διάρ-
κειας) και σαφή αξία. Ο κοινοτικός βίος περικλείει
κάτι περισσότερο από την αναγκαστική συμμετοχή
σε μια ομάδα για την οποία τα μέλη της δεν τρέ-
φουν καμία εκτίμηση. Αυτό το επιπλέον στοιχείο
που διαφοροποιεί μια κοινότητα από έναν συνεται-
ρισμό ή κάποια άλλη συνένωση προσώπων δεν

είναι άλλο από την επιθυμία διαιώνισης της ομά-
δας ως ομάδας και της διαφύλαξης των ξεχωρι-
στών χαρακτηριστικών της».
Ποιο το βασικό συμπέρασμα με βάση την ανωτέρω
τοποθέτηση; Για τα μέλη της η κοινότητα έχει αξία
και διάρκεια. Αυτό που κάνει την κοινότητα να δια-
φέρει είναι η επιθυμία των μελών της να επιβιώσει
και να διαρκέσει ως ομάδα και να διαφυλάξει τα
ιδιαίτερα της γνωρίσματα. Δεν μπορώ να δια-
νοηθώ πως υπάρχει σήμερα Μαρωνίτης ή Μαρω-
νίτισσα που να μην έχει σε εκτίμηση την κοινότητα
του/της. Που να μην επιθυμεί τη διάρκεια της, την

επιβίωση της και την εξασφάλιση ενός ευοίωνου
μέλλοντος για αυτήν.
Πως επιτυγχάνεται η ενότητα; Σε μια κοινότητα
που έχει ανεπανόρθωτα πληγεί τα τελευταία χρό-
νια από τάσεις διχόνοιας και συστηματικές αντι-
παραθέσεις που μας παίρνουν ένα βήμα μπρος και
δύο πίσω. Εδώ οφείλω να ομολογήσω ότι θεωρώ
τους νέους σημαντικό παίχτη στην προσπάθεια για
ενότητα στους κόλπους της κοινότητας. Έχω πα-
ρατηρήσει έντονα κατά την προεκλογική περίοδο
μια αξιοσημείωτη αλλαγή στην τάση των ψηφοφό-
ρων και στο ποιος επηρεάζει ποιον σε μια οικογέ-

νεια. Κάποτε η επιλογή του γονιού στην κάλπη
ήταν την ίδια ώρα και επιλογή των παιδιών. Για
πρώτη φορά φέτος ήταν έκδηλη ακριβώς η αντί-
θετη τάση. Τις επιλογές σε μια οικογένεια τις έκα-
ναν οι νέοι άνθρωποι και οι γονείς ακολουθούσαν.
Τι σημαίνει αυτό; Μήπως οι νέοι έχουν κερδίσει
πια την εμπιστοσύνη όλων; Μήπως έχουν την ικα-
νότητα να κρίνουν, να αποφασίζουν και να καθο-
ρίζουν; Μήπως είναι εκείνοι που θα φέρουν
καλύτερες μέρες για την κοινότητα; Ακριβώς. 
Την ιδέα αυτήν την ενότητας, λοιπόν, πρώτοι οι
νέοι πρέπει να μεταφέρουν στους μεγαλύτερους.
Δεν χωρεί ο νους νέοι άνθρωποι και νέα μυαλά να
κουβαλούν σήμερα αντιλήψεις ξεπερασμένες και
που αποδείχθηκαν καταστροφικές για την πορεία
της κοινότητας. Δεν μπορεί νέοι άνθρωποι να μι-
λούν σήμερα για κόμματα εντός κοινότητας. Απο-
δέχομαι τον ισχυρισμό ότι προεκλογικά προκύπτει
αναγκαστικά διάσταση απόψεων και διαχωρισμός
προσώπων λόγω προτιμήσεων. Όμως δεν μπορεί
αυτό να διαιωνίζεται και να διαχωρίζει μόνιμα την
κοινότητα μας. Δεν μπορεί η νεολαία μας να χωρί-
ζεται στα δύο. Πρέπει να παραμένει μια και ενιαία.
Πρέπει να αντιληφθούμε ότι σε μια μικρή κοινό-
τητα, η διάσπαση μόνο κακό μπορεί να επιφέρει.
Ο καιρός που οι αντιλήψεις των γονέων μεταφέ-
ρονταν στα παιδιά έχει παρέλθει. Οι νέοι είναι
αυτοί που κρίνουν και επηρεάζουν σήμερα. Η ιδέα
της ενότητας ξεκινά από τη νεολαία. Εάν εμείς οι
νέοι μεταδώσουμε το μήνυμα αυτό τότε τα πράγ-
ματα μπορούν να αλλάξουν. Εάν προτιμήσουμε να
παραμείνουμε σε παρωχημένες ιδέες τότε μπρο-
στά αυτή η κοινότητα δεν μπορεί να πάει. Είναι
χρέος πρώτιστα της νεολαίας να σταθεί δίπλα
στον νέο Εκπρόσωπο και να τον στηρίξει στο
όραμα για μια νέα εποχή για την κοινότητα των
Μαρωνιτών. 
Να έχουμε κατά νου πάντα αυτό: όλα ξεκινούν από
την ιδέα της ενότητας. Ενωμένοι βγαίνουμε μπρο-
στά πανίσχυροι. Εάν αυτή η ιδέα πληγεί, τότε τα
πάντα γκρεμίζονται.

Το όραμα για ενότητα ξεκινά από τη νέα γενιά
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Μαζί στη ΒουλήΜαζί στη ΒουλήΜαζί στη ΒουλήΜαζί στη Βουλή
Μαζί στη Βουλή θα είναι πλέον
ως συνεργάτες Μάριος Μαυρί-
δης και Γιαννάκης Μούσας.
Μετά τις εκλογές στις 22 του
Μάη, ο Μάριος Μαυρίδης επα-
νεκλέγηκε πανηγυρικά Βουλευ-
τής Κερύνειας ενώ ο Γιαννάκης
Μούσας εκλέγηκε Εκπρόσωπος
των Μαρωνιτών. Αυτή η εξέλιξη
φέρνει τα δύο ξαδέρφια μαζί
στα έδρανα της Βουλής των Αν-
τιπροσώπων. Ως γνωστόν, ο
Μάριος είναι γιος του αείμνη-
στου πρώην Εκπροσώπου
Ιωάννη Μαυρίδη και ο Γιαννά-
κης, γιος της Λετίτσιας Μούσα,
αδερφής του αείμνηστου
Ιωάννη Μαυρίδη. Πρόκειται
για δύο πολλά υποσχόμενους
νέους ανθρώπους που είναι
έτοιμοι να εργαστούν για το
καλώς νοούμενο συμφέρον της
Κοινότητας των Μαρωνιτών.
Αναμφίβολα η εμπειρία του
Μάριου από την προηγούμενη
πενταετία θα συμβάλει τα μέγι-
στα στην προσαρμογή και πο-
ρεία του Γιαννάκη Μούσα στη
Βουλή. Την ίδια ώρα η πολύ-
χρονη τριβή του Γιαννάκη σε
θέματα που αφορούν την κοινό-
τητα αναμένεται να βοηθήσει
τον Μάριο Μαυρίδη στην καλύ-
τερη κατανόηση και προώθηση
των ζητημάτων που αφορούν
τους Μαρωνίτες. Σίγουρα η συ-
νεργασία τους θα επιφέρει τα
καλύτερα δυνατά αποτελέ-
σματα για την κοινότητα.

Του 
Βασίλη

Κουμέττου
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Πανηγυρική εκλογή Γιαννάκη Μούσα
με σχεδόν 50% των ψήφων
Με κάθε επισημότητα ο Γιαννάκης Μούσας έλαβε
στις 22 του Μάη ξεκάθαρη εντολή από την κοινότητα
των Μαρωνιτών να την οδηγήσει στη νέα εποχή και
να της ηγηθεί για την επόμενη πενταετία. Μετά από
έναν μακρύ και δύσκολο αγώνα, το προεκλογικό πρό-
γραμμα της νέας εποχής
αλλά και ο άνθρωπος Γιαν-
νάκης Μούσας κέρδισαν την
εμπιστοσύνη των Μαρωνι-
τών που τον υπερψήφισαν. 
Οι κάλπες στα έξι εκλογικά
κέντρα ανά το παγκύπριο
έκλεισαν στις 6 το απόγευμα
και λίγες ώρες αργότερα η
νίκη Γιαννάκη Μούσα ήταν
γεγονός. Αξιοσημείωτο είναι
το γεγονός ότι ο υποψήφιος
της νέας εποχής κατάφερε να
επικρατήσει σε όλα τα εκλο-
γικά κέντρα των Μαρωνιτών,
γεγονός που του χάρισε τη
μεγάλη νίκη. Με την ανακοί-
νωση των αποτελεσμάτων οι
εκατοντάδες κόσμου που βρέθηκαν στο επιτελείο της
νέας εποχής ξέσπασαν σε πανηγυρισμούς. Χαρά και
συγκίνηση συμπλήρωναν το σκηνικό στο επιτελείο,
αφού μετά από πολλούς αγώνες η πολυπόθητη νίκη
ήταν γεγονός.
Αναμφίβολα το φετινό σκηνικό διέφερε αρκετά από
προηγούμενες εκλογικές αναμετρήσεις. Οι αντιπα-
ραθέσεις κινήθηκαν σε ήπιους τόνους και πολλά
μπράβο αξίζουν σε όλους τους υποψήφιους που προ-
έβησαν σε έναν τίμιο προεκλογικό αγώνα και δεν επι-
δίωκαν να δυναμιτίζουν το κλίμα και να έρχονται
συχνά σε αντιπαράθεση. Το συλλογικό καλό της κοι-
νότητας βρέθηκε πάνω από κάθε σκοπιμότητα και
υπάρχει ελπίδα ότι η τελική έκβαση των εκλογών θα
φέρει όλους κοντά για την επόμενη μέρα.
Μετά τη μεγαλειώδη νίκη και την επικράτηση του
Γιαννάκη Μούσα, ήρθε η ανακήρυξη του σε νέο Εκ-
πρόσωπο των Μαρωνιτών στο Συνεδριακό Κέντρο,
από τον Γενικό Έφορο Εκλογών Κώστα Νικολαΐδη.
Στο πλευρό του βρέθηκαν οικογένεια, φίλοι, συνερ-
γάτες αλλά και πλήθος κόσμου της κοινότητας. Στα
αξιοσημείωτα περνούν και οι δηλώσεις του νέου Εκ-
προσώπου κατά την ανακήρυξη του. Όπως δήλωσε

χαρακτηριστικά, η επόμενη μέρα για την κοινότητα
πρέπει να βρει όλους ενωμένους και μονιασμένους.
Από την προσπάθεια για επιβίωση δεν περισσεύει
κανένας, δήλωσε σε έντονο ύφος ο Γιαννάκης Μού-
σας, στέλλοντας απανταχού μηνύματα ότι δεν πρό-

κειται να ανεχτεί τάσεις
διχόνοιας που έπλητταν όλον
αυτόν τον καιρό την κοινό-
τητα. Με έμμεσο τρόπο, ο
νέος Εκπρόσωπος άνοιξε διά-
πλατα τις πόρτες σε Ιωάννη
Λακκοτρύπη, Μιχάλη Χατζη-
ρούσο και Μάριο Χατζη-
χάννα για να αποτελέσουν
μέρος της προσπάθειας για
επιβίωση της κοινότητας
αλλά και σε όλους τους Μα-
ρωνίτες για συσπείρωση. 
Ο νέος Εκπρόσωπος των Μα-
ρωνιτών Γιαννάκης Μούσας
έδωσε και τη νενομισμένη
διαβεβαίωση την Πέμπτη 2
Ιουνίου 2016 στη διάρκεια

της πρώτης συνεδρίας της νέας Βουλής των Αντιπρο-
σώπων. Από εκείνη ουσιαστικά τη μέρα, η νέα Βουλή
άρχισε και επίσημα τις εργασίες της.
Την Πέμπτη 16 Ιουνίου 2016, στο Ξενοδοχείο Hilton,
ο Εκπρόσωπος παρέθεσε δεξίωση επ’ ευκαιρίας της
ανάληψης των καθηκόντων του, με πλήθος κόσμου
της κοινότητας από όλα τα χωριά να σπεύδει να τον
συγχαρεί για την εκλογή του και να του εύχεται καλή
δουλειά στο δύσκολο έργο που ανέλαβε. Ο Γιαννάκης
Μούσας με τη σειρά του, σε σύντομη ομιλία, ευχαρί-
στησε όλους για την παρουσία τους και τις ευχές τους,
δίνοντας την υπόσχεση να σταθεί στο ύψος των απαι-
τήσεων και να υλοποιήσει το προεκλογικό του πρό-
γραμμα. Επεσήμανε ότι έπιασε ήδη δουλειά, αλλά σε
αυτόν τον αγώνα χρειάζεται η συμβολή όλων. Για
ακόμη μια φορά απήυθηνε κάλεσμα για ενότητα
προς όλους.
Ο Γιαννάκης Μούσας κατάφερε να δικαιώσει με τη
νίκη του όλους τους αγώνες που ο ίδιος έχει κάνει για
την κοινότητα των Μαρωνιτών όλα αυτά τα χρόνια,
αλλά πάνω από όλα, πέτυχε να δικαιώσει όλον αυτόν
τον κόσμο της κοινότητας που πίστεψε στο όραμα για
μια νέα εποχή. 

Ο ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΜΟΥΣΑΣ
ΚΕΡΔΙΣΕ ΣΕ ΟΛΕΣ ΤΙΣ
ΚΑΛΠΕΣ ΣΕ ΟΛΗ ΤΗΝ

ΚΥΠΡΟ ΚΑΙ ΕΛΑΒΕ ΤΙΣ
ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΕΣ

ΨΗΦΟΥΣ ΠΟΥ ΕΛΑΒΕ
ΠΟΤΕ ΥΠΟΨΗΦΙΟΣ
ΣΤΗΝ ΙΣΤΟΡΙΑ ΤΩΝ

ΜΑΡΩΝΙΤΙΚΩΝ ΕΚΛΟΓΩΝ
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ΑΓΙΑ ΜΑΡΙΝΑ ΣΚΥΛΛΟΥΡΑΣ

Θεία Λειτουργία στο κατεχόμενο χωριό
Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος αρκετοί ήταν
οι Μαρωνίτες που έδωσαν το παρόν τους στο κα-
τεχόμενο χωριό για να τιμήσουν την Αγία Μα-
ρίνα, ανήμερα της γιορτής της. Την Τετάρτη,
λοιπόν, 17 Ιουλίου 2016 τελέστηκε Θεία Λειτουρ-
γία στην Εκκλησία της Αγίας Μαρίνας χοροστα-
τούντος του Σεβασμιότατου Αρχιεπισκόπου
Μαρωνιτών Κύπρου κκ Ιωσήφ Σουέηφ, συνο-
δευόμενοου από τους πατέρες Ιωσήφ Σκέντερ
και Ακλ Αμπού Ναντέρ.
Στους εορτασμούς συμμετείχε πλήθος κόσμου, κυ-
ρίως Μαρινιώτες, που ανταποκρίθηκαν και φέτος
στο κάλεσμα της Αγίας Μαρίνας, αναβιώνοντας με
αυτόν τον τρόπο στιγμές από το παρελθόν και
στέλλοντας το μήνυμα ότι ο πόθος της επιστροφής
δεν έχει σβήσει και δεν πρόκειται να σβήσει ποτέ.
Το να επιστρέφεις για μια μέρα στις ρίζες σου, να
αντικρύζεις χαλάσματα, ερειπωμένες εκκλησίες
και σπίτια ερείπια, αλλά παρόλα αυτά να συμμε-
τέχεις στη Θεία Λειτουργία παρά το όλο σκηνικό,
δείχνει την υπομονή αλλά συνάμα την επιμονή
των Μαρινιωτών για επιστροφή.
Στους εορτασμούς παρέστη και ο Εκπρόσωπος
των Μαρωνιτών στη Βουλή των Αντιπροσώπων
Γιαννάκης Μούσας καθώς και Κοινοτάρχες από τα
Μαρωνίτικα χωριά. Σαφέστατα, ο πόθος της επι-
στροφής στην Αγία Μαρίνα είναι υπόθεση όλων
των Μαρωνιτών. Αυτή ήταν και η πρώτη επίσκεψη
του Γιαννάκη Μούσα ως Εκπρόσωπος στο κατεχό-
μενο αυτό χωριό. 
Το Κοινοτικό Συμβούλιο της Αγίας Μαρίνας με
ανακοίνωση του ευχαρίστησε όλους όσους παρέ-
στησαν στο προσκύνημα, τονίζοντας ότι παρά τις
δυσκολίες στόχος παραμένει να μείνει η φλόγα
αναμμένη και να περάσει αυτό το αίσθημα στη νε-
ότερη γενιά. Συνεχάρη ακολούθως όλους εκείνους
που αψήφησαν τις ψηλές θερμοκρασίες της επο-
χής και ανταποκρίθηκαν στο κάλεσμα της προστά-
τιδας αγίας του χωριού, δίνοντας το παρόν τους
στις εκκλησίες της, στην πλατεία και στα δρομά-
κια. Στην ανακοίνωση του, το Κοινοτικό Συμβού-
λιο αφήνει την υπόσχεση ότι οι Μαρινιώτες θα
επιστρέψουν στο χωριό τους για να δώσουν ξανά
ζωή σε αυτό. 
Χαρακτηριστική ήταν πάντως η συμμετοχή νέων
ανθρώπων στο προσκύνημα, αλλά και ηλικιωμέ-
νων, ενδεικτικό του ότι ο πόθος της επιστροφής
στην Αγία Μαρίνα περνά από γενιά σε γενιά. Οι
δυσκολίες για επίσκεψη και τέλεση μυστηρίων στο
κατεχόμενο χωριό είναι αμέτρητες. Παρόλα αυτά
η πίστη και το σθένος παραμένουν. 
Επιδιόρθωση της παλιάς Εκκλησίας της Αγίας
Μαρίνας 
Μετά από επίπονες προσπάθειες όλων των εμπλε-
κόμενων φορέων της Αγίας Μαρίνας αλλά και του
τόπου γενικότερα, το πολυπόθητο έργο για επι-

διόρθωση της παλιάς Εκκλησίας του χωριού γίνε-
ται πραγματικότητα. Οι εργασίες συντήρησης
οδεύουν προς υλοποίηση αφού τα συμβόλαια υπο-
γράφηκαν και το έργο έχει παραδοθεί στον εργο-
λάβο, σύμφωνα με ανακοίνωση της Τεχνικής

Επιτροπής για την Πολιτιστική Κληρονομιά. Οι
εργασίες αναμένεται να διαρκέσουν 5 μήνες και
θα ολοκληρωθούν ως το τέλος του 2016.
Στις εργασίες συντήρησης περιλαμβάνονται ο γε-
νικός καθαρισμός του χώρου, ο καθαρισμός και

η επισκευή της υφιστάμενης οροφής, συμπερι-
λαμβανομένης της προσεχτικής αφαίρεσης κερα-
μιδιών και τσιμεντένιων προσθηκών, συντήρηση
και διαρθρωτική παρέμβαση στους τείχους, συν-
τήρηση του καμπαναριού, καθαρισμός και σοβά-
τισμα των πέτρινων επιφανειών, κατασκευή νέων
δικτύων ομβρίων υδάτων και προσθήκη νέων ξύ-
λινων πορτών και παραθύρων. Το όλο έργο εκτι-
μάται ότι θα κοστίσει γύρω στις €136.500.
«Η περίληψη της εκκλησίας της Αγίας Μαρίνας
στο πρόγραμμα συντήρησης της Τεχνικής Επι-
τροπής για την Πολιτιστική Κληρονομία δείχνει
το σεβασμό και την έγνοια για την Μαρωνίτικη
κουλτούρα, τους ανθρώπους της και της συμβο-
λής στο ποικιλόμορφη και πλούσια κληρονομία
της Κύπρου. Η ολοκλήρωση της (συντήρησης
της) εκκλησίας θα έρθει να προσθέσει ακόμη ένα
πολύτιμο πολιτιστικό ορόσημο για το οποίο όλοι
μας θα είμαστε περήφανοι», αναφέρεται σε
κοινή δήλωση των Γλαύκου Κωνσταντινίδη και
Αλί Τουντσάι της Τεχνικής Επιτροπής για την
Πολιτιστική Κληρονομιά. Το συνολικό κόστος πε-
ρίπου €136.500 επιχορηγείται πλήρως από την
Ευρωπαϊκή Ένωση, κάτω από την φάση 4 του
έργου «Υποστήριξη μνημείων μεγάλης σημασίας
για την Κύπρο».
Σε μια άλλη εξέλιξη, το Κοινοτικό Συμβούλιο
Αγίας Μαρίνας Σκυλλούρας προχώρησε σε σύ-
σταση Τεχνικής Επιτροπής για μελέτη της ανοι-
κοδόμησης του κατεχόμενου χωριού, έπειτα από
εισήγηση της αρχιτέκτονα Μάρως Εμμανουήλ. Σε
συνεδρία του στις 11 Ιουλίου 2016, ενέκρινε και
υιοθέτησε την εισήγηση αυτή, αφού η σύσταση
μιας τέτοιας επιτροπής είναι απαραίτητη και
πάρα πολύ βοηθητική για το σχεδιασμό και την
προεργασία της ανοικοδόμησης του χωριού. Η
επιτροπή θα διατηρεί έλεγχο και εποπτεία των
εργασιών που αφορούν στο συγκεκριμένο σκοπό
και θα συμβάλλει στη θετική έκβαση των προ-
σπαθειών. 
«Το άνοιγμα του νέου δρόμου προς το χωριό, η
επιδιόρθωση της Μικρής Παλαιάς Εκκλησίας, η
έγκριση για επιδιόρθωση του Κοιμητηρίου μας
και η παράκλησή μας με ενθαρρυντικές υποσχέ-
σεις για οικοδόμηση αίθουσας με ενσωματωμένο
διαμέρισμα του εκάστοτε εφημέριου μας, μας δί-
νουν το δικαίωμα να ελπίζουμε, να σχεδιάζουμε,
να προετοιμαζόμαστε και με υπομονή να προχω-
ρούμε», αναφέρει σχετική ανακοίνωση του Κοι-
νοτικού Συμβουλίου. Την ίδια ώρα το Κοινοτικό
Συμβούλιο κάνει έκκληση σε Μαρινιώτες αρχιτέ-
κτονες, πολιτικούς μηχανικούς, επιμετρητές, χω-
ρομέτρες, πολεοδόμους επαγγελματίες ή ακόμα
και φοιτητές που ακολουθούν τα συγκεκριμένα
επαγγέλματα, να ενταχθούν στην εν λόγω Τε-
χνική Επιτροπή.

ΞΑΝΑ ΣΤΗΝ ΑΓΙΑ ΑΝΝΑ ΟΙ ΜΑΡΩΝΙΤΕΣ 

Επέστρεψαν εκεί εξακόσια χρόνια μετά
Μέσα σε κλίμα έντονης συγκίνησης και θρησκευτικής κατάνυξης τε-
λέστηκε στις 11 Μαΐου 2016 εσπερινός στην Εκκλησία της Αγίας
Άννας στην εντός των τειχών κατεχόμενη πόλη της Αμμοχώστου.
Αξιοσημείωτο είναι το γεγονός ότι η τελευταία φορά που τελέστηκε
Θεία Λειτουργία στην Εκκλησία ήταν το 1571, όταν η Αμμόχωστος
είχε κατακτηθεί από τους Τούρκους. Έκτοτε η Εκκλησία της Αγίας
Άννας παρέμενε κλειστή. Με πρωτοβουλία, λοιπόν, της Αρχιεπισκο-
πής Μαρωνιτών Κύπρου και σε συνεννόηση με τις τουρκοκυπριακές
αρχές, εξακόσια χρόνια μετά, τρακόσιοι και πλέον πιστοί συμμετεί-
χαν στο εν λόγω ιστορικό γεγονός.
Η σημασία της Εκκλησίας της Αγίας Άννας είναι εξαιρετικά σημαντική
για την Κοινότητα των Μαρωνιτών. Πέραν πάσης αμφιβολίας αποτε-
λεί τεκμήριο για την παρουσία Μαρωνιτών στη μεσαιωνική πόλη της
Αμμοχώστου. Σήμερα είναι σε καλή καταάσταση σε σχέση με το πέ-
ρασμα του χρόνου αλλά και τις συνθήκες μέσα στις οποίες περιήλθε
όλα αυτά τα χρόνια. Σαφέστατα χρειάζονται άμεσες ενέργειες για επι-
διόρθωση, αναπαλαίωση και συντήρηση της ούτως ώστε να καταστεί
ακόμη ένας χώρος λατρείας για τους Μαρωνίτες της Κύπρου.
Η εφημερίδα μας, με πηγή το ΚΥΠΕ, παραθέτει ορισμένα σημαντικά
στοιχεία που αφορούν την Εκκλησίας της Αγίας Άννας:
Ο ναός αυτός βρίσκεται σήμερα σε στρατιωτική ζώνη κοντά στον
προμαχώνα Μαρτινέγκο. Η εκκλησία είναι του 14ου αιώνα, είναι μο-
νόκλιτη και παρουσιάζει χαρακτηριστικά της Γοτθικής αρχιτεκτονι-
κής της νότιας Γαλλίας.
Πάνω από την κύρια είσοδο φαίνονται χνάρια τοιχογραφίας, με την
Αγία Άννα και δυο άλλα πρόσωπα. Στο εσωτερικό υπάρχουν τοιχο-
γραφίες του 14ου αιώνα, με φραγκικές επιγραφές.
Στην εντός των τειχών πόλη της Αμμοχώστου υπάρχουν και άλλοι
σημαντικοί αρχαιολογικοί χώροι και εκκλησίες, όπως η Εκκλησία
της Αγίας Μαρίας των Αρμενίων, η Εκκλησία των Καρμελιτών, η Εκ-
κλησία του Αγίου Γεωργίου Εξορινού, η Εκκλησία του Αγίου Γεωρ-
γίου των Λατίνων, η Εκκλησία του Αγίου Γεωργίου των Ελλήνων, ο
Καθεδρικός ναός του Αγίου Νικολάου, η Εκκλησία Αποστόλων Πέ-
τρου και Παύλου, η Εκκλησία της Αγίας Ζώνης και η Εκκλησία και
το Μοναστήρι του Αγίου Φραγκίσκου.

�Πιστοί στο ραντεβού τους οι Μαρινιώτες συμμε-
τείχαν στους εορτασμούς

�Άρχισαν οι εργασίες συντήρησης με το έργο να
ολοκληρώνεται περί τα τέλη του 2016
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ΜΑΥΡΟΣ ΙΟΥΝΗΣ ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΠΡΟ

Άνευ προηγουμένου η πυρκαγιά που
ξέσπασε στην κοιλάδα της Σολέας
Πρόκειται αναμφίβολα για άλλη μια μαύρη σελίδα
στην ιστορία του τόπου. Μια σελίδα όπου κατα-
γράφηκε η χειρότερη πυρκαγιά των τελευταίων
χρόνων, που εκτυλίχθηκε στη Σολέα και συγκεκρι-
μένα κοντά στον περίγυρο της Ευρύχου. Οι πυρ-
καγιές απείλησαν και τα χωριά Ασίνου, Λημέρια,
Κούρδαλι, Σπήλια, Καννάβια και Αγία Ειρήνη, οι
κάτοικοι των οποίων έζησαν εφιαλτικές στιγμές
και κάποια εξ αυτών εκκενώθηκαν προληπτικά. 
Όλα ξεκίνησαν την Κυριακή 19 του Ιούνη στη
διάρκεια του τριημέρου του κατακλυσμού, από μια
αμέλεια ενός 12χρονου αγοριού που έπαιζε στην
αυλή του σπιτιού του καίγοντας χόρτα. Από τη μια
οι ψηλές θερμοκρασίες των ημερών και από την
άλλη οι άνεμοι που έπνεαν στην περιοχή, οδήγη-
σαν εν τέλει σε δραματικές καταστάσεις. 
Ξεκινώντας από την Ευρύχου, η φωτιά έλαβε με-
γάλες διαστάσεις και χρειάστηκε η συστράτευση
όλων των διαθέσιμων δυνάμεων του τόπου. Οι δυ-
σκολίες να αντιμετωπιστεί το όλο ζήτημα, ανάγ-
κασαν την κυβέρνηση να ζητήσει βοήθεια από
ξένους συμμάχους. Στο κάλεσμα της Κύπρου αν-
ταποκρίθηκαν η Ελλάδα, το Ισραήλ, η Γαλλία και
η Ιταλία οι οποίες έστειλαν ενισχύσεις για κατά-
σβεση της φωτιάς που βρισκόταν εκτός ελέγχου
αλλά και οι Βρετανικές Βάσεις που συμμετείχαν
στην επιχείρηση με δύο ελικόπτερα. 
Το σκηνικό που είχε προκαλέσει η πύρινη λαίλαπα
ήταν χαώδες και το μαρτύριο δεν είχε τελειωμό.
Συσκέψεις επί συσκέψεων της κυβέρνησης με τους
αρμόδιους φορείς, πανικός σε όλο το νησί, μάχη
επίγειων και εναέριων δυνάμεων αλλά και  και
απλών πολιτών με τη φωτιά, εκκενώσεις χωριών
ήταν μερικές από τις εικόνες που συνέθεταν το
πρωτόγνωρο σκηνικό.
Από την Τρίτη 21 Ιουνίου 2016 και μετά από συγ-
κλονιστικές προσπάθειες, η φωτιά είχε αρχίσει
σιγά σιγά να τίθεται υπό έλεγχο. Το βράδυ είχαν
ολοκληρωθεί οι πτητικές επιχειρήσεις και με τις
επίγειες δυνάμεις επί ποδός το μέτωπο τέθηκε υπό
έλεγχο. Χαρακτηριστική και συνάμα συγκινητική
υπήρξε η κινητοποίηση για κατάσβεση της πυρκα-
γιάς. Συγκεκριμένα, κινητοποιήθηκαν 60 πυρο-
σβεστικά οχήματα του Τμήματος Δασών, της
Πυροσβεστικής Υπηρεσίας, της Πολιτικής Άμυ-
νας, της Επαρχιακής Διοίκησης και Κοινοτικών
Συμβουλίων, καθώς και προσωπικό των υπηρε-
σιών αυτών. Μαζί με τους εθελοντές και τους κα-
τοίκους της περιοχής, κινητοποιήθηκαν πέραν των
350 ατόμων. Παράλληλα, για την κατάσβεση επι-
χείρησαν τα πτητικά μέσα της Δημοκρατίας, έξι
αεροπλάνα του Ισραήλ, δύο καναντέρ και δύο ελι-
κόπτερα super puma της Ελληνικής Δημοκρατίας,
δύο ελικόπτερα των Βρετανικών Βάσεων, τρία αε-
ροπλάνα της Γαλλίας και ένα της Ιταλίας. Αξιοση-
μείωτη ήταν η πρόθεση και ετοιμότητα της

Τουρκίας να συνδράμει στην προσπάθεια με δύο
ελικόπτερα και ένα αεροπλάνο, κατόπιν εντολών
του Τούρκου Πρωθυπουργού.
Συγκινητική ήταν η κινητοποίηση απλών πολιτών

οι οποίοι έσπευσαν στην περιοχή της πυρκαγιάς
ως εθελοντές. Χωρίς κάποια ιδιαίτερη γνώση,
έδωσαν τη δική τους μάχη με τις φλόγες και συνέ-
δραμαν στην όλη επιχείρηση της κατάσβεσης.

Πολλοί ήταν οι άνθρωποι εκείνοι αλλά πολλές και
οι εθελοντικές οργανώσεις που απέστειλαν εφόδια
για όλους όσους έδιναν μάχη με τη φωτιά. Ανά-
μεσα στους εθελοντές που βρέθηκαν στο χώρο της
πυρκαγιάς ήταν και αρκετοί Μαρωνίτες. Σε αυ-
τούς αξίζουν πολλά μπράβο.
Τραγικός απολογισμός της χειρότερης πυρκαγιάς
των τελευταίων χρόνων, οι δύο νεκροί δασοπυρο-
σβέστες οι οποίοι χάθηκαν κατά την άσκηση των
υπηρεσιακών τους καθηκόντων και ενώ πάλευαν
με τις πύρινες φλόγες. Την ίδια ώρα η τεράστια
περιβαλλοντική καταστροφή μοιάζει ανεπανόρ-
θωτη. Υπολογίζεται ότι πέραν των 15 τετραγωνι-
κών χιλιομέτρων δασικής έκτασης έχουν γίνει
στάχτη. Εντούτοις, ενθαρρυντική είναι η ανακοί-
νωση του Τμήματος Δασών για εκπόνηση «Σχε-
δίου Μεταπυρικής Διαχείρισης της καμένης
περιοχής» εντός ενός μηνός. Στόχος όπως αναφέ-
ρει η ανακοίνωση είναι η άμεση δεντροφύτευση
των καμένων περιοχών και για το σκοπό αυτό στο
σχέδιο θα καθορίζονται μεταξύ άλλων οι μέθοδοι
αποκατάστασης, τα κατάλληλα είδη αλλά και οι
προελεύσεις των φυτών. 

ΚΟΙΝΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΚΟΡΜΑΚΙΤΗ

Εκδρομή και προσκύνημα 
στον Απόστολο Ανδρέα
Με πρωτοβουλία του Κοινοτικού Συμβουλίου
Κορμακίτη που ανέλαβε και τη διοργάνωση,
πραγματοποιήθηκε την Κυριακή 31 Ιουλίου 2016
εκδρομή στον κατεχόμενο Απόστολο Ανδρέα με
τη συμμετοχή εγκλωβισμένων και επανεγκατα-
σταθέντων του Κορμακίτη. Με δύο λεωφορεία
που αναχώρησαν το πρωί από το κατεχόμενο
χωριό, γύρω στους εκατό εκδρομείς κατευθύνθη-
καν προς τον Απόστολο Ανδρέα όπου και πραγ-
ματοποιήθηκε προσκύνημα. Ακολούθως, το
Κοινοτικό Συμβούλιο παρέθεσε γεύμα σε εστια-
τόριο στην περιοχή Καρπασίας. Στο προσκύνημα
και στο γεύμα, το παρόν του έδωσε και ο Εκπρό-
σωπος των Μαρωνιτών Γιαννάκης Μούσας. Η
εκδρομή ολοκληρώθηκε το απόγευμα με επι-
στροφή στον Κορμακίτη. 
Τέτοιες πρωτοβουλίες παρά τις αντίξοες συνθή-
κες που επικρατούν στα κατεχόμενα, τονώνουν
τον πόθο για επιστροφή. Η στήριξη στους ηρωι-
κούς εγκλωβισμένους του Κορμακίτη αλλά και
στους τολμηρούς επανεγκατασταθέντες πρέπει
να είναι υπόθεση όλων. Η εφημερίδα μας εκφρά-
ζει συγχαρητήρια στο Κοινοτικό Συμβούλιο Κορ-
μακίτη και απευθύνει πολλά μπράβο στους
εκδρομείς που αγκάλιασαν την πρωτοβουλία. 

�Δύο νεκροί δασοπυ-
ροσβέστες και τερά-

στιες εκτάσεις
καμένης γης ο τραγι-

κός απολογισμός

�Και Μαρωνίτες ανά-
μεσα στους εθελοντές
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Ας ξεκινήσουμε λοιπόν από το έργο της Μαρωνιτικής εκ-
κλησίας σήμερα. Με ποιους τρόπους προσπαθείτε να
εφαρμόζετε το κήρυγμα του Ευαγγελίου;

Η εκκλησία πρώτα απ όλα, θεολογικά ομιλούντες, είναι το μυστη-
ριακό σώμα του Χριστού. Αυτό σημαίνει ότι είμαστε όλοι μέλη του
ιδίου σώματος. Του οποίου η κεφαλή είναι ο Κύριος, ο Ιησούς Χρι-
στός. Αυτό είναι η εκκλησία. Τώρα, οι δραστηριότητες της εκκλη-
σίας, κοινωνικές και θρησκευτικές, εάν δεν ξεκινούν από αυτή την
θεολογική πραγματικότητα, τότε αυτό απλά σημαίνει πως η εκ-
κλησία γίνεται ένας κοινωνικός οργανισμός. Η εκκλησία δεν είναι
κάτι τέτοιο. Η εκκλησία έχει ένα σκοπό. Αυτός είναι να δείξει στον
κόσμο, τη σωτηρία που φέρνει ο ίδιος ο Κύριος.  Αυτό σημαίνει τη
σωτηρία που έφερε με την ενσάρκωση του, με τη ζωή του, τον θά-
νατο και την Ανάσταση του. Συνεπώς, η εκκλησία είναι το σώμα,
είναι κάθε βαπτισμένος, είναι η κοινότητα των πιστών που καλεί-
ται να μαρτυρήσει την ενσάρκωση, τη ζωή του Χριστού, το ευαγ-
γέλιο του Κυρίου, τον θάνατο του και τη νέα ζωή που μας έδωσε
με την Ανάσταση του. Με ποιο τρόπο η εκκλησία μαρτυρά αυτή
την πνευματική, αυτή την θεολογική πραγματικότητα; Με πρακτι-
κούς τρόπους φυσικά. Έτσι αυτό το χρόνο σαν καθολική Μαρωνι-
τική Επαρχία στην Κύπρο, προσπαθούμε και θα προσπαθούμε

πάντοτε να κάνουμε πιο ορατή αυτή την πραγματικότητα. Διαμέ-
σου πρωτοβουλιών, διαμέσου δραστηριοτήτων. 

Ας τα πάρουμε λοιπόν ένα ένα, Σεβασμιότατε.  

ΚΑΡΙΤΑΣ: Η Κάριτας Κύπρου είναι φυσικά εγγεγραμμένη σας ΜΚΟ
αλλά δεν είναι απλά κάτι τέτοιο. Είναι κάτι πολύ περισσότερο, κάτι πολύ
πιο βαθύ από ένα απλό ΜΚΟ. Η Κάριτας σε όλο τον κόσμο είναι η αντα-
νάκλαση της ευσπλαχνίας του Θεού, της αγάπης του Θεού. Και η αγάπη
του Θεού αρχίζει με τη Θεία Ευχαριστία, όταν δηλαδή οι πιστοί είναι μα-
ζεμένοι γύρω από την Αγία Τράπεζα για τη Θεία Ευχαριστία. Σε αυτό τη
χρονική στιγμή, όπως λέμε στα λατινικά Hik en Do (εδώ και τώρα), ζούμε
την ευσπλαχνία του Θεού. Αυτή η ευσπλαχνία του Θεού την οποία ζούμε
πνευματικά, πρέπει την ίδια ώρα να τη ζούμε και στη κοινωνική ζωή, με
τους φτωχούς, τους περιθωριοποιημένους, αυτούς που έχουν ανάγκη, με
αυτούς που ο Πάπας Φραγκίσκος χαρακτηρίζει, περιγράφοντας πλήρως
την πραγματικότητα, ως «αυτούς που βρίσκονται στις περιφέρειες των
ανθρώπινων κοινωνιών μας. Που τους  βρίσκουμε; Στην καθημερινή μας
ζωή, στις οικογένειες μας, στις ενορίες μας, στις κοινωνίες μας. Τους βρί-
σκουμε εάν έχουμε, εάν αισθανόμαστε την ευσπλαχνία του Θεού μέσα
μας. Συνεπώς σε αυτό το πνεύμα, προσπαθούμε να ανανεώσουμε την Κα-
ριτας Κύπρου. Και εδώ θα ήθελα να ευχαριστήσω όλους όσους προσέφε-

ραν και βοήθησαν από την αρχή της ίδρυσης της στην Κύπρο το 1976 και
αργότερα όταν εδραιώθηκε επί διακονίας του αγαπητού μας Αρχιεπισκό-
που Πέτρου Τζεμαγιέλ. Αυτό που προσπαθούμε σήμερα να κάνουμε σαν
Καθολική Εκκλησία στην Κύπρο, μην ξεχνούμε πως η Κάριτας ανήκει
στην Καθολική Εκκλησία, είναι όμως ανοικτή για όλο τον κόσμο, αυτό
λοιπόν που προσπαθούμε, είναι να μεγαλώσουμε τους μηχανισμούς της
Κάριτας. Βλέπετε τώρα για παράδειγμα, ένα κεντρικό συμβούλιο, αλλά
δεν είναι το μοναδικό. Είναι ένα συμβούλιο επικοινωνίας, συντονισμού,
σχεδιασμού μπορούμε να πούμε, αλλά βλέπετε την Κάριτας να υπάρχει
σε όλες τις πόλεις στην ελεύθερη Κύπρο. Και ευχαριστώ το θεό, αυτό έγινε
σε πολύ μικρό χρονικό διάστημα. Διότι όλοι αγκάλιασαν το όραμα μας.
Βρίσκουμε την Κάριτας στη Λευκωσία, στη Λάρνακα, στη Λεμεσό, ακόμη
και στα χωριά μας στο Βορρά έστω και συμβολικά. Αυτό είναι πολύ ση-
μαντικό για μας. Έτσι η Κάριτας σήμερα είναι οργανωμένη ως εξής:
Έχουμε πρώτα τις ενορίες. Προσπαθούμε να έχουμε την Κάριτας σε όλες
τις ενορίες, διότι αντανακλά διάσταση της αγάπης της τοπικής κοινότη-
τας. Να ξεκαθαρίσω εδώ ότι δεν υπάρχει σύγκρουση με την τοπική επι-
τροπή της ενορίας. Η μια επιτροπή συμπληρώνει την άλλη και ένα μέλος
της Κάριτας είναι μέλος στην εκκλησιαστική επιτροπή της ενορίας. Για
παράδειγμα όλο το φιλανθρωπικό έργο στην ενορία εντάσσεται πάντοτε
στην Κάριτας αλλά σε συντονισμό με την επιτροπή της εκκλησίας. Και
ασφαλώς ο ιερέας είναι εκείνος που συντονίζει. Έχουμε μετά τα τομείς

Με την έναρξη του ένατου έτους της πλού-
σιας παρουσίας του στην Κύπρο, ο  Σεβα-
σμιότατος Αρχιεπίσκοπος των Μαρωνιτών
της Κύπρου, κ.κ. Ιωσήφ Σουέηφ ανοίγει για
μια ακόμη φορά τα χαρτιά του στον «Τ» και

μιλά για τα μεγάλα θέματα που αφορούν
στην εκκλησία του και στην κοινότητα του.
Στο δεύτερο μέρος της συνέντευξης, το
οποίο δημοσιεύουμε σήμερα, ο Αρχιεπίσκο-
πος Σουέηφ μιλά για τους τρόπους με τους

οποίους αναπτύσσεται το έργο της εκκλη-
σίας στην Κύπρο αλλά και στο εξωτερικό.
Αναλύει με καθαρότητα σκέψης τους στό-
χους του και καλεί όλους ιδιαίτερα τους
νέους να συμμετέχουν ενεργά. 

Πολύπλευρο το έργο της Εκκλησίας 
των Μαρωνιτών στην Κύπρο

ΑΡΧΙΕΠΙΣΚΟΠΟΣ ΙΩΣΗΦ ΣΟΥΕΗΦ
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(sectors). Μέχρι σήμερα έχουμε τρεις τομείς. Ο πιο μεγάλος, ο τεράστιος
τομέας, διότι εκεί είναι η μεγαλύτερη ανάγκη σήμερα, είναι ο τομέας των
μεταναστών. Και εδώ μπορώ να σας πω πως μέχρι τώρα στον τομέα των
μεταναστών έχουμε διαθέσει, με την βοήθεια και τη στήριξη φυσικά πολ-
λών φίλων μας στην Κύπρο και στο εξωτερικό, σχεδόν 160000 δολάρια.
Έχουμε ήδη ξεκινήσει τα διάφορα προγράμματα με τους μετανάστες. Ο
κυριότερος φίλος και συνεταίρος στη προσπάθεια αυτή είναι η CRS που
είναι βασικά η Κάριτας των Ηνωμένων Πολιτειών. Έχουμε αρχίσει από
τις 50000 δολάρια και σταδιακά σήμερα φτάσαμε τις 160000. Ο δεύτε-
ρος τομέας στον οποίο εργαζόμαστε έχει να κάνει με την προσπάθεια
εξεύρεσης εργασίας στους νέους και τους άνεργους. Ο ονομαζόμενος το-
μέας Διακονίας, έχει κατεύθυνση τις ανάγκες τις τοπικής κοινωνίας. Σή-
μερα έχουμε ανάγκη από δουλειές και εδώ καλώ τους νέους να στείλουν
τα CV τους στην Κάριτας και εμείς θα προσπαθήσουμε να τους φέρουμε
σε επαφή με κάποιους εργοδότες που προσφέρουν εργασία είτε εδώ είτε
στο εξωτερικό. Είναι κάτι που έχω εφαρμόσει προηγουμένως και στο Λί-
βανο και γνωρίζω ότι βοηθά πολύ. Αυτό γίνεται καθαρά και μόνο, για
βοήθεια προς τους νέους μας διότι γνωρίζουμε πόσο δύσκολο είναι σή-
μερα να βρεις δουλειά στην Κύπρο. Προγραματίζουμε επίσης σε αυτό
τον τομέα να εφαρμόσουμε και άλλα προγράμματα, όπως π.χ. να βοη-
θήσουμε στο στήσιμο κάποιων μικρών επιχειρήσεων κλπ. Όλα γίνονται.
Γι αυτό πρέπει να καταλάβουμε πόσο σημαντική είναι η Κάριτας. Εμείς
θέλουμε την αλληλεγγύη του κόσμου προς τη Κάριτας. Για τόσο σημαν-
τικά προγράμματα όπως αυτά που αναφέραμε πιο πάνω, έχουμε φυσικά
τους συνεταίρους μας που μας βοηθούν, έχουμε την Κάριτας στο εξωτε-
ρικό νοουμένου ότι παρουσιάζουμε σωστά τα προγράμματα και τις ανάγ-
κες μας. Μιλησαμε για την CRS, έχουμε επίσης αρχίσει συνεργασία με
την Caritas Ambrosiana στην Ιταλία. Και θα συνεργαστούμε και με πολ-
λούς άλλους. Ξέρετε ανήκουμε σε ένα τεράστιο οργανισμό ο οποίος ανή-
κει στην Αγία Έδρα και έχει παρουσία σε 164 χώρες. Και γνωρίζετε πως
εγώ είμαι μέλος του Executive Board της Caritas Internationalis. Μέσω
της Κάριτας η μικρή μας κοινότητα αλλά και η Κύπρος γίνονται γνωστοί

διεθνώς και η παρουσία η δική μου εκεί στη διεθνή σφαίρα της Κάριτας
θεωρείται ως παρουσία της Κύπρου. Είναι κάτι πολύ όμορφο και καλώ
όλους τους νέους να γνωρίσουν και να είναι φίλοι στην Κάριτας. Όχι κατ
ανάγκη μέλη, αλλά φίλοι που να αισθάνονται κοντά στην Κάριτας. Να
είναι εθελοντές, έτοιμοι να βοηθήσουν και να συμμετέχουν στις διάφορες
δραστηριότητες. Διότι όταν δίνεις, αισθάνεσαι τη χαρά στην καρδιά σου.
STELLA ORIENTIS: Είναι συνδεδεμένη απ ευθείας με την Αρχιεπι-
σκοπική Επαρχία της Κύπρου. Είναι στην πραγματικότητα μια εταιρεία,
διότι δεν μπορούμε να εργαζόμαστε δημόσια χωρίς να είμαστε επίσημα
εγγεγραμμένοι. Είναι το καθήκον μας σαν εκκλησία γενικά, όχι μόνο στην
Κύπρο, να αναπτύξουμε και να προωθήσουμε τον θρησκευτικό τουρισμό.
Συνεπώς η Stella Orientis δημιουργήθηκε για την προώθηση του θρη-
σκευτικού τουρισμού. Και όταν λέμε θρησκευτικού, εννοούμε και πολι-
τιστικού διότι τα δύο είναι πολύ κοντινά. Αυτό σημαίνει πως όταν
προσκαλούμε εδώ κόσμο για να δει τις εκκλησίες μας, θα επισκεφθούν
ασφαλώς και κάποιο μουσείο η μνημείο. Και φυσικά δεν θα μπορούσε
να λείψει από μια τέτοια θρησκευτική και πολιτιστική επίσκεψη, η από-
λαυση μερικών ημερών στα ορεινά μας θέρετρα, στο Τρόοδος για παρά-
δειγμα, αλλά ούτε και η γνωριμία με την κατεχόμενη Κύπρο, τα χωριά
μας και τους θρησκευτικούς χώρους όπως ο Απόστολος Βαρνάβας κλπ. .
Άρα ο σκοπός είναι η προώθηση του θρησκευτικού τουρισμού σε συν-
δυασμό με την πολιτιστική διάσταση σε ένα κατάλληλα προετοιμασμένο
ταξίδι όπου θα κυριαρχεί το πνεύμα της εκκλησίας. Είναι υποχρέωση μας
να το κάνουμε. Κάθε εκκλησία σε κάθε χώρα πρέπει να πάρει μια τέτοια
πρωτοβουλία. Πρέπει να φέρνουμε κόσμο αλλά και να στέλνουμε στο
εξωτερικό. Γι αυτό και μελλοντικά θα οργανώνουμε τα δικά μας προσκυ-
νήματα στο εξωτερικό, όχι μόνο στο Λίβανο. Έτσι προβάλλουμε και την
Κύπρο διεθνώς. Είμαστε σε συνεργασία με τον ΚΟΤ και αυτό τους άρεσε
πολύ διότι με τις σχέσεις που έχουμε εμείς σε διάφορες χώρες, μπορούμε
να φέρουμε στην Κύπρο τουρισμό που δεν θα ερχόταν διαφορετικά. Δεν
μιλούμε απλά για να φέρνουμε κόσμο στα ξενοδοχεία κλπ. Εδώ φέρνουμε
τον κόσμο μαζί, τις κοινότητες μαζί, δεν μιλούμε για ένα τουριστικό γρα-
φείο. Μιλούμε για ιερατική δραστηριότητα. Για παράδειγμα θέλουμε
τους ξένους να συμμετέχουν στις γιορτές μας, στις τελετές μας. Δεν το
κάνουμε για σκοπούς επιχείρησης, ούτε στόχος είναι το κέρδος. Είναι μια
αποστολή της εκκλησίας. Η εκκλησία μπορεί σίγουρα να κάνει κάτι που
να της αποφέρει εισοδήματα, αλλά σίγουρα εδώ δεν είναι αυτός ο σκο-
πός. Όσοι συμμετέχουν πληρώνουν φυσικά, αλλά δεν είναι ο σκοπός μας

να έχουμε κέρδη από αυτή την δραστηριότητα. 
ΑΓΙΟΣ ΕΦΡΑΙΜ:Είναι ένα επίσημο θεολογικό κέντρο που ανήκει στην
Αρχιεπισκοπική μας Επαρχία και στοχεύει στην θεολογική και ανθρώ-
πινη επιμόρφωση. Το πρόβλημα εντοπίζεται στο ότι είμαστε Χριστιανοί,
είμαστε πιστοί, αλλά αν επιμετρήσουμε πολύ καθαρά και πολύ βαθειά
και ειλικρινά την χριστιανική και θεολογική μας γνώση, ποιο είναι το πο-
σοστό των γνώσεων μας; Ξέρουμε πολύ πολύ λίγα. Έτσι δημιουργήσαμε
αυτό τον χώρο, αυτό το φόρουμ, αυτό το κέντρο, για να αυξήσουμε τις
γνώσεις μας. Διότι πρέπει να γνωρίζουμε. Εάν π.χ. ανήκουμε σε μια
ομάδα πρέπει να γνωρίζουμε την ιστορία μας, τα χαρακτηριστικά μας.
Έτσι και όταν ανήκουμε στην χριστιανική εκκλησία, πρέπει να γνωρί-
ζουμε την πίστη μας, είναι καθήκον μας να γνωρίζουμε. Αν δεν γνωρί-
ζουμε σημαίνει πως κάτι πάει λάθος, συνεπώς και η εκκλησία έχει
καθήκον να βοηθήσει τους πιστούς να γνωρίζουν την πίστη τους, τη θε-
ολογία τους, την φιλοσοφία τους, να απαντηθούν οι ερωτήσεις τους  κλπ.
Συνεπώς σε αυτές τις 7-8 συναντήσεις που πραγματοποιούνται κάθε έτος
προσκαλούμε ειδικούς, καθηγητές, για διαλέξεις και διάλογο. Ευχαριστώ
όλους όσους εργάζονται και προσφέρουν στο κέντρο, τους εθελοντές και
πάλι, και καλώ τον κόσμο να συμμετέχει. Είναι μόνο μια φορά τον μήνα
για μερικές ώρες. Δεν χρειάζεται πολύς χρόνος αλλά οι συναντήσεις είναι
πολύ ωφέλιμες και δημιουργικές. Καλώ τις οικογένειες, τους νέους. Ζούμε
σε μια ταραγμένη περιοχή με πολλά προβλήματα και δυσκολίες, θρη-
σκευτικές διαφορές, φανατισμό και πιστεύω τέτοιες προσπάθειες όπως
οι διαλέξεις στον Άγιο Εφραίμ θα μας βοηθήσουν να καταλάβουμε κα-
λύτερα και να αντιληφθούμε πραγματικά τι συμβαίνει γύρω μας.        

Συχνά πυκνά, Σεβασμιότατε, σας βλέπουμε στο εξωτερικό, σε
διάφορες αποστολές. Μπορείτε να μας περιγράψετε εν συντο-
μία ποιες είναι οι υποχρεώσεις και οι ευθύνες σας, τόσο στην
Κύπρο όσο και στο εξωτερικό; 

Να σας πω πρώτα για τις ευθύνες μου στην εκκλησία, την Καθολική

εκκλησία γενικότερα και την Μαρωνιτική ειδικότερα. Σαν Αρχιεπί-
σκοπος των Μαρωνιτών της Κύπρου έχω απ ευθείας την ποιμενική
υπηρεσία και ευθύνη της Μαρωνιτικής εκκλησίας εδώ στην Κύπρο.
Εδώ στην Κύπρο έχουμε τις συναντήσεις μας και τις γιορτές μας καθ’
όλη τη διάρκεια του χρόνου. Έχουμε την μηνιαία συνάντηση με τους
ιερείς για επιμόρφωση, αξιολόγηση, προγραμματισμό, έχουμε δυο
τρεις φορές το χρόνο τη συνάντηση όλων των Καθολικών ιερωμένων
στην Κύπρο, και φυσικά έχω όλες τις ενορίες να επισκεφθώ, τα κινή-
ματα, τα σωματεία, τα οργανωμένα σύνολα, τα σχολεία. Προσπαθώ
πάντοτε να έχω απ ευθείας επαφές με όλους. Στην Κύπρο έχουμε επί-
σης τακτικές συναντήσεις της ομάδας των θρησκευτικών ηγετών στην
Κύπρο (RT, Religious Track). Αυτή είναι μια ωραία πρωτοβουλία υπό
την ευθύνη της Σουηδικής πρεσβείας, που φέρνει μαζί  και τους πέντε
θρησκευτικούς ηγέτες στην Κύπρο. Την Α.Μ. τον Αρχιεπίσκοπο Χρυ-
σόστομο τον ΙΙ, τον Μουφτή των Τουρκοκυπρίων Δρ Ατταλάυ, τον Αρ-
μένιο Αρχιεπίσκοπο, τον Βικάριο των Λατίνων και εμένα. Σκοπός της
ομάδας αυτής είναι η προσπάθεια διευκόλυνσης των συνομιλιών που
διεξάγουν οι ηγέτες των δύο κοινοτήτων για επίλυση του Κυπριακού
προβλήματος. Αυτά όσον αφορά την Κύπρο. Αν πάμε τώρα προς το
Λίβανο, εκεί είναι το κέντρο των Μαρωνιτών, εκεί ευρίσκεται το Πα-
τριαρχείο μας στο Πκίρκε. Εκεί λοιπόν είμαι μέλος της Συνόδου, όπως
είναι και κάθε Μαρωνίτης επίσκοπος σε όλο τον κόσμο. Στη Σύνοδο,
εδώ και τέσσερα χρόνια, έχω την ευθύνη μιας πολύ ενδιαφέρουσας
επιτροπής, της Πατριαρχικής Επιτροπής της Λειτουργικής. Εκεί
έχουμε 6 υποεπιτροπές, είναι η μεγαλύτερη επιτροπή της Συνόδου με
περίπου 60 μέλη, από επισκόπους, ιερείς, καλογραιές, που εργάζονται
συνεχώς. Είναι όλοι καθηγητές, ειδικοί ακαδημαϊκοί κλπ. Κάθε μία
προσευχή που υπάρχει σήμερα στην Μαρωνιτική εκκλησία, από τα
Αραμαικά, Αραβικά, Ελληνικά μέχρι και κάθε γλώσσα χώρας όπου
ζουν σήμερα Μαρωνίτες, ετοιμάζεται από αυτή την επιτροπή. Λει-
τουργία, βάπτισμα, γάμοι, κηδείες, προσευχές, ύμνοι, βιβλία, αναγνώ-
σματα, για ολόκληρο το λειτουργικό έτος, ετοιμάζονται εδώ. Είναι μια
πολύ σοβαρή και ενδιαφέρουσα επιτροπή. Προσωπικά μου αρέσει
πολύ διότι είναι και ο τομέας των σπουδών μου. Συνεπώς επισκέπτο-
μαι τον Λίβανο μια φορά τον μήνα, τόσο για τη συνάντηση της Συνό-
δου όσο και για τις εργασίες αυτής της επιτροπής. Τώρα, ας μιλήσουμε
για τη Ρώμη. Στη Ρώμη όπως θα γνωρίζετε, είχα διοριστεί από τον
Πάπα Βενέδικτο 16ο σαν μέλος του Executive Board της Caritas In-

ternationalis. Έχω συμπληρώσει τη θητεία μου. Πρόσφατα όμως, έχω
επαναδιοριστεί στην ίδια θέση από τον Πάπα Φραγκίσκο. Έχουμε
τέσσερις συναντήσεις εδώ στη διάρκεια του χρόνου, κάποιες από
αυτές γίνονται όμως και διαμέσου τηλεδιάσκεψης. Ποιος ο ρόλος
όμως αυτού του συμβουλίου. Είναι αυτό που συντονίζει, αναλύει και
αξιολογεί το έργο της Κάριτας ανά τον κόσμο, σε 164 χώρες χωρισμέ-
νες σε 7 περιοχές όπου υπάρχει η Κάριτας. Η γραμματεία της Κάριτας
έχει πλήρη στελεχωμένα γραφεία στη Ρώμη, την Νέα Υόρκη και τη
Γενεύη. Και το συμβούλιο αυτό φυσικά λογοδοτεί απ ευθείας στην
Αγία Έδρα, στον Πάπα. Τέλος ας μιλήσουμε και για την Ευρώπη. Ξέ-
ρετε πολύ καλά, το έχω πει και άλλες φορές στο παρελθόν, εμείς σαν
Αρχιεπισκοπική επαρχία στη Κύπρο, είμαστε στην Ευρώπη και είμα-
στε Καθολικοί. Ex-officio, μόνο από αυτό δηλαδή, ανήκουμε σε δύο
ωραίους Καθολικούς οργανισμούς της Ευρώπης. Στο CCEE και στο
COMECE. Το CCEE είναι το Συμβούλιο των Προέδρων των Καθολι-
κών Επισκοπών της Ευρώπης, είμαι μέλος του Συμβουλίου αυτού και
πιστεύω πως ο ρόλος μου εδώ εκτιμάται ιδιαίτερα, περισσότερο διότι
είμαι ο μόνος αντιπρόσωπος της Ανατολικής Καθολικής Εκκλησιαστι-
κής Παράδοσης και σε πολλά θέματα που αφορούν την περιοχή της
Μέσης Ανατολής η άποψη μου έχει ιδιαίτερη βαρύτητα. Εδώ φαίνεται
και ο ρόλος της Κύπρου γενικότερα σαν γέφυρα μεταξύ της Ευρώπης
και της Μέσης Ανατολής. Το COMECE είναι περισσότερο για τους Κα-
θολικούς Επισκόπους των χωρών μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
σχετίζεται με τους θεσμούς της ΕΕ. Αυτός είναι και ο λόγος που μερι-
κές φορές με βλέπετε να είμαι παρών σε κάποιες συναντήσεις που γί-
νονται στο Κοινοβούλιο, στις Βρυξέλλες κλπ. Το COMECE έχει τον
ρόλο και την ευθύνη της διαβούλευσης με τα όργανα της ΕΕ πάνω σε
όλα τα θέματα που συζητούνται και ενδιαφέρουν την εκκλησία. Συμ-
βουλεύει αλλά και ασκεί κριτική σε πολλά θέματα που συζητούνται
στα όργανα της ΕΕ. Σε αυτό το πλαίσιο, πρόσφατα είχα προσκληθεί
από την Αρχιεπισκοπή Κύπρου και την Ευρωβουλευτή κυρία Ελένη
Θεοχάρους και συμμετείχα σε συνάντηση με θέμα την θρησκευτική

ελευθερία στην Κύπρο. 
Όλα αυτά που είπαμε πιο πάνω είναι σίγουρα πολύ απαιτητικά και το
πρόγραμμα μου είμαι πάντοτε βαρυφωρτομένο, αλλά μου αρέσει,
είναι πολύ ενδιαφέρον και το κάνω με την καρδιά μου και με όλο μου
το είναι. Ξέρετε εάν ο θεός μου έχει δώσει κάποιο ταλέντο, εγώ πρέπει
να μοιραστώ αυτό το ταλέντο του Θεού με την εκκλησία, με την κοι-
νωνία, με την εκκλησία μου εδώ στην Κύπρο. Είναι το καθήκον μας
και δεν πρέπει να χάνουμε χρόνο. Όλα όσα κάνουμε, τα κάνουμε για
να κτίσουμε στην κοινωνία αγάπη και αδελφοσύνη.                

Άρχισε από την αρχή του χρόνου το Ιωβηλαίο της ευσπλα-
χνίας, το οποίο άνοιξε στη Ρώμη ο Άγιος Πατέρας. Ποιο το
μήνυμα και ποια η σημασία αυτού του Ιωβηλαίου; Πως συμ-
μετέχουν οι Μαρωνίτες Κύπριοι;

Η έναρξη του Ιωβηλαίου του έτους της ευσπλαχνίας είναι μια βαθειά
περισυλλογή του ανθρώπου με σκοπό να μπορεί να συγχωρεί και να
είναι ευσπλαχνικός με τους άλλους. Το έτος της ευσπλαχνίας έχει δύο
διαστάσεις. Πρώτον θα πρέπει να αισθανθούμε την αγάπη του Θεού,
ότι δηλαδή ο Θεός μας αγαπά. Όταν το αισθάνεσαι αυτό, τότε μπορείς
να βγεις έξω και να είσαι ευσπλαχνικός με τους άλλους στην καθημε-
ρινή ζωή. Αυτή είναι η πνευματική διάσταση της ευσπλαχνίας που
ζούμε μέσω της συγχώρησης. Ένα από τα Μυστήρια μας όπως ξέρετε
είναι η εξομολόγηση. Τώρα, αν ρωτήσουμε γύρω μας, πόσοι χριστια-
νοί πάνε στην εξομολόγηση σήμερα; Πολύ λίγοι. Άρα, σε αυτό το
χρόνο, ας πάμε στην εξομολόγηση. Ας ανοίξουμε την καρδιά μας. Δεν
κάνουμε λάθη, δεν αμαρτάνουμε; Κάθε μέρα το κάνουμε. Πρέπει να
ξέρουμε όμως πως ο Θεός είναι ευσπλαχνικός και μας περιμένει. Ας
ανανεώσουμε λοιπόν αυτή τη όμορφη πράξη της εξομολόγησης. Όταν
πάρουμε την συγχώρεση από το Θεό, τότε μπορούμε να βγούμε έξω
και να μοιραστούμε αυτό που πήραμε και να είμαστε ευσπλαχνικοί
όχι μόνο πνευματικά αλλά στην πράξη. Να είμαστε ευσπλαχνικοί ση-
μαίνει να υπηρετούμε, να παίρνουμε πρωτοβουλίες. Να συναντή-
σουμε μια οικογένεια που μας έχει ανάγκη, ένα άτομο που μας έχει
ανάγκη. Να τους βοηθήσουμε, να τους ακούσουμε. Να ακούσουμε ο
ένας τον άλλο και να συγχωρέσουμε. Σήμερα συγχωρούμε τόσο εύ-
κολα ο ένας τον άλλο; Συγχωρούμε αυτούς που μας κάνουν κακό; Αυτό
είναι το έτος της ευσπλαχνίας. 

Η εκκλησία είναι το σώμα, είναι
κάθε βαπτισμένος, είναι η κοι-

νότητα των πιστών που καλείται
να μαρτυρήσει την ενσάρκωση,
τη ζωή του Χριστού, το ευαγγέ-
λιο του Κυρίου, τον θάνατο του
και τη νέα ζωή που μας έδωσε

με την Ανάσταση του
***

Ξέρετε εάν ο θεός μου έχει
δώσει κάποιο ταλέντο, εγώ πρέ-

πει να μοιραστώ αυτό το τα-
λέντο του Θεού με την εκκλησία,
με την κοινωνία, με την εκκλη-
σία μου εδώ στην Κύπρο. Είναι
το καθήκον μας και δεν πρέπει
να χάνουμε χρόνο. Όλα όσα κά-

νουμε, τα κάνουμε για να κτί-
σουμε στην κοινωνία αγάπη και

αδελφοσύνη
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Κορμακίτης
Σχετικάμε το πρόβλημα που είχε προκύψει με τη Συνεργατική
Τράπεζα και αφορούσε άμεσα τους εγκλωβισμένους του χωριού,
το Κοινοτικό Συμβούλιο διευθέτησε όπως δίδεται προτεραιότητα
στους εγκλωβισμένους του Κορμακίτη στα παραρτήματα των

Συνεργατικών του
Αγίου Παύλου και
της Μακεδονίτισσας
στη Λεκωσία. Συγκε-
κριμένα, κάθε Δευ-
τέρα και Πέμπτη το
λεωφορείο του Κοι-
νοτικού Συμβουλίου
θα μεταφέρει όσους
κατοίκους επιθυμούν
στα δύο αυτά πα-
ραρτήματα για εξυ-
πηρέτηση τους. 
Επιπρόσθετα, έχει
εξασφαλιστεί από τις
κρατικές υπηρεσίες
ποντικοφάρμακο και

είναι διαθέσιμο για τους κατοίκους του χωριού για τοποθέτηση
προς αντιμετώπιση όλων των συναφών προβλημάτων στα σπίτια
του χωριού. 

Καρπάσια
Υπό εξέλιξη βρίσκονται οι εργασίες επιδιόρθωσης της Εκκλησίας
του Τιμίου Σταυρού με το έργο να έχει προχωρήσει αρκετά. Επί
του παρόντος, η Εκκλησία έχει μεταφερθεί στον χώρο του σχο-
λείου, μετά από αίτημα του Κοινοτάρχη και της κας Γιαννούλας
Ορφανού. Γίνεται συνεχής προσπάθεια για εξεύρεση των ανα-

γκαίων πόρων που
απαιτούνται για ολο-
κλήρωση του έργου.
Αναφορικά με την
επιδιόρθωση των
δρόμων εντός του
χωριού, δεν υπάρχει
οποιαδήποτε εξέλιξη
αφού αναμένεται η
έγκριση των τοπικών
αρχών. Αναμένεται
συνάντηση το συντο-
μότερο, με στόχο να
γίνουν και άλλα έργα
στην Καρπάσια. 
Επίσης, γίνονται
προσπάθειες όπως οι
τοπικές αρχές τηρή-

σουν την υπόσχεση τους για να παραδοθούν τα σπίτια που βρί-
σκονται υπό την κατοχή του στρατού και νόμιμα ανήκουν σε
Καρπασιώτες. Για το συγκεκριμένο ζήτημα, αναμένεται να γίνει
κάθε δυνατή προσπάθεια. 

Αγία Μαρίνα Σκυλλούρας
Άρχισαν τα έργα για επιδιόρθωση της Εκκλησίας της Αγίας Μα-
ρίνας και οι εργασίες βρίσκονται σε εξέλιξη. Σε εξέλιξη βρίσκε-
ται επίσης και η ασφαλτόστρωση του δρόμου νότια του χωριού,
για να χρησιμοποιείται από τους κατοίκους ως είσοδος και να

μην ενοχλείται ο στρατός. 
Παράλληλα, το Κοινοτικό Συμβούλιο καταβάλλει προσπάθειες
για επιδιόρθωση του κοιμητηρίου και για τον σκοπό αυτό τα
σχέδια από αρχιτέκτονα βρίσκονται σε εξέλιξη. Για το έργο αυτό
αναμένεται η έγκριση του στρατού.

Την ίδια ώρα, προ-
ωθείται και το χτί-
σιμο μιας αίθουσας
δίπλα από την παλιά
Εκκλησία ως κοινό-
χρηστος χώρος που
θα χρησιμοποιείται
κατά τις επισκέψεις
στο χωριό αλλά και
ενός δωματίου που
θα χρησιμοποιεί ο
εκάστοτε Ιερέας που
θα τελεί τη Θεία Λει-
τουργία στην Εκκλη-
σία. Αυτά τα σχέδια
βρίσκονται ακόμη
στα αρχικά στάδια. 

Αναφορικά με το προσκύνημα που έγινε στις 17 Ιουλίου επί της
ευκαιρίας της γιορτής της Αγίας Μαρίνας, το Κοινοτικό Συμβού-
λιο επιθυμεί να ευχαριστήσει τον κόσμο που έδωσε το παρόν του
και τον παροτρύνει να συνεχίσει να συμμετέχει σε τέτοιες εκδη-
λώσεις που προωθούν τον πόθο της επιστροφής. 

Ασώματος
Στην τελική ευθεία έχουν μπει οι εξελίξεις για την επιδιόρθωση του
καμπαναριού της Εκκλησίας του Αρχαγγέλου Μιχαήλ αφού τα
λεφτά για τις ανάγκες του έργου έχουν βρεθεί και εντός των επόμε-
νων βδομάδων θα αρχίσουν οι εργασίες. Παράλληλα, θα επισκευα-
στούν και τα κτίρια που βρίσκονται δίπλα στην Εκκλησία (παλιά

σχολεία όπως τα ονό-
μαζαν στον Ασώματο)
τα οποία θα χρησι-
μεύουν για διάφορες
εκδηλώσεις. Παράλ-
ληλα, κάποιος χώρος
θα αξιοποιηθεί ως
σπίτι του εφημέριου,
για τον οποίο γίνονται
προσπάθειες για μό-
νιμη εγκατάσταση του
στο χωριό. 
Την ίδια ώρα, συνεχί-
ζεται η επιδιόρθωση
τάφων στο κοιμητή-
ριο και για το σκοπό
αυτό οι ενδιαφερόμε-

νοι μπορούν να επικοινωνούν με το Κοινοτικό Συμβούλιο. Επί-
σης, υπάρχει πρόθεση από το Κοινοτικό Συμβούλιο για
διοργάνωση εκδρομής υπό τον τίτλο «Επιστροφή στις ρίζες
μας», περί τα τέλη Σεπτεμβρίου που θα περιλαμβάνει επίσκεψη
στην Αγία Άννα, στον Άγιο Αντώνιο, στον Άγιο Ρωμανό και σε
άλλες Μαρωνίτικες εκκλησίες.
Τέλος, το Κοινοτικό Συμβούλιο Ασωμάτου επιθυμεί να συγχαρεί
όλους τους Μαρωνίτες που κατάφεραν να εξασφαλίσουν θέση στα
Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύματα της Κύπρου και του εξωτερικού.

ΝΕΑ ΑΠΟ ΤΑ ΧΩΡΙΑ ΜΑΣ

Συνεχίζονται οι εργασίες για επιδιόρθωση
Εκκλησιών, κτιρίων και δρόμων

ΜΙΚΡΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ
�Τα νέα μέλη των ημικρατικών οργανισμών ανακοινώθηκαν
και επικυρώθηκαν από το Υπουργικό Συμβούλιο στις 14 Ιουλίου
2016. Μεταξύ αυτών είναι και τρεις Μαρωνίτες. Ο Φραγκίσκος
Φράγκος επαναδιορίζεται στο Δ.Σ. της CYTA, η Εμανουέλλα
Ζωνιά διορίζεται μέλος στο Δ.Σ. της Αρχής Αδειών ενώ η Ρόνα
Πετρή-Κασάπη διορίζεται στην Αρχή Ραδιοτηλεόρασης. Καλή
αρχή και καλή επιτυχία στο έργο τους. 

�Πραγματοποιείται στον Κορμακίτη από τις 7-12 Αυγούστου
2016, κατασκήνωση για την εκμάθηση της Κυπριακής Μαρωνιτι-
κής Αραβικής. Η κατασκήνωση διοργανώνεται από το Γραφείο
του Εκπροσώπου Μαρωνιτών σε συνεργασία με το Σωματείο Xki
Fi Sanna και το Κοινοτικό Συμβούλιο Κορμακίτη. Για πρώτη
φορά, η κατασκήνωση έχει ξεπεράσει κάθε προηγούμενο αφού
σε αυτήν θα συμμετέχουν 80 και πλέον παιδιά από 4-18 ετών,
καθώς επίσης και 25 εκπαιδευτικοί και ομαδάρχες. Η κατασκή-
νωση αναμένεται να είναι άρτια οργανωμένη και στελεχωμένη,
ενώ έχουν γίνει όλες οι απαραίτητες διεργασίες ούτως ώστε να
διασφαλιστεί η ασφάλεια των παιδιών αλλά και η σωστή εκμά-
θηση της γλώσσας. Τη Δευτέρα 1η Αυγούστου 2016 πραγματο-
ποιήθηκε επιμόρφωση των εκπαιδευτικών και των ομαδαρχών
στο Πανεπιστήμιο Κύπρου, ούτως ώστε η τεχνογνωσία να είναι
άρτια. Κατά την κατασκήνωση θα υπάρχει δωρεάν WIFI για
όλους τους συμμετέχοντες ενώ θα λειτουργεί και το ιατρικό κέν-
τρο Κορμακίτη για αντιμετώπιση τυχόν περιστατικών.

�Πραγματοποιήθηκε και φέτος, όπως κάθε χρόνο, η κατάταξη
των Μαρωνιτών στρατιωτών στην Εθνική Φρουρά. Ξεκινώντας
ως συνήθως από τα Κέντρα Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων, οι Μα-
ρωνίτες στρατιώτες ορκίστηκαν στις 28 Ιουλίου 2016 και ακο-
λούθως τοποθετήθηκαν στα στρατόπεδα τους, όπου θα
υπηρετήσουν την στρατιωτική τους θητεία. Υπενθυμίζουμε ότι
μετά από απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου και έγκριση της
από τη Βουλή των Αντιπροσώπων, η στρατιωτική θητεία έχει
μειωθεί και οι φετινοί νεοσύλλεκτοι θα υπηρετήσουν για 14
μήνες. Καλή θητεία σε όλους.

�Αρκετοί ήταν οι Μαρωνίτες απόφοιτοι από τα Ανώτατα Εκ-
παιδευτικά Ιδρύματα της Κύπρου. Από το Πανεπιστήμιο Κύ-
πρου, το ΤΕΠΑΚ αλλά και τα Ιδιωτικά Πανεπιστήμια, η
κοινότητα μετρά ακόμη περισσότερους πτυχιούχους μετά και τις
φετινές τελετές αποφοίτησης. Πολλά συγχαρητήρια σε όλους
αυτούς αλλά και σε όσους αποφοίτησαν από Πανεπιστήμια του
εξωτερικού.

�Πέραν των πτυχιούχων, η κοινότητα μετρά και πολλούς νε-
οεισερχόμενους φοιτητές στο Πανεπιστήμιο Κύπρου και στο
ΤΕΠΑΚ. Μετά την ανακοίνωση των αποτελεσμάτων των Παγκύ-
πριων Εξετάσεων, έχει παρατηρηθεί ότι σημαντικός αριθμός
Μαρωνιτών πέτυχε είσοδο του στα δύο εκπαιδευτικά ιδρύματα,
αναδεικνύοντας έτσι το βαθμό επιτυχίας των μαθητών (φοιτη-
τών πλέον) της κοινότητας. Με την ανακοίνωση και της δεύτε-
ρης κατανομής, πέτυχαν να εισέλθουν ακόμη περισσότεροι.
Πλέον αναμένεται η τρίτη κατανομή στο Πανεπιστήμιο Κύπρου,
στις αρχές Σεπτεμβρίου αλλά και η ανακοίνωση των αποτελε-
σμάτων για τα Εκπαιδευτικά Ιδρύματα της Ελλάδας περί τα τέλη
Αυγούστου με αρκετούς Μαρωνίτες να διεκδικούν θέση και σε
αυτά.

�Επτά μήνες μετά, ξεκινά εκ νέου επιδιόρθωση της παλιάς Εκ-
κλησίας του Αγίου Γεωργίου Κορμακίτη, αυτή τη φορά εσωτε-
ρικά, υπό την επίβλεψη και τον έλεγχο της UNDP και της
Τεχνικής Επιτροπής για την Πολιτιστική Κληρονομιά. Σε μια άλλη
εξέλιξη, η Εκκλησιαστική Επιτροπή Κορμακίτη έχει κάνει κάλε-
σμα μέσω ανακοίνωσης της για οικονομική βοήθεια ενόψει της
επόμενης φάσης της ανακαίνισης και επιδιόρθωσης του μεγάλου
ενοριακού ναού Αγίου Γεωργίου Κορμακίτη. 

Απεβίωσαν
� Στις 16 Μαΐου 2016, σε ηλικία 101 ετών, ο Αντώνης Ι. Χατζηχαν-
νής (Καρή) από τον Κορμακίτη.
� Στις 19 Μαΐου 2016, σε ηλικία 92 ετών, ο Κουμής Μιχαήλ Πο-
γιατζής από τον Κορμακίτη.
� Στις 20 Μαΐου 2016, σε ηλικία 88 ετών, η Μαρία Μιχαήλ Φραν-
τζία από τον Ασώματο.
� Στις 2 Ιουνίου 2016, σε ηλικία 48 ετών, η Βέρα Γεωργίου από τον
Κορμακίτη.
� Στις 6 Ιουνίου 2016, σε ηλικία 86 ετών, η Μαρίνα Αντώνη Πέ-
τρου από τον Κορμακίτη.
� Στις 11 Ιουνίου 2016, σε ηλικία 78 ετών, ο Χριστοφής Σκέντερ
από την Αγία Μαρίνα Σκυλλούρας.
� Στις 22 Ιουνίου 2016, σε ηλικία 76 ετών, ο Ιωσήφ Ι. Σκούλλος
από τον Κορμακίτη.
� Στις 28 Ιουνίου 2016, σε ηλικία 84 ετών, η Έμμα Ιωσήφ Ζωνιά
από τον Κορμακίτη.
� Στις 20 Ιουλίου 2016, σε ηλικία 64 ετών, η Μαρούλλα Αντωνίου
από την Αγία Μαρίνα Σκυλλούρας. 
� Στις 20 Ιουλίου 2016, σε ηλικία 58 ετών, η Ελένη Κέκκου από τον
Κορμακίτη.
� Στις 22 Ιουλίου 2016, σε ηλικία 77 ετών, ο Κυριάκος Κιτέος από
την Αγία Μαρίνα Σκυλλούρας.

Η εφημερίδα μας απευθύνει στους οικείους και συγγενείς τους θερμά
συλληπητήρια. Ας είναι ελαφρύ το χώμα που τους σκεπάζει. 

Εκ παραδρομής στην προηγούμενη έκδοση του Τύπου των Μαρωνι-

τών δεν αναφέρθηκε σε σχετικό δημοσίευμα το όνομα του Κουμέτ-

του Κατσιολούδη, ως στιχουργός των ύμνων που περιλαμβάνονται

στον ψηφιακό δίσκο «Το φως της Γεσθημανής». 
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Αναμφίβολα πρόκειται για τις μεγαλύτε-
ρες σε διάρκεια εκλογές στο παγκόσμιο
πολιτικό γίγνεσθαι, ή τουλάχιστον για τον
μεγαλύτερο σε διάρκεια εκλογικό αγώνα.
Η ιδιομορφία των προεδρικών εκλογών
των Ηνωμένων Πολιτειών Αμερικής, η πε-
ρίπλοκη και συναρπαστική διαδικασία
εκλογής νέου Προέδρου, αλλά και η επιρ-
ροή που αυτές θα έχουν στις εξελίξεις του
διεθνούς γίγνεσθαι,  αναγκάζουν την παγ-

κόσμια ειδησεογραφία
να επικεντρώνεται για
αρκετά μεγάλο διά-
στημα σε αυτές. 
Οι φετινές προεδρικές

εκλογές θα διεξαχθούν στις 8 Νοεμβρίου
2016 και θα αποτελούν τις 58ες στην ιστο-
ρία της χώρας. Επειδή πολλοί είναι αυτοί
που δεν γνωρίζουν και δεν έχουν καταλά-
βει πως ακριβώς εκλέγεται ο Πρόεδρος
στις Η.Π.Α., είναι σημαντικό να δοθεί η δέ-
ουσα σημασία στη διαδικασία. Σημαντικό
ρόλο σε πρώτη φάση κατά τις εκλογές δια-
δραματίζει το Εκλεκτορικό Κολέγιο. 
Το Εκλεκτορικό Κολέγιο αποτελεί πολι-
τικό θεσμό της χώρας, σώμα εκλεκτόρων
που αναδεικνύονται κατά τις εθνικές
εκλογές σε κάθε πολιτεία και με τη σειρά
τους εκλέγουν τον Πρόεδρο των Ηνωμέ-
νων Πολιτειών. Ουσιαστικά δηλαδή οι
πολίτες των ΗΠΑ δεν ψηφίζουν κάποιον
υποψήφιο Πρόεδρο, αλλά τους εκλέκτο-
ρες της Πολιτείας τους, που θα συμμετά-
σχουν στο Εκλεκτορικό Κολέγιο από όπου
θα εκλεγεί ο Πρόεδρος. Ο αριθμός των
εκλεκτόρων είναι σήμερα 538 και αποτε-
λεί αναμφίβολα δείγμα έμμεσης εκλογής
κυβέρνησης.
Πέραν της πολύπλοκης αυτής εκλογικής
διαδικασίας, τα φώτα συγκεντρώνει και ο
μακρύς προεκλογικός αγώνας των υποψη-
φίων για να λάβουν το χρίσμα του κόμμα-
τος στο οποίο ανήκουν, ή αν θέλετε να
αποτελέσουν επίσημα υποψήφιο του εν
λόγω κόμματος ενόψει των εκλογών. Τυ-
πικά, οι υποψήφιοι για την προεδρία επι-
διώκουν την υποψηφιότητα από ένα από
τα κόμματα των Ηνωμένων Πολιτειών και
αναλόγως το κάθε κόμμα επιλέγει τον υπο-
ψήφιό του μέσω προκριματικών εκλογών.
Έπειτα, οι αντιπρόσωποι του κάθε κόμμα-
τος προτείνουν επισήμως κάποιον υποψή-
φιο εκ μέρους του κόμματος. Τα μεγάλα
κόμματα στις Ηνωμένες Πολιτείες και πα-
ραδοσιακές ισχυρές πολιτικές δυνάμεις
είναι δύο: το Δημοκρατικό Κόμμα και το
Ρεπουμπλικανικό Κόμμα. 
Ο σημερινός πρόεδρος Μπαράκ Ομπάμα,
που εξελέγη πρώτη φορά τον Ιανουάριο
του 2009 και  προέρχεται από το Δημο-

κρατικό Κόμμα, δεν μπορεί να είναι εκ
νέου υποψήφιος λόγω του ορίου θητειών
που προβλέπεται από την 22η τροπολο-
γία του Συντάγματος των Ηνωμένων Πο-
λιτειών. Μετά από έναν μακρύ αγώνα
κατά τις προκριματικές εκλογές αναδείχ-
θηκαν τον περασμένο Ιούλιο οι υποψή-
φιοι που έλαβαν επίσημα το χρίσμα από
τα δύο μεγάλα κόμματα και που θα διεκ-
δικήσουν την προεδρία των ΗΠΑ τον ερ-
χόμενο Νοέμβριο.
Την Τετάρτη 20 Ιουλίου, σε συνέδριο του
Ρεπουμπλικανικού Κόμματος στο Οχάιο
του Κλίβελαντ, ο επιχειρηματίας Ντό-
ναλντ Τραμπ εξασφάλισε επίσημα το χρί-
σμα για τις προεδρικές εκλογές,
συμπληρώνοντας τον αναγκαίο αριθμό
εκλεκτόρων του κόμματος. Ο Τραμπ είναι
επιχειρηματικός μεγιστάνας και τηλεο-
πτική προσωπικότητα από τη Νέα Υόρκη.
Μια βδομάδα αργότερα, στις 27 Ιουλίου
2016, σε συνέδριο των Δημοκρατικών στη
Φιλαδέλφεια, η Χίλαρι Κλίντον έπραξε το

ίδιο και έγινε επίσημα υποψήφια του κόμ-
ματος για τις εκλογές, για να αποτελέσει
την πρώτη γυναίκα που ηγείται του ψη-
φοδελτίου μεγάλου κόμματος στην ιστο-
ρία των ΗΠΑ. Η Κλίντον έχει επιδείξει
σημαντικό έργο στην πολιτική ζωή της
χώρας. Από το 1993 μέχρι το 2001 υπήρξε
Πρώτη Κυρία της χώρας, από το 2001-
2009 ήταν Γερουσιαστής των ΗΠΑ για τη
Νέα Υόρκη, ενώ από το 2009 μέχρι το
2013 ήταν Υπουργός Εξωτερικών της
χώρας, επί Προεδρίας Μπαράκ Ομπάμα.
Αξίζει να σημειωθεί ότι το 2008 υπήρξε
και υποψήφια πρόεδρος της χώρας.
Αξίζει να σημειωθεί ότι ο υποψήφιος από
κάθε κόμμα διατηρεί το δικαίωμα να
υποδείξει και τον άνθρωπο που θα είναι
υποψήφιος του κόμματος για τη θέση
του Αντιπροέδρου της χώρας. Η Χίλαρι
Κλίντον επέλεξε τον 58χρονο Γερουσια-
στή της Βιρτζίνια Τιμ Κέιν ως υποψήφιο
του κόμματος, ενώ ο Ντόναλντ Τραμπ
επέλεξε τον 57χρονο Μάικ Πενς, κυβερ-

νήτη της Ιντιάνα.  
Γίνεται αντιληπτό ότι πλέον οι δύο υποψή-
φιοι έχουν μπει στην τελική ευθεία και η
αντιπαράθεση εντείνεται. Ενώ λίγο καιρό
πριν, η Κλίντον είχε ξεκάθαρη διαφορά
από τον Τραμπ σε όλες τις δημοσκοπήσεις,
ο τελευταίος φαίνεται να κερδίζει συνεχώς
έδαφος και να έχει σήμερα μηδενίσει τις
αποστάσεις. Εκί που η υποψήφια των Δη-
μοκρατικών απολάμβανε διαφορά πολλών
ποσοστιαίων μονάδων από τον Τραμπ, δη-
μοσκοπήσεις που διενεργήθηκαν εντός
Ιουνίου και Ιουλίου, δείχνουν τη διαφορά
γύρω στις 9 ποσοστιαίες μονάδες. 
Οι εκλογές αυτές παραμένουν πάντοτε και
εκλογές εντυπώσεων και σε αυτές σημαν-
τικό ρόλο παίζουν οι δημόσιες εμφανίσεις.
Η μεν Κλίντον αξιοποιεί στο έπακρο τον
νυν Πρόεδρο Μπαράκ Ομπάμα αφού απο-
τελούν όμορες δυνάμεις και έχουν μάλιστα
προβεί στην πρώτη τους κοινή εμφάνιση
σε προεκλογική εκδήλωση στη Βόρεια Κα-
ρολίνα. Ο δε Τραμπ αξιοποιεί πλήρως την

τηλεοπτική του ισχύ κερδίζοντας τις εντυ-
πώσεις στη μικρή οθόνη, που αποτελεί τε-
ράστιο βαρόμετρο στις ΗΠΑ.
Τα ανοιχτά μέτωπα στις Ηνωμένες Πολι-
τείες είναι πολλά και αυτά έχουν κρίνει τα
μέχρι στιγμής δεδομένα αλλά και αυτά που
θα κρίνουν σε μεγάλο βαθμό τις φετινές
εκλογές. Η οικονομία της χώρας βρίσκεται
στο επίκεντρο των δεσμεύσεων της Κλίν-
τον που προτίθεται να αναθέσει τον τομέα
αυτό στον σύζυγο της, πρώην Πρόεδρο της
χώρας Μπιλ Κλίντον. Από την άλλη, ο
Τραμπ δεσμεύτηκε να αντιμετωπίσει ευ-
νοϊκά το πολυσυζητημένο θέμα της οπλο-
κατοχής στη χώρα, θέμα που συχνά
βρίσκεται στο επίκεντρο λόγω των πολλα-
πλών δολοφονιών αλλά και άλλων τραγι-
κών γεγονότων στη χώρα. 
Οι δύο υποψήφιοι πάντως προβαίνουν
συχνά σε ατοπήματα που επηρεάζουν τα
ποσοστά τους. Ειδικά ο Τραμπ, που έχει
προβεί σε προτάσεις για απαγόρευση της
εισόδου στις ΗΠΑ σε όλους τους μουσουλ-
μάνους, θεωρώντας τα πρόσφατα γεγο-
νότα στη χώρα πόλεμο με το Ισλάμ. Αυτή
του η πρόταση βέβαια, τον έφερε ακόμη
πιο κοντά στην Κλίντον μετά και το μακε-
λειό στο Ορλάντο της Φλόριντα, όπου ένο-
πλος μουσουλμάνος σκόριπισε το θάνατο
σε 49 ανθρώπους και τραυμάτισε άλλους
τόσους. Διαφαίνεται, λοιπόν, το γεγονός
ότι κάθε σημαντικό γεγονός στη χώρα έχει
σοβαρές συνέπειες στην προεκλογική εκ-
στρατεία ενόψει Νοεμβρίου. Ο δρόμος
πάντως μοιάζει μακρύς. Προβάδισμα δια-
τηρεί η Κλίντον έναντι του Τραμπ. Ίδωμεν. 

Το μελάνι με το οποίο θα γραφτεί ένα νέο κεφάλαιο
στην ιστορία της Ευρώπης, έριξαν διά της ψήφου τους
οι Βρετανοί. Το Ηνωμένο Βασίλειο, έπειτα από 43
χρόνια, αποφάσισε να εγκαταλείψει την αγκαλιά της
Ευρώπης.
Η κάλπη, ωστόσο, αναδεικνύεται σε κάλπη - διχασμού
του βρετανικού λαού, καθώς το 51,89% τάχθηκε υπέρ
της εξόδου και το 48,1% υπέρ της παραμονής. Οι βο-

ρειοανατολικές και νοτι-
οανατολικές περιοχές
επέλεξαν Brexit, καθορί-
ζοντας με τον πιο αμφίρ-
ροπο τρόπο ένα νέο

μέλλον όχι μόνο για το Ηνωμένο Βασίλειο και την Ευ-
ρώπη, αλλά και για ολόκληρη την ανθρωπότητα.

Πολιτικοί κλυδωνισμοί στη Βρετανία
Το αποτέλεσμα, έφερε πολιτικούς κλυδωνισμούς στη
Βρετανία, με τον πρωθυπουργό της χώρας, Ντέιβιντ
Κάμερον, να παραιτείται και να ανακοινώνει προκή-
ρυξη εκλογών σε τρεις μήνες.
“Η χώρα χρειάζεται νέα ηγεσία...χρειαζόμαστε έναν
νέο πρωθυπουργό τον Οκτώβριο.
Η βούληση του λαού πρέπει να γίνει σεβαστή”, δή-
λωσε σε διάγγελμα του μετά το αποτέλεσμα του δη-
μοψηφίσματος.
Ωστόσο, η παραίτηση Κάμερον και η διαδικασία

εκλογής νέου πρωθυπουργού της χώρας, είναι παρω-
νυχίδα, μπροστά στις τάσεις απόσχισης από το Ηνω-
μένο Βασίλειο, που εκδήλωσαν αμέσως μετά Σκωτία
και Βόρεια Ιρλανδία.
“Η Σκωτία βλέπει το μέλλον της στους κόλπους της
ΕΕ”, δήλωσε η πρωθυπουργός της Νίκολα Στέρτζον,
ενώ λίγο νωρίτερα το Σιν Φέιν, η πρώην πολιτική «βι-
τρίνα» του IRA, είχε καλέσει σε διεξαγωγή δημοψη-

φίσματος για την ένωση της Ιρλανδίας.
Το Brexit ανοίγει, όμως, και το μέτωπο με την Ισπανία
για το Γιβραλτάρ, με τον Ισπανό υπουργό Εξωτερικών
να επαναφέρει το ζήτημα της συγκυριαρχίας του βρά-
χου, λέγοντας πως η “ισπανική σημαία στο Γιβραλτάρ
είναι πλέον πολύ κοντά”.

Σε κατάσταση σοκ η Ευρώπη
Με κομμένη την ανάσα υποδέχθηκε τις εξελίξεις η

Ε.Ε. Βλέποντας το πρωί τις αγορές να καταρρέουν
οι Ευρωπαίοι αξιωματούχοι έσπευσαν να “συμμαζέ-
ψουν τα ασυμμάζευτα” υπερτονίζοντας την ανάγκη
ενότητας. Την ίδια ώρα, τα έξι ιδρυτικά μέλη της Ε.Ε.
αποφάσισαν να συνέλθουν εκτάκτως αύριο (Σάβ-
βατο 25/6/2016) για ακτινοσκόπηση των νέων δε-
δομένων. Έτσι, οι υπουργοί Εξωτερικών της

Γαλλίας, της Ολλανδίας, της Ιταλίας, του Βελγίου και
του Λουξεμβούργου θα συναντηθούν στη Γερμανία
για να καθορίσουν τα επόμενα βήματα της Ένωσης.
Ως προέκταση αυτού, και ανήμερα της Συνόδου Κο-
ρυφής (Τρίτη 28/6/2016) συνέρχεται και το Ευρω-
παϊκό Κοινοβούλιο.
Ο πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου, Ντόναλντ
Τουσκ, επιχείρησε να μετατοπίσει τη σοβαρότητα της
κατάστασης στη Βρετανία, τονίζοντας ότι η Ε.Ε. είναι
προετοιμασμένη για το Brexit.
Το ίδιο επικοινωνιακό μοτίβο ακολούθησε και ο
πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, Μάρτιν
Σουλτς, δηλώνοντας ότι «το Ηνωμένο Βασίλειο
αποφάσισε να τραβήξει τον δικό του δρόμο. Τα οι-
κονομικά δεδομένα σήμερα δείχνουν ότι θα είναι
ένας πολύ δύσκολος δρόμος».

Καυστικός ο πρόεδρος της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής, Ζαν Κλοντ Γιούνκερ, απέρριψε κατηγορη-
ματικά ότι το Brexit είναι η αρχή του τέλους της Ε.Ε.,
ενώ επικεφαλής του Eurogroup, Γερούν Νταϊσελμ-
πλουμ, έσπευσε να καθησυχάσει τονίζοντας ότι η Ευ-
ρώπη δεν βρίσκεται σε πανικό.
“Οι Βρετανοί επέλεξαν την αστάθεια, εμείς στην Ε.Ε.
πρέπει να κάνουμε μια άλλη επιλογή”, είπε με νόημα
ξεκαθαρίζοντας ότι δεν αλλάζει η οικονομική ατζέντα
της Ευρώπης.

Οικονομικό έμφραγμα - Οι προεκτάσεις
Το αποτέλεσμα του βρετανικού δημοψηφίσματος,

προκάλεσε οικονομικό έμφραγμα στις αγορές, οι
οποίες βρέθηκαν σε ελεύθερη πτώση. Σε τροχιά κα-
τάρρευσης βρέθηκε και η στερλίνα, η οποία κατέ-
γραψε τη μεγαλύτερη της πτώση από το 1970.
Η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, παρενέβη αμέσως,
δηλώνοντας έτοιμη να παράσχει ρευστότητα στο τρα-
πεζικό σύστημα της Ευρωζώνης.
Σε κινήσεις εκτάκτου ανάγκης, προέβη όμως και η
Τράπεζα της Αγγλίας για να περισώσει το εθνικό της
νόμισμα. Ανέσυρε από το οπλοστάσιο της 250 δις
στερλίνες, τις οποίες δυνατόν να διοχετεύσει ανά
πάσα στιγμή για ενίσχυση των τραπεζών της χώρας.
Οι εξελίξεις, οι οποίες προσέλαβαν μορφή χιονο-

στιβάδας, κινητοποίησαν τους G7, που επίσης συ-
νήλθαν εκτάκτως σε επίπεδο υπουργών
Οικονομικών.
Οι εφτά ισχυρότερες οικονομίες της υφηλίου, θεω-
ρούν ότι το Brexit και το πλήγμα στη οικονομία του
Ηνωμένου Βασιλείου, την 5η μεγαλύτερη στον
κόσμο, θα αποτελέσει σοβαρή απειλή για την παγ-
κόσμια οικονομία.

Πηγή: www.sigmalive.com
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Της 
Πέτρας 

Αργυρού
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�Η Χίλαρι Κλίντον είναι και επίσημα υποψήφια του Δημο-
κρατικού Κόμματος για τις προεδρικές εκλογές

�Μια εβδομάδα νωρίτερα, το χρίσμα του Ρεπουμπλικανικού
Κόμματος εξασφάλισε και ο Ντόναλντ Τραμπ
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Πιστός στις προεκλογικές του υποσχέσεις για ενότητα,
ο Γιαννάκης Μούσας προχώρησε άμεσα σε κατ’ ιδίαν
συναντήσεις με τον Σεβασμιότατο Αρχιεπίσκοπο Μα-
ρωνιτών Κύπρου και τους πρώην εν ζωή Εκπροσώ-
πους Αντώνη Χατζηρούσο, Ιωάννη Πογιατζή και Νίνο
Χατζηρούσο για συζήτηση γύρω από τα τρέχοντα ζη-
τήματα που αφορούν τους Μαρωνίτες. Η εμπειρία και
οι γνώσεις τέτοιων ανθρώπων, που είτε υπηρετούν
είτε υπηρέτησαν σθεναρά την κοινότητα δεν θα μπο-
ρούσαν να μην ληφθούν σοβαρά υπόψη από τον νέο
Εκπρόσωπο. Η συζήτηση σε όλες τις συναντήσεις
ήταν σαφώς επικοδομητική ενώ Αρχιεπίσκοπος Μα-
ρωνιτών Κύπρου και οι τρεις εν ζωή πρώην Εκπροσώ-
ποι εξέφρασαν τη στήριξη τους στον Γιαννάκη Μούσα
για το δύσκολο έργο που έχει ενώπιον του.
Με τον Σεβασμιότατο Αρχιεπίσκοπο Μαρωνιτών
Κύπρου κκ. Ιωσήφ Σουέηφ συναντήθηκε ο την Τε-
τάρτη 1η Ιουνίου 2016. Ο Αρχιεπίσκοπος υποδέ-
χτηκε τον νεοκλεγέντα Εκπρόσωπο στο
Αρχιεπισκοπικό Μέγαρο με την ευχή «Η Παναγία
να οδηγεί τα βήματά σου», όπως ακριβώς ήταν τα
λόγια του. Την ίδια ώρα, έσπευσε να του προσφέρει
ως δώρο το Άγιο Εικόνισμα της Μεγαλόχαρης.
Η συνάντηση πραγματοποιήθηκε σε εγκάρδιο
κλίμα και κράτησε πέραν της μίας ώρας. Στα πλαί-
σια της έγινε μια γενική ανασκόπηση της πορείας
της κοινότητας και συμφωνήθηκε το πλαίσιο της
στενής συνεργασίας που θα υπάρχει ανάμεσα στην
θρησκευτική και πολιτική ηγεσία της κοινότητας.
Πρόθεση του ίδιου του Εκπροσώπου εξάλλου είναι
η ενότητα σε όλα τα μέτωπα και αυτή παραπέμπει
στη στενότερη δυνατή συνεργασία με όλους τους
φορείς της κοινότητας. Και ένας εκ των σημαντικό-
τερων φορέων της κοινότητας, αναμφίβολα, παρα-
μένει πάντοτε η Εκκλησία. 
Την Τετάρτη 25 Μαΐου 2016, ο Γιαννάκης Μούσας
συναντήθηκε με τον απελθόντα Εκπρόσωπο της
κοινότητας κύριο Αντώνη Χατζηρούσο, στην οικία
του τελευταίου. Όπως ήταν αναμενόμενο η συνάν-

τηση διήρκησε περισσότερο από μία ώρα αφού τα
θέματα που τέθηκαν επί τάπητος ήταν αρκετά και
σημαντικά. Ο νεοκλεγείς Εκπρόσωπος ευχαρί-
στησε εκ μέρους όλων των Μαρωνιτών τον κύριο
Χατζηρούσο για την εικοσαετή προσφορά του στην
κοινότητα, αναφέροντας του ότι αυτή του η προ-
σφορά θα τιμηθεί δεόντως. Την ίδια ώρα τον δια-
βεβαίωσε για την αποφασιστικότητα του να
εργαστεί συλλογικά και με όλες του τις δυνάμεις
για την περαιτέρω ενίσχυση και ενδυνάμωση της
κοινότητας. Ο κύριος Χατζηρούσος με τη σειρά του,
αφού συνεχάρη τον Γιαννάκη Μούσα για την
εκλογή του, τον ενημέρωσε για την πορεία διάφο-
ρων θεμάτων που βρίσκονται σε εξέλιξη και χρί-
ζουν άμεσης διαχείρισης. Ειδικό βάρος δόθηκε στο

πολιτικό θέμα και στις διαπραγματεύσεις για λύση
του κυπριακού προβλήματος.
Γιαννάκης Μούσας και Αντώνης Χατζηρούσος συμ-
φώνησαν σε τακτικές συναντήσεις και σε συνεχή
διάλογο, σε μια συντονισμένη πρωτοβουλία για δη-
μιουργία συνθηκών ευρείας ενότητας στους κόλ-
πους της κοινότητας. Ο κ. Μούσας ζήτησε την
συνεργασία και την στήριξη του κ. Χατζηρούσου
στην διαχείριση του πολιτικού θέματος, για να
λάβει την άμεση απάντηση του κ. Χατζηρούσου ότι
θα βρίσκεται στη διάθεση του νέου Εκπροσώπου,
όποτε του ζητηθεί, ούτως ώστε να προωθηθούν κα-
τάλληλα οι διεκδικήσεις της κοινότητας. 
Ακολούθησε συνάντηση με τον πρώην Εκπρό-
σωπο Ιωάννη Πογιατζή στις 8 Ιουνίου 2016, με

τον τελευταίο να δηλώνει ότι θα βρίσκεται στο
πλευρό του Γιαννάκη Μούσα στον αγώνα για πρό-
οδο και ευημερία της κοινότητας. Στη συνάντηση
συζητήθηκε η πορεία της κοινότητας σήμερα και
συμφωνήθηκε το πλαίσιο συνεργασίας για προ-
ώθηση των μεγάλων κοινοτικών επιδιώξεων. Ο
κύριος Πογιατζής διαβεβαίωσε τον νέο Εκπρό-
σωπο για τη στήριξη του στην προσπάθεια για δη-
μιουργία συνθηκών ενότητας στους κόλπους της
κοινότητας των Μαρωνιτών και δήλωσε έτοιμος
να συμβάλει τα μέγιστα προς αυτήν την κατεύ-
θυνση. Με τη σειρά του ο Γιαννάκης Μούσας ευ-
χαρίστησε τον βετεράνο Μαρωνίτη πολιτευτή για
τη μακρόχρονη παρουσία και προσφορά του στην
κοινότητα και δήλωσε ευτυχής που θα τον έχει στο
πλευρό του στον αγώνα για δικαίωση και επι-
στροφή των Μαρωνιτών. 
Την Τετάρτη 15 Ιουνίου 2016 ο νέος Εκπρόσωπος
των Μαρωνιτών προχώρησε σε συνάντηση με τον
πρώην Εκπρόσωπο Νίνο Χατζηρούσο, στη διάρ-
κεια της οποίας παρατηρήθηκε συναντίληψη και
πλήρης σύγκλιση στα θέματα που αφορούν την κοι-
νότητα. Μέσα σε εγκάρδιο κλίμα έγινε συζήτηση
γύρω από σημαντικά κοινοτικά θέματα με ιδιαί-
τερο βάρος στο κυπριακό πρόβλημα και τους Μα-
ρωνίτες. Συμφωνήθηκε να υπάρχει συνεχής επαφή
και γενικότερη συνεργασία μεταξύ πρώην και νυν
Εκπροσώπου, ούτως ώστε όλα τα ζητήματα να τυγ-
χάνουν σωστής διαχείρισης.
Με αυτόν τον τρόπο έκλεισε ο κύκλος των συναν-
τήσεων με τον Αρχιεπίσκοπο και τους τρεις εν ζωή
πρώην Εκπροσώπους των Μαρωνιτών, με τον Γιαν-
νάκη Μούσα να δηλώνει ικανοποιημένος από την
προθυμία και τη βούληση όλων για συνεργασία με
στόχο το καλύτερο δυνατό για τους Μαρωνίτες.
Δήλωσε παράλληλα ότι οι απόψεις και οι εισηγή-
σεις όλων θα λαμβάνονται σοβαρά υπόψη από τον
ίδιο αφού η εμπειρία και οι γνώσεις τους σε όλα τα
ζητήματα είναι αδιαμφισβήτητες. 

ΕΝΟΤΗΤΑ ΣΕ ΟΛΑ ΤΑ ΜΕΤΩΠΑ 
Η ΠΡΟΤΕΡΑΙΟΤΗΤΑ ΓΙΑΝΝΑΚΗ ΜΟΥΣΑ

�Κατ’ ιδίαν συναντήσεις με τον Αρχιεπί-
σκοπο και τους πρώην εν ζωή  Εκπροσώπους

της Κοινότητας.
�Η Παναγία να οδηγεί τα βήματα σου ευχή-

θηκε ο Αρχιεπίσκοπος στον Εκπρόσωπο
�Αντώνης Χατζηρούσος, Ιωάννης Πογιατζής
και Νίνος Χατζηρούσος εξέφρασαν τη στήριξη

τους στο Γιαννάκη Μούσα. 
�Σύγκλιση απόψεων και κοινή θέληση για
αντιμετώπιση των σοβαρών ζητημάτων που

αφορούν την κοινότητα.

ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ 
ΕΙΔΙΚΟ ΕΝΘΕΤΟ ΤΗΣ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑΣ Ο «Τ» ΓΙΑ ΤΗ ΔΡΑΣΗ ΤΟΥ ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΥ ΤΩΝ ΜΑΡΩΝΙΤΩΝ
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Επίσημη συνάντηση με τον Υπουργό
Εξωτερικών Ιωάννη Κασουλίδη είχε
στις 25 Ιουλίου 2016 ο Εκπρόσωπος
των Μαρωνιτών στη Βουλή των Αντι-
προσώπων Γιαννάκης Μούσας. Στη συ-
νάντηση τον Εκπρόσωπο πλαισίωναν οι
Κοινοτάρχες των τεσσάρων Μαρωνίτι-
κων χωριών κύριοι Ηλίας Κατσιολού-
δης (Κορμακίτη), Αντώνης Καράχαννας
(Ασώματος), Παρτελλής Χατζηφεσσάς
(Αγία Μαρίνα) και Χρίστος Χατζηαν-
τώνης (Καρπάσια).
Κατά την συνάντηση ο Εκπρόσωπος
Γιαννάκης Μούσας κατέθεσε με ξεκά-
θαρο τρόπο στον Υπουργό Εξωτερικών
Ιωάννη Κασουλίδη τις θέσεις και τα αι-
τήματα της Μαρωνιτικής Κοινότητας
που πρέπει να ληφθούν υπόψη και να
διασφαλιστούν μέσα από την επιδιωκό-
μενη λύση του κυπριακού προβλήματος.
Ο Εκπρόσωπος ζήτησε παράλληλα από
τον Υπουργό Εξωτερικών όπως τα αιτή-
ματα προωθηθούν άμεσα στον Πρόεδρο
της Δημοκρατίας και την Διαπραγμα-
τευτική Ομάδα της Ελληνικής Κοινότη-
τας στην οποία οι Μαρωνίτες ανήκουν
με βάση το Σύνταγμα του 1960.
Ο κ. Κασουλίδης διαβεβαίωσε τον Εκ-
πρόσωπο και τους Κοινοτάρχες πως
άμεσα θα ενημερώσει τον Πρόεδρο της
Δημοκρατίας και τον Ελληνοκύπριο
Διαπραγματευτή για τις θέσεις και τα
αιτήματα που υποβλήθηκαν επίσημα
από τον νέο Εκπρόσωπο. Ανέφερε πα-
ράλληλα, ότι η Ελληνική Κοινότητα θα
κάνει ότι είναι δυνατό για να υπερασπί-
σει και να προστατεύσει τα δίκαια αι-
τήματα των Μαρωνιτών που ομόφωνα
το 1960 επέλεξαν να ανήκουν σε αυτήν,
και ζήτησε από τους Μαρωνίτες όπως
εργαστούν και οι ίδιοι και αξιοποιήσουν
τις δυνατότητές τους για την προώθηση

των αιτημάτων τους σε διεθνές και το-
πικό επίπεδο.
Ο Υπουργός Εξωτερικών δεν δίστασε πα-
ράλληλα να υποδείξει προς την αντιπρο-
σωπεία των Μαρωνιτών ότι επιβάλλεται
κινητοποίηση για να ανατραπούν κά-

ποιες λανθασμένες εντυπώσεις που
έχουν κατά το πρόσφατο παρελθόν δημι-
ουργηθεί για τις προθέσεις και τις επιλο-
γές της Μαρωνιτικής Κοινότητας και οι
οποίες λειτουργούν ως τροχοπέδη στην
επιδίωξη των στόχων που ξεκάθαρα

πλέον τίθενται από τους Μαρωνίτες.
Συμφωνήθηκε, τέλος, όπως υπάρχει συ-
νεχής επαφή και συνεννόηση μεταξύ Εκ-
προσώπου και Υπουργού Εξωτερικών για
παρακολούθηση των εξελίξεων.
Σημειώνεται ότι συνάντηση μεταξύ Εκ-

προσώπου και Ιωάννη Κασουλίδη είχε
πραγματοποιηθεί και στις 28 Ιουνίου
2016, όπου και πάλι το θέμα αφορούσε
τις διαπραγματεύσεις στο κυπριακό
και τις επιδιώξεις της κοινότητας των
Μαρωνιτών.

Συνάντηση με τον Πρόεδρο
της Βουλής των Αντιπροσώπων
Δημήτρη Συλλούρη
Κατόπιν αιτήματος που είχε εγείρει ο Γιαννάκης
Μούσας για διευκρινίσεις αναφορικά με το ρόλο
του Εκπροσώπου των Μαρωνιτών, κατά τη διάρ-
κεια της πρώτης συνεδρίας της Επιτροπής Παι-
δείας της Βουλής, πραγματοποιήθηκε
συνάντηση με τον Πρόεδρο της Βουλής Δημήτρη
Συλλούρη. Η συνάντηση έγινε την Παρασκευή
17 Ιουνίου 2016, μέσα σε εγκάρδιο κλίμα και είχε
εθιμοτυπικό αλλά και ουσιαστικό χαρακτήρα. 
Όπως ήταν αναμενόμενο, ο Γιαννάκης Μούσας
έθεσε ενώπιον του Προέδρου το αίτημα όλων
των Μαρωνιτών για αποτελεσματικότερη και
πιο ενεργό συμμετοχή του Εκπροσώπου στα
έδρανα της Βουλής και στα γενικότερα κοινο-
βουλευτικά δρώμενα. Ουσιαστική ήταν η παρέμ-

βαση του Εκπροσώπου ο οποίος προχώρησε σε
συγκεκριμένες σκέψεις και εισηγήσεις προς τον
κ. Συλλούρη, που θα καταστήσουν το θεσμό πιο
συμμετοχικό και πιο αποτελεσματικό. 
Ο κύριος Συλλούρης με τη σειρά του χαιρέτισε
την πρωτοβουλία Γιαννάκη Μούσα και υποσχέ-
θηκε να μελετήσει με σοβαρότητα το εν λόγω
θέμα, πριν τον Σεπτέμβριο οπόταν και αρχίζει η
νέα κοινοβουλευτική περίοδος. 
Ο νέος Εκπρόσωπος φαίνεται να έχει λάβει τα
απαραίτητα μέτρα και αντιμετωπίζει με κάθε
σοβαρότητα το όλο θέμα της αναβάθμισης του
θεσμού του Εκπροσώπου. Έπονται και άλλα
μέτρα που θα συμβάλουν προς αυτήν την κατεύ-
θυνση. 

Θεμελίωσαν συνεργασία Εκ-
πρόσωπος, Αρχιεπίσκοπος και
Επίτροπος Προεδρίας
Επίσημη συνάντηση πραγματοποιήθηκε
στις 30 Ιουνίου 2016 μεταξύ του Αρχιεπι-
σκόπου Μαρωνιτών κ.κ. Ιωσήφ Σουέηφ,
του Εκπροσώπου των Μαρωνιτών Γιαν-
νάκη Μούσα και του Επιτρόπου για Αν-
θρωπιστικά Θέματα και Θέματα
Θρησκευτικών Ομάδων Φώτη Φωτίου. Η
συνάντηση πραγματοποιήθηκε στο γρα-
φείο του Αρχιεπισκόπου Μαρωνιτών στην
Πύλη Πάφου και ασχολήθηκε με όλα τα
ζωτικά θέματα που αντιμετωπίζει η κοινό-
τητα των Μαρωνιτών.
Κατά τη συνάντηση, συμφωνήθηκε το

πλαίσιο συνεργασίας και συντονισμού
ανάμεσα στην κοινότητα, την εκκλησία και
την Προεδρία της Δημοκρατίας. Επιπλέον
ανταλλάγησαν απόψεις και λήφθησαν
αποφάσεις που αφορούν σε διάφορα θέ-
ματα της κοινότητας όπως αυτά της παι-
δείας και του πολιτισμού καθώς και της
επιστροφής και επανεγκατάστασης στα
χωριά μας. Συμφωνήθηκε τέλος όπως η σύ-
σκεψη Αρχιεπισκόπου, Εκπροσώπου και
Προεδρικού Επιτρόπου θεσμοθετηθεί σε
τακτική βάση για καλύτερο συντονισμό
και παρακολούθηση όλων των θεμάτων.

Στον Υπουργό Εξωτερικών με τους Κοινοτάρχες ο Εκπρόσωπος των Μαρωνιτών

Κασουλίδης: «Η ελληνική κοινότητα θα 
στηρίξει και θα υπερασπίσει τους Μαρωνίτες»
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Με μερσίνια και θέρμη ο Κορμακίτης υποδέχτηκε
το νέο Εκπρόσωπο Γιαννάκη Μούσα την Κυριακή
12 Ιουνίου 2016, στην πρώτη του επίσημη επί-
σκεψη στη γενέτειρα του ως επικεφαλής πλέον
της Μαρωνιτικής Κοινότητας. Το Κοινοτικό Συμ-
βούλιο Κορμακίτη φρόντισε για την καλύτερη δυ-
νατή υποδοχή του Εκπροσώπου καθώς και
πλήθος κόσμου που τον ανέμενε στο προαύλιο
του Καθεδρικού Ναού του Αγίου Γεωργίου. 
Κατά τη Θεία Λειτουργία, την οποία ο Εκπρόσω-
πος πρόσφερε στη μνήμη των νεκρών εγκλωβι-
σμένων όλων των Μαρωνίτικων χωριών, ο Πάτερ
Αντουάν Ρούκος καλωσόρισε τον Γιαννάκη
Μούσα στη γενέτειρα του, εκ μέρους του Πατέρα
Σελίμ Σφέιρ που απουσίαζε στο εξωτερικό. Συγ-
χαίροντας αρχικά τον νέο Εκπρόσωπο για την
εκλογή του, συνέχισε αναφέροντας πως πρέπει
να υπάρχει σεβασμός προς τους αρχηγούς μας
και στην προκειμένη περίπτωση στον άνθρωπο
που οι Μαρωνίτες εμπιστεύτηκαν. Παρέθεσε
ακολούθως τα λόγια που ο Ιησούς είπε στους μα-
θητές του, τονίζοντας ότι αυτά ισχύουν και για
τον νέο Εκπρόσωπο: «Οι βασιλιάδες των εθνών
καταδυναστεύουν τους λαούς τους και οι δυνά-
στες τους τιτλοφορούνται ευεργέτες. Εσείς δεν
πρέπει να το κάνετε, αλλά ο ανώτερος ανάμεσα
σας πρέπει να γίνει σαν τον κατώτερο και ο αρ-
χηγός σας σαν τον υπηρέτη». Τέλος, είπε ότι
είναι σημαντικό να ξεκινά τη θητεία του ο νέος
Εκπρόσωπος μνημονεύοντας τους νεκρούς εγ-
κλωβισμένους και του ευχήθηκε κάθε επιτυχία
στο έργο του. 
Με το πέρας της Θείας Λειτουργίας, ακολούθησε
μικρή εκδήλωση και δεξίωση στο οίκημα της Εκ-
κλησίας. Σε ένα πρώτο καλωσόρισμα προέβη, εκ
μέρους του Κοινοτικού Συμβουλίου, ο Αναπληρω-
τής Κοινοτάρχης Κορμακίτη Βαλεντίνος Κουμέτ-
του που συνεχάρη τον Γιαννάκη Μούσα για την
εκλογή του και τόνισε ότι οι κάτοικοι του Κορμα-
κίτη του έδωσαν μια ξεκάθαρη εντολή να αγωνι-
στεί για τη σωτηρία του χωριού. Τόνισε ότι στον

Κορμακίτη πρέπει να γίνουν πολλά πράγματα και
η κατάσταση δεν επιδέχεται πειραματισμούς και
για τον σκοπό αυτό η συνεργασία Εκπροσώπου
και Κοινοτικού Συμβουλίου θα είναι δεδομένη.
Ο Αντιπρόεδρος της Εκκλησιαστικής Επιτροπής
Κορμακίτη κ. Αντώνης Χατζηγιαννάκης καλωσό-
ρισε με τη σειρά του τον νέο Εκπρόσωπο και τον
συνεχάρη για την εκλογή του. Εκ μέρους της Επι-
τροπής πρόσφερε στον Γιαννάκη Μούσα και τη
σύζυγο του Τούλλα ως δώρο, ένα αντίγραφο της
παλιάς εικόνας του Αγίου Γεωργίου τονίζοντας
ότι ο προστάτης Άγιος του Κορμακίτη δεν τον εγ-
κατέλειψε ποτέ και θα τον καθοδηγεί και τώρα
στο δύσκολο έργο που έχει αναλάβει.
Ο νέος Εκπρόσωπος έσπευσε να ευχαριστήσει

όλους τους φορείς αλλά και τον κόσμο για την
υποδοχή που του επιφύλαξαν. Υποσχέθηκε ότι θα
καταβάλει το άπαν των δυνάμεων του και θα
αγωνιστεί για όλη την κοινότητα. Έκανε ιδιαί-
τερη αναφορά στους ηρωικούς εγκλωβισμένους
και σε όλους αυτούς που αγωνίστηκαν όλα αυτά
τα χρόνια για να βρίσκονται τα Μαρωνίτικα
χωριά εδώ που είναι σήμερα. Τόνισε ότι θα στα-
θεί δίπλα στους εγκλωβισμένους και στους επα-
νεγκατασταθέντες, στον αγώνα για τη σωτηρία
και επιβίωση των χωριών. Η στήριξη του θα είναι
ασταμάτητη και έμπρακτη, ανέφερε. Θα αναλά-
βει πρωτοβουλίες για να ενισχύσει δομές και
υποδομές ούτως ώστε να δοθούν κίνητρα σε νέες
οικογένειες κυρίως να επανεγκατασταθούν στον

Κορμακίτη. Με αυτόν τον τρόπο θα δημιουργη-
θούν και οι βάσεις για να επαναλειτουργήσει το
Δημοτικό Σχολείο Κορμακίτη. 
Ο νέος Εκπρόσωπος δεν δίστασε να προχωρήσει
και στην εξαγγελία του πρώτου του έργου ως επι-
κεφαλής της Κοινότητας, ενώπιον κατοίκων του
Κορμακίτη. Αυτό δεν θα είναι άλλο από το Ια-
τρικό Κέντρο Κορμακίτη, που όπως δήλωσε θα
είναι έτοιμο προς λειτουργία εντός 45 ημερών, θα
είναι άρτια στελεχωμένο από έμπειρες νοσηλεύ-
τριες αλλά και από σύγχρονο εξοπλισμό για να
μπορεί να λειτουργεί αποτελεσματικά και να εξυ-
πηρετεί τους κατοίκους του Κορμακίτη. 
Ο Γιαννάκης Μούσας κλείνοντας, ζήτησε όπως
όλοι εργαστούν για την ενότητα μέσα στην κοι-
νότητα και δήλωσε απερίφραστα για ακόμη μια
φορά ότι από αυτήν την προσπάθεια δεν περισ-
σεύει κανένας. Κάλεσε όλους όπως στηρίξουν τον
αγώνα και των άλλων χωριών για επιστροφή στα
χωριά τους. 

Μήνυμα ενότητας κατά την
πρώτη επίσκεψη του 
Εκπροσώπου στην Καρπάσια
Την Καρπάσια επισκέφτηκε για πρώτη
φορά ως Εκπρόσωπος των Μαρωνιτών
ο Γιαννάκης Μούσας. Εκεί είχε την ευ-
καιρία να συναντήσει τις αρχές του χω-
ριού και τους ηρωικούς εγκλωβισμένους
και επανεγκατασταθέντες της Καρπά-
σιας και να συζητήσει μαζί τους επιτό-
που τα διάφορα θέματα που τους
απασχολούν. Ο Εκπρόσωπος επισκέ-
φθηκε την Εκκλησία του Τιμίου Σταυ-
ρού και ενημερώθηκε για την πορεία
των εργασιών αναπαλαίωσης του ναού.
Εκ μέρους των κατοίκων της Καρπά-
σιας, τον Εκπρόσωπο καλωσόρισε στο
χωριό ο Κοινοτάρχης Χριστάκης Χατζη-
αντώνης ο οποίος καταρχάς του ευχή-
θηκε καλή επιτυχία στο δύσκολο έργο
που ανέλαβε. Παρέθεσε ενώπιον του
στη συνέχεια εν συντομία τα διάφορα
προβλήματα που ταλαιπωρουύν σή-
μερα τους κατοίκους του χωριού και του
υποσχέθηκε ότι τόσο ο ίδιος όσο και το
Κοινοτικό Συμβούλιο θα συνεργαστούν
μαζί του για επίλυση τους. Ο κ. Χατζη-
αντώνης διαβεβαίωσε τον Εκπρόσωπο
ότι στους κόλπους των αρχών του χω-

ριού υπάρχει πλήρης ενότητα και συ-
νεργασία για το καλώς νοούμενο συμ-
φέρον της Καρπάσιας.
Στη δική του παρέμβαση, ο Εκπρόσω-
πος μίλησε με θαυμασμό για τον αγώνα
και τις θυσίες των ηρωικών εγκλωβι-
σμένων της Καρπάσιας εκφράζοντας
παράλληλα τις ευχαριστίες και την ευ-
γνωμοσύνη του προς όλους όσους
έχουν προσφέρει στο χωριό όλα αυτά
τα χρόνια.
Ανταποκρινόμενος στο κάλεσμα του
Κοινοτάρχη και των κατοίκων, ο Γιαν-
νάκης Μούσας ανακοίνωσε την άμεση
έναρξη μελέτης με σκοπό την εγκατά-
σταση υπηρεσιών διαδικτύου στην
Καρπάσια μέχρι τη μεγάλη γιορτή του
Τιμίου Σταυρού στις 14 Σεπτεμβρίου
2016. Παράλληλα αποφασίστηκε όπως
προχωρήσει η υλοποίηση άλλων δύο
έργων που θα συμβάλουν στην περαι-
τέρω πρόοδο και ανάπτυξη του χωριού.
Ο Εκπρόσωπος παρακάθισε στη συνέ-
χεια σε γεύμα που παρέθεσαν προς
τιμή του οι αρχές και οι κάτοικοι της
Καρπάσιας. 

Στον Ασώματο η πρώτη επίσκεψη
του Εκπροσώπου Μαρωνιτών
Τον κατεχόμενο Ασώματο επισκέφτηκε
μία βδομάδα μετά την εκλογή του στις 29
Μαΐου ο νέος Εκπρόσωπος των Μαρωνι-
τών στη Βουλή των Αντιπροσώπων Γιαν-
νάκης Μούσας. Ο κ. Μούσας έτυχε
θερμής υποδοχής από τον εφημέριο της
ενορίας Πατέρα Σελίμ Σφέιρ και τον υπο-
διάκονο Ηλία Λιάτσο, τον Κοινοτάρχη
κύριο Αντώνη Καράχαννα, μέλη του Κοι-
νοτικού Συμβουλίου και της Εκκλησια-
στικής Επιτροπής και πλήθος κόσμου. 
Κατά την παραμονή του στο κατεχόμενο
χωριό ο Εκπρόσωπος παρέστη στη Θεία
Λειτουργία, στη λιτανεία και στη στέψη
της Παναγίας στο προαύλιο της Εκκλη-
σίας. Ακολούθως παρευρέθηκε στη δε-
ξίωση στο οίκημα της Εκκλησίας που

παρέθεσαν οι εορταστές Αβράμης και
Αθηνούλα Καπιρή. 
Εκεί είχε την ευκαιρία να συνομιλήσει με
τους κατοίκους, να δεχθεί τις ευχές και

τα συγχαρητήρια τους, ενώ σε σύντομη
συνομιλία με τον Κοινοτάρχη Αντώνη
Καράχαννα ενημερώθηκε κατ’ αρχήν για
τη γενική κατάσταση στον Ασώματο.

Παρών στην επίσημη Θεία Λειτουργία στην Αγία Μαρίνα ήταν
ο Εκπρόσωπος των Μαρωνιτών Γιαννάκης Μούσας συνοδευό-
μενος από τη σύζυγο του Τούλλα. Αυτή ήταν και η πρώτη του
παρουσία στο κατεχόμενο αυτό Μαρωνιτικό χωριό υπό την ιδιό-
τητα του ως Εκπρόσωπος της κοινότητας. Τη Θεία Λειτουργία
τέλεσε ο Σεβασμιότατος Αρχιεπίσκοπος Μαρωνιτών Κύπρου κκ
Ιωσήφ Σουέηφ, συνοδευόμενος από τους Πατέρες Ιωσήφ Σκέν-
τερ και Ακλ Αμπού Ναντέρ. Η ατμόσφαιρα στην παλιά Εκκλησία
της Αγίας Μαρίνας ήταν συγκινητική με τους πιστούς που πα-
ρευρέθηκαν να φέρνουν στη μνήμη τους τις παλιές καλές μέρες
στο χωριό τους. Με το πέρας της Θείας Λειτουργίας έγινε η λι-
τανεία της εικόνας της Αγίας Μαρίνας. Κατά την παρουσία του
εκεί, ο Εκπρόσωπος είχε την ευκαιρία να συνομιλήσει με τις
αρχές και αρκετούς κατοίκους της Αγίας Μαρίνας και να ενημε-
ρωθεί επιτόπου σε γενικές γραμμές για τα διάφορα ζητήματα
που τους απασχολούν. 
Σε μια άλλη εξέλιξη, συνάντηση στο Γραφείο του Εκπροσώπου
Μαρωνιτών πραγματοποιήθηκε μεταξύ του τελευταίου και δι-
ευρυμένης αντιπροσωπείας υπό τον Κοινοτάρχη Παρτελλή Χα-
τζηφεσσά, την Πέμπτη 28 Ιουλίου 2016. Στα πλαίσια της
συνάντησης, έγινε εις βάθος εξέταση και ανάλυση των εξελίξεων
που αφορούν την Αγία Μαρίνα.
Η συνάντηση κατέληξε σε ομόφωνες αποφάσεις που αφορούν

τον παραπέρα σχεδιασμό με μοναδικό γνώμονα το καλώς νοού-
μενο συμφέρον της Αγίας Μαρίνας και της κοινότητας των Μα-
ρωνιτών ευρύτερα. Κατά τη συνάντηση, ο Εκπρόσωπος
ενημέρωσε την αντιπροσωπεία της Αγίας Μαρίνας για τις εξε-
λίξεις στο πεδίο του κυπριακού, στη βάση των επαφών και των
συναντήσεων που ο ίδιος είχε και κάλεσε όλους σε συστράτευση
για πρώθηση και επίτευξη των επιδιώξεων της κοινότητας. Συμ-
φωνήθηκε, τέλος, όπως τον προσεχή Σεπτέμβριο διευθετηθεί
νέα συνάντηση για παρακολούθηση της πορείας των θεμάτων
που αφορούν την Αγία Μαρίνα.

Παρών στη Θεία Λειτουργία στην Αγία Μαρίνα ο Εκπρόσωπος

Συναντήθηκε επίσης με αντιπροσωπεία της
κοινότητας

Ο Κορμακίτης υποδέχτηκε με 
θέρμη τον νέο Εκπρόσωπο



Τα λόγια σε πράξεις μετουσιώνει ο νέος
Εκπρόσωπος με το καλημέρα. Κατά την
επίσκεψη του στον Κορμακίτη στις 12 Ιου-
νίου 2016 εξήγγειλε το πρώτο έργο υποδο-
μής στα κατεχόμενα χωριά. Πρόκεται για
τη δημιουργία Σταθμού Πρώτων Βοη-
θειών στον Κορμακίτη, έργο που αναμενό-
ταν να είναι έτοιμο εντός 45 ημερών, όπως
δήλωσε ο Γιαννάκης Μούσας κατά την
επίσκεψη του. Τελικά, ο σταθμός  παραδό-
θηκε και τέθηκε σε λειτουργία πριν το
τέλος Ιουλίου. 
Ο σταθμός  στεγάζεται σε χώρο που ανήκει
στην Εκκλησιαστική Επιτροπή Κορμακίτη
στην ανατολική πτέρυγα του οικήματος
της και τον οποίο παραχώρησε δωρεάν για
τον σκοπό αυτό. Περιλαμβάνει σύγχρονο
ιατρικό εξοπλισμό που καλύπτει τυχόν
ανάγκες των κατοίκων του Κορμακίτη
όσον αφορά θέματα υγείας. Με πρωτερ-
γάτη την έμπειρη νοσηλεύτρια Μαίρη
Σκούλλου η οποία ανέλαβε την προσπά-
θεια στελέχωσης του σταθμού εθελοντικά,
αναμένεται να δημιουργηθεί μια έμπειρη
ομάδα νοσηλευτριών που θα εργαστεί
προς εξυπηρέτηση του σκοπού αυτού.
Ήδη έχει πραγματοποιηθεί εκπαίδευση
και σεμινάριο πρώτων βοηθειών στις 29
Ιουλίου, στο Γενικό Νοσοκομείο Λευκω-
σίας, σε μόνιμους κατοίκους του Κορμα-
κίτη αλλά και σε άτομα που επισκέπτονται
συχνά το χωριό. Σκοπός είναι να δημιουρ-
γηθεί μια ομάδα από γνώστες του αντικει-
μένου που σε συνδυασμό με τους
νοσηλευτές και τους ιατρούς που θα βρί-
σκονται εκεί, θα μπορούν να ανταποκρί-
νονται ανελλιπώς στις ανάγκες των
κατοίκων στα θέματα υγείας. 
Η ανταπόκριση που έτυχε η εξαγγελία
αυτή του Εκπροσώπου της Κοινότητας
ήταν αξιοσημείωτη. Με την υλοποίηση
της εξαγγελίας, η ανταπόκριση είναι
ακόμη μεγαλύτερη. Έμπειροι γιατροί της

κοινότητας ήδη έχουν εκφράσει την στή-
ριξη τους στο όλο έργο και η συμβολή
τους στην όλη προσπάθεια σίγουρα θα
είναι σημαντική. 
Την ίδια ώρα, το Kormakitis Online διαμέ-
σου του Τζόζεφ Κεφάλα, με ανακοίνωση
δήλωσε την έμπρακτη στήριξη του στο όλο
έργο. Επικροτώντας την πρωτοβουλία του
Εκπροσώπου, προέβη σε ανακοίνωση
αναφέροντας ότι με το πέρας των εργα-
σιών δημιουργίας του Σταθμού Πρώτων
Βοηθειών θα εγκαταστούσε δωρεάν στο
χώρο διαδίκτυο για τις ανάγκες του Ια-
τρείου, συσκευή φαξ μέσω διαδικτύου
αλλά και ειδικό βιντεοτηλέφωνο για να

μπορούν οι λειτουργοί να έχουν οπτικοα-
κουστική επαφή με άλλες ιατρικές υπηρε-
σίες. Έτσι και έγινε, αφού με την
ολοκλήρωση του έργου, εγκαταστάθηκε
όλος ο ανωτέρω τεχνολογικός εξοπλισμός,
καθιστώντας τον σταθμό πιο αποτελεσμα-
τικό. 
Στον «Τ» μίλησε η νοσηλεύτρια Μαίρη
Σκούλλου που ήταν και ο άνθρωπος που
ανέλαβε να φέρει εις πέρας το όλο έργο.
‘’Νοιώθω ιδιαίτερα ευτυχής που η διαχρο-
νική μου εθελοντική προσφορά στους εγ-
κλωβισμένους και επανεγκατασταθέντες
κατοίκους του Κορμακίτη, συμπληρώνεται
σήμερα με την ολοκλήρωση του κοινοτι-

κού σταθμού πρώτων βοηθειών. Απερί-
γραπτη συγκίνηση μου προκάλεσε η
άμεση και ειλικρινής ανταπόκριση των κα-
τοίκων του χωριού μου στην έκκληση για
προσφορά και εθελοντική εργασία για την
αποπεράτωση του έργου. Η προσφορά
τους σε εξοπλισμό αλλά και η διάθεση για
μάθηση και εκπαίδευση στη διαχείριση
επειγόντων περιστατικών ήταν ανεπανά-
ληπτη. Νοιώθω σίγουρη ότι ο σταθμός
αλλά και οι εθελοντές πρώτων βοηθειών
είναι έτοιμοι να ανταποκριθούν και να
συμβάλλουν στη ασφαλή και υγιή ζωή του
χωριού μας. Επιβεβαιώνω ακόμη μια φορά
ότι θα συνεχίσω με τον ίδιο ζήλο και 

ενθουσιασμό να προσφέρω απρόσκοπτα
τις υπηρεσίες μου, δίπλα στους συνάδελ-
φους μου νοσηλευτές, εθελοντές και γενικά
όλους όσους επιθυμούν να βλέπουν ένα
Κορμακίτη να προοδεύει και να ευημερεί’’.
Το όλο έργο αναμένεται να προωθήσει τα
μέγιστα την προσπάθεια για αναβάθμιση
των υπηρεσιών που προσφέρονται στον
Κορμακίτη καθώς και την όλη προσπάθεια
που καταβάλλεται για επιστροφή και επα-
νεγκατάσταση. Μέσα από την ανταπό-
κριση που έτυχε το όλο έργο, διαφαίνεται
η κοινή επιθυμία για ενότητα στους κόλ-
πους της κοινότητας αλλά και η προθυμία
όλων των ανθρώπων της να συμβάλουν
στο όραμα για μια νέα εποχή. Να σημει-
ώσουμε ότι για να ολοκληρωθεί το έργο συ-
νέβαλαν αρκετοί κάτοικοι του χωριού και
αντιλαμβάνεται κανείς ότι άρχισαν σιγά
σιγά να πιάνουν τόπο οι απαιτήσεις του
Εκπροσώπου για συλλογικότητα. 
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Συνάντηση είχε ο Εκπρόσωπος των Μαρωνιτών στη
Βουλή Γιαννάκης Μούσας με τον Πρόεδρο της
Ένωσης Κοινοτήτων Κερύνειας Δημοσθένη Γιάγ-
κου και τους Κοινο-
τάρχες των
Μαρωνίτικων χω-
ριών, τη Δευτέρα 13
Ιουνίου 2016. Η συ-
νάντηση έγινε στα
γραφεία της ΕΚΚ
στην παρουσία και
του Αναπληρωτή
Επάρχου Κερύνειας
κύριου Ανδρέα
Λουκά. 
Ο Πρόεδρος της
Ένωσης συνεχάρη
αρχικά τον Γιαν-
νάκη Μούσα για την
εκλογή του και ακο-
λούθως έδωσε λόγο
στους Κοινοτάρχες για να ενημερώσουν τον Εκπρό-
σωπο αναφορικά με τα προβλήματα που αντιμετω-
πίζουν τόσο τα χωριά και οι εγκλωβισμένοι, όσο και
οι Μαρωνίτες στην προσφυγιά. 
Ο κύριος Μούσας με τη σειρά του έσπευσε να δια-
βεβαιώσει ότι η συνεργασία μεταξύ Εκπροσώπου

των Μαρωνιτών, Επαρχιακής Διοίκησης Κερύνειας,
Κοινοταρχών και Ένωσης Κοινοτήτων Κύπρου πρέ-
πει να θεωρείται δεδομένη. Διαμέσου μιας τέτοιας

συνεργασίας, τα
προβλήματα θα αν-
τιμετωπίζονται κα-
λύτερα και πιο
αποτελεσματικά. 
Ο Γιαννάκης Μού-
σας δήλωσε στον
«Τ» ότι στη συνάν-
τηση τέθηκαν οι βά-
σεις για την
καλύτερη δυνατή
συνεργασία με
σκοπό τη σωστή δια-
χείριση των προβλη-
μάτων που
αντιμετωπίζουν τα
Μαρωνίτικα χωριά
στην Επαρχία Κερύ-

νειας αλλά και την επίλυση τους. Στην προσπάθεια
για επιστροφή και επιβίωση των χωριών μας, η Κοι-
νότητα χρειάζεται την υποστήριξη και τη συμμετοχή
όλων. Και όλοι πρέπει να εργαστούμε συλλογικά
προς επίτευξη του στόχου της επιβίωσης και της επι-
στροφής στα χωριά μας.

Γεύμα προς τιμή του Υπουργού Τη-
λεπικοινωνιών του Λιβάνου και
ηγετικού παράγοντα των Μαρωνι-
τών της χώρας, εξοχότατου Μπού-
τρος Χαρμπ, παρέθεσε την
Παρασκευή 23 Ιουλίου 2016 ο Εκ-
πρόσωπος των Μαρωνιτών στη
Βουλή κ. Γιαννάκης Μούσας.
Το γεύμα τίμησαν με την παρουσία
τους ο έντιμος Υπουργός Μεταφο-
ρών, Επικοινωνιών και Έργων κ.
Μάριος Δημητριάδης, ο Σεβασμιό-
τατος Αρχιεπίσκοπος Μαρωνιτών
Κύπρου κ.κ. Ιωσήφ Σουέηφ, ο
Πρέσβης του Λιβάνου κ. Γιούσεφ
Σατάκα, ο Βουλευτής Κερύνειας
κ. Μάριος Μαυρίδης, οι Κοινοτάρ-
χες των Μαρωνίτικων χωριών, η
Διεύθυνση της CYTA και άλλοι πα-
ράγοντες της Μαρωνιτικής κοινό-
τητας της Κύπρου και του Λιβάνου.
Ο κ. Χαρμπ πραγματοποιούσε επί-
σημη επίσκεψη στην Κύπρο και το
πρωί είχε την ευκαιρία να επισκε-
φθεί τον Καθεδρικό ναό της Πανα-
γίας των Χαρίτων στη Λευκωσία.

Ο Εκπρόσωπος ενημερώνει την Κοινότητα
Στις 29 Αυγούστου 2016, ημέρα Δευτέρα, από τις 7.30 μ.μ. έως τις 9.30 μ.μ.,
ο Εκπρόσωπος των Μαρωνιτών στη Βουλή των Αντιπροσώπων κ. Γιαννάκης
Μούσας θα ενημερώσει τους Μαρωνίτες της Κύπρου για τις εξελίξεις στις
προσπάθειες επίλυσης του Κυπριακού προβλήματος και τις διεκδικήσεις
της Μαρωνιτικής κοινότητας. Η ενημέρωση θα γίνει στα πλαίσια ανοικτής
εκδήλωσης που θα πραγματοποιηθεί στο ξενοδοχείο Χίλτον στη Λευκωσία.
Ο Εκπρόσωπος εφόσον προβεί στην ενημέρωση, θα δεχθεί τα ερωτήματα
αλλά και τις όποιες προτάσεις και εισηγήσεις του κοινού.
Η εκδήλωση είναι ανοικτή και όποιος επιθυμεί μπορεί να παραστεί και να
συμμετέχει.

Σταθμός πρώτων βοηθειών στον Κορμακίτη 

Από τα λόγια στις πράξεις

Συνάντηση με τον Πρόεδρο της Ένωσης Κοινοτήτων Κε-
ρύνειας και τους Κοινοτάρχες των Μαρωνίτικων χωριών

Γεύμα προς τιμή του Υπουργού 
Τηλεπικοινωνιών του Λιβάνου

�Όπως ακριβώς υπο-
σχέθηκε ο Εκπρόσωπος
Μαρωνιτών Γιαννάκης
Μούσας κατά την εξαγ-

γελία του στις 12 Ιου-
νίου, ο Σταθμός

Πρώτων Βοηθειών τέ-
θηκε σε λειτουργία πριν

το τέλος Ιουλίου
�Ήδη έχει δεχθεί τα
πρώτα περιστατικά

�Τον σταθμό έχει εξο-
πλίσει δωρεάν με διαδί-

κτυο και φαξ το
Kormakitis Online
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Άγιος Παντελεήμονας Μύρτου

Συνεχίζονται οι εργασίες 

Με απώτερο στόχο την πλήρη αποκατά-
στασή του, άρχισε στην κατεχόμενη Μύρτου
η αναστήλωση του ιστορικού Μοναστηριού
του Αγίου Παντελεήμονα, ένα από τα σημαν-
τικότερα χριστιανικά προσκυνήματα στην
Κύπρο.
Δημοσιογράφοι ξεναγήθηκαν πριν λίγες
μέρες στο χώρο του Μοναστηριού, άλλοτε
χώρο του μεγάλου πανηγυριού και έδρα της
Μητρόπολης Κερύνειας. Η επίσκεψη διορ-
γανώθηκε από το Πρόγραμμα Ανάπτυξης
του ΟΗΕ, σε συνεργασία με την Τεχνική Επι-
τροπή για την Πολιτιστική Κληρονομιά και
την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Ένα από τα μεγαλύτερα έργα της Τ.Ε.
Σε δηλώσεις της η υπεύθυνη για το Πρό-
γραμμα Ανάπτυξης των Ηνωμένων Εθνών
(UNDP) σε συνεργασία με το PFF (Partner-
ship for Future) Τιζιάνο Ζενάρο είπε ότι το
Μοναστήρι του Αγίου Παντελεήμονα είναι
ένα από τα μεγαλύτερα έργα της Τεχνικής
Επιτροπής, μαζί με το Μοναστήρι του Απο-
στόλου Ανδρέα και τον Πύργο του Οθέλου.
Συνολικά 13 έργα έχουν περατωθεί και άλλα
20 βρίσκονται σε εξέλιξη ή θα ξεκινήσουν,
είπε. Όλα αυτά, σημείωσε, οφείλονται στη
σταθερή και αξιόπιστη συνεργασία με την
Τεχνική Επιτροπή και την ΕΕ. Το κόστος του
έργου υπολογίζεται να ανέλθει στις 750 χι-
λιάδες ευρώ.
Ο Ελληνοκύπριος επικεφαλής της Τεχνικής
Επιτροπής για την Πολιτιστική Κληρονομιά,
Τάκης Χατζηδημητρίου, είπε ότι από τις
πρώτες μέρες της Επιτροπής, γινόταν συζή-
τηση για την κατάσταση στον Άγιο Παντελε-
ήμονα. Εξήρε το έργο του UNDP-PFF και
ανέφερε ότι χωρίς τη χρηματοδότηση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής η Τεχνική Επιτροπή
δεν θα μπορούσε να σταθεί στα πόδια της.

Να μην υπάρξουν άλλες απώλειες
Οι εργασίες οι οποίες πραγματοποιούνται
αφορούν κυρίως τη στήριξη του μνημείου
και τη σταθεροποίησή του με κύριο στόχο να
διατηρηθεί ως έχει χωρίς να έχουμε άλλες
απώλειες μέχρι την επόμενη φάση που θα
είναι η πλήρης αποκατάσταση, εξήγησε. Οι
εργασίες της πρώτης φάσης αναμένονται να
ολοκληρωθούν μέχρι το τέλος του 2016.
Θα απομακρυνθούν, είπε, πλάκες από σκυ-
ρόδεμα, θα τοποθετηθεί στραγγιστήριο σύ-
στημα για να φεύγουν τα νερά έξω από το

περίκλειστο του μοναστηριού. Στα κτίρια της
Μονής θα γίνουν στηρίξεις σε παράθυρα, σε
πόρτες, σε αψίδες, θα στηριχθούν οροφές,
θα γίνει καινούργια οροφή σε όλα τα κτίρια
η οποία δεν θα είναι πλήρης, θα περιλαμβά-
νει το σκελετό και τις μονώσεις έτσι ώστε να
φεύγουν τα νερά έξω από τα κτίρια που είναι
η κύρια αιτία της καταστροφής του κτιρίου.

Οι εργασίες 
Στην εκκλησία, είπε, οι κυριότερες εργασίες
είναι ο καθαρισμός της γύρω περιοχής, η

επισκευή του κελύφους με ενέματα, η αφαί-
ρεση τσιμεντοσοβάδων που έχουν γίνει εξω-
τερικά, η επισκευή της τοιχοποιίας, η
εφαρμογή πιο συμβατών επιχρισμάτων, οι
επισκευές ρωγμών, ενώ εσωτερικά θα απο-
καλυφθούν προσεκτικά οι τοιχογραφίες, θα
σταθεροποιηθούν με ειδικά μέσα, θα καθα-
ριστούν οι επιφάνειες και θα γίνουν πολύ
λίγες επεμβάσεις στο πάτωμα της εκκλησίας
κυρίως για λόγους ασφάλειας, θα γίνει η κα-
τασκευή του γυναικωνίτη γιατί χρειάζεται
για στατικούς λόγους και θα μπουν ελκυστή-

ρες για τις χαμηλές αψίδες του γυναικωνίτη,
όπου υπάρχουν ρωγμές.
Επίσης θα τοποθετηθεί περίφραξη γύρω από
το χώρο του μοναστηριού.
Μελετητές του έργου, είναι ένα σύμπλεγμα
από εθνικότητες, από την Ισπανία, Καλιφόρ-
νια, Ε/κ και Τ/κ, μια διεθνής ομάδα.

Ιστορία
Σύμφωνα με την ιστοσελίδα της Μύρτου, ο
σημερινός οικισμός του χωριού Μύρτου φαί-
νεται να σχηματίστηκε γύρω από το μονα-
στήρι του Αγίου Παντελεήμονα. Το
μοναστήρι διαδραμάτισε σημαντικό κοινωνι-
κοοικονομικό ρόλο στην εξέλιξη του χωριού
και της περιοχής γενικότερα, ιδιαίτερα στα
χρόνια της Τουρκοκρατίας. Επίσης υπήρξε το
θρησκευτικό και πνευματικό κέντρο της πε-
ριοχής. Η χρονολογία της ίδρυσης του μονα-
στηριού δεν είναι γνωστή αλλά υπολογίζεται
ότι ιδρύθηκε γύρω στο 1600 μ.Χ. Το μονα-
στήρι μεγάλωσε και απέκτησε μεγάλη περι-
ουσία, έτσι που να θεωρείται ένα από τα
πλουσιότερα μοναστήρια του τόπου.
Με βάση την παράδοση, η ιστορία της
Μονής ξεκίνησε τον 5ο αιώνα μ.Χ., όταν δύο
καλόγεροι από το Άγιο Όρος, έφθασαν στη
Μύρτου, κρατώντας μία εικόνα του Αγίου
Παντελεήμονα, στην οποία ήταν κρυμμένο
ένα κομμάτι από το δάκτυλο του Αγίου.
Ο σημερινός ναός, που ανεγέρθηκε το 1710
στη θέση παλαιότερου, είναι δίκλιτος, θολω-
τός και ήταν διακοσμημένος με ανεικονικές
τοιχογραφίες, οι οποίες δέχτηκαν ανεπανόρ-
θωτες καταστροφές μετά το 1974.
Η Μονή ανακαινίστηκε από τον Μητροπο-
λίτη Κυρηνείας Χρύσανθο Α’ την περίοδο
1763 – 1773. Τότε απέκτησε διώροφο συγ-
κρότημα στα νότια και δυτικά, προκειμένου
να ανταποκρίνεται στις ανάγκες των μονα-
χών αλλά και της Μητροπόλεως Κυρηνείας,
η οποία είχε στην μονή την έδρα της μέχρι
το 1917.
Στις αρχές του 20ού αιώνα, το μοναστήρι φι-
λοξενούσε 10 μοναχούς. Τελευταίος εξ
αυτών ήταν ο μοναχός Σωφρόνιος Μιχαηλί-
δης, ο οποίος απεβίωσε εγκλωβισμένος στη
Μύρτου στις 27 Ιουλίου 1976, ανήμερα της
εορτής του Αγίου. Στις 27 Ιουλίου πραγμα-
τοποιούταν και το μεγάλο πανηγύρι του
Αγίου Παντελεήμονα.

Πηγή: http://www.onlycy.com

Το μοναστήρι διαδραμάτισε σημαντικό κοινωνι-
κοοικονομικό ρόλο στην εξέλιξη του χωριού και
της περιοχής γενικότερα, ιδιαίτερα στα χρόνια

της Τουρκοκρατίας. Επίσης υπήρξε το θρησκευ-
τικό και πνευματικό κέντρο της περιοχής
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Ο Εφημέριος Πάτερ Ιωσήφ Σκέντερ και η Εκκλησια-
στική Επιτροπή Αγίου Μάρωνα Ανθούπολης διοργά-
νωσαν στις 25 Μαΐου 2016 την 8η Παμμαρωνίτικη
Δέηση προς την Παναγία για σύντομη και μόνιμη
επιστροφή στα χωριά μας, με την ευκαιρία του μήνα
της Παναγίας. Η δέηση περιλάμβανε Θεία Λειτουρ-
γία και λιτανεία στον περίγυρο της Εκκλησίας. Ακο-
λούθως η ενορία δεξιώθηκε τους πιστούς στους
κήπους της Εκκλησίας υπό τη συνοδεία μουσικής
από νεαρά ταλέντα της κοινότητας. Στη δέηση έδω-
σαν το παρόν τους πολλοί πιστοί για να προσευχη-
θούν για ειρηνική επιστροφή.

Πρώτη Κοινωνία στην
Παναγία των Χαρίτων
και στον Άγιο Μάρωνα
Την Κυριακή 29 Μαΐου 2016 πραγματοποιήθηκε η Πρώτη Κοινωνία
στην Εκκλησία του Αγίου Μάρωνα στην Ανθούπολη, στην παρουσία
της συζύγου του Εκπροσώπου Μαρωνιτών Τούλλας Μούσα. Τη Θεία
Λειτουργία τέλεσε ο εφημέριος Πάτερ Ιωσήφ Σκέντερ ενώ την
Πρώτη Κοινωνία έλαβαν 13 συνολικά παιδιά. Ο Πάτερ Ιωσήφ συγ-
χάρηκε τα παιδιά αλλά και τους γονείς για την πίστη τους και τους
ζήτησε να επισκέπτονται συχνά την Εκκλησία.
Μια βδομάδα αργότερα, στις 5 Ιουνίου 2016, έγινε και η Πρώτη Κοι-
νωνία στον Καθεδρικό Ναό Παναγίας των Χαρίτων, την οποία έλα-
βαν 9 παιδιά. Της Θείας Λειτουργίας χοροστάτησε ο Αρχιεπίσκοπος
Μαρωνιτών Κύπρου ενώ παρών ήταν και ο Εκπρόσωπος των Μαρω-
νιτών κύριος Γιαννάκης Μούσας. Ο Σεβασμιότατος τόνισε στα παιδιά
τη σημασία της Θείας Πρώτης Κοινωνίας και ζήτησε όπως μείνουν
κοντά στην Εκκλησία.

Δέηση προς την Παναγία για σύντομη
και ειρηνική επιστροφή στα χωριά μας

Εκδρομή κατηχητικών
κέντρων Αρχιεπισκοπής
Μαρωνιτών στη Λάρνακα
Με τη συμμετοχή 130 παιδιών από όλα τα κατηχη-
τικά κέντρα σε Λευκωσία και Λεμεσό, πλην αυτού
του Κοτσιάτη, διοργανώθηκε από την Παγκύπρια
Επιτροπή Κατήχησης, εκδρομή στη Λάρνακα στις
4 Ιουνίου 2016. Το πρωί τα παιδιά συμμετείχαν
στη Θεία Λειτουργία στην Εκκλησία του Αγίου
Ιωσήφ και ακολούθως επισκέφτηκαν την Εκκλη-
σία του Αγίου Λαζάρου. Οι εκδρομείς κατέληξαν
στο Μακένζυ όπου η Ιερά Αρχιεπισκοπή Μαρωνι-
τών Κύπρου παρέθεσε γεύμα. Το παρόν τους στην
εκδρομή έδωσαν ο Σεβασμιότατος Αρχιεπίσκο-
πος Μαρωνιτών Κύπρου κκ. Ιωσήφ Σουέηφ και ο
Πάτερ Ιωσήφ Σκέντερ. 
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Όπως κάθε χρόνο, έτσι και φέτος πραγματοποιήθηκε με επιτυχία
η καθιερωμένη κατασκήνωση για τα Μαρωνιτόπαιδα, στους κατα-
σκηνωτικούς χώρους του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού
στον Πρόδρομο. Παιδιά από αρκετά δημοτικά σχολεία (κυρίως από
τον Άγιο Μάρωνα, το Terra Santa και το Saint Mary’s στη Λεμεσό)
συμμετείχαν στις εργασίες της κατασκήνωσης για να στεφθεί για
ακόμη μια φορά με επιτυχία. Για να έρθει εις πέρας η κατασκή-
νωση εργάστηκαν αρκετοί φορείς της κοινότητας και για άλλη μια
φορά διαφάνηκε η γενικότερη επιθυμία όλων για ενότητα και συλ-
λογικότητα.

Κατασκήνωση για
τα Μαρωνιτόπαιδα
στον Πρόδρομο

Με το εξαιρετικό θεατρικό «Η χώρα με τους παράξενους αν-
θρώπους» τα παιδιά του Δημοτικού Σχολείου Αγίου Μά-
ρωνα παρουσίασαν την τελική τους γιορτή την Τετάρτη 8
Ιουνίου 2016. Κατά την τελική γιορτή πραγματοποιήθηκε
και η τελετή αποφοίτησης 12 συνολικά μαθητών ενώ βρα-

βεύτηκαν και οι μαθητές που διακρίθηκαν κατά τη φετινή
σχολική χρονιά στους διάφορους τομείς. Στους τελειόφοι-
τους παρέδωσαν αναμνηστικά δώρα ο Εκπρόσωπος των
Μαρωνιτών Γιαννάκης Μούσας, η Σχολική Εφορεία Μαρω-
νιτών και ο Σύνδεσμος Γονέων του σχολείου.

Λίγες μέρες μετά το δη-
μοτικό, στις 14 Ιουνίου
2016, σειρά πήραν τα
μικρά παιδιά του νηπια-
γωγείου Άγιος Μάρω-
νας που παρουσίασαν
στην τελική τους γιορτή
ένα εξαιρετικό θεατρικό
έργο υπό τον τίτλο «Στη
χώρα των ονείρων».
Ένα έργο που για
ακόμη μια φορά το χα-
ρακτήριζε το νόημα και
η ουσία, που μιλούσε
για τα όνειρα που κάθε
παιδί κάνει και σήμερα
παραμένουν ανεκπλή-
ρωτα. Για ακόμη μια
χρονιά διαφάνηκε μέσα
από τη γιορτή, η εξαιρε-
τική δουλειά που γίνε-
ται στο νηπιαγωγείο και
το ταλέντο και οι γνώ-
σεις που διακατέχουν
τα παιδιά αυτά. 

Τελική Γιορτή Νηπιαγωγείου Αγίου Μάρωνα

Πρώτη Θεία Λειτουργία 
του νέου Ιερέα Akl Abou Nader
Μετά την χειροτονία του από τον Αρχιεπίσκοπο Μαρωνιτών Κύπρου
κκ. Ιωσήφ Σουέηφ που έγινε στο Λίβανο στις 11 Ιουνίου, ο νέος ιερέας
Akl Abou Nader τέλεσε την πρώτη του Θεία Λειτουργία στον Ιερό Ναό
Παναγίας των Χαρίτων την Κυριακή 26 Ιουνίου 2016. Στην παρουσία
πλήθους πιστών, ο Αρχιεπίσκοπος τόνισε ότι αποστολή του νέου ιερέα
είναι η κοινότητα στην ολότητα της και ειδικότερα η νεολαία. Με το
πέρας της Θείας Λειτουργίας, ο Πατέρας Akl δέχθηκε ευχές και συγχα-
ρητήρια στην αίθουσα της ενορίας. Ας του ευχηθούμε όλοι καλή αρχή
στο δύσκολο έργο που έχει να επιτελέσει. 

Τελική γιορτή Δημοτικού 
Σχολείου Αγίου Μάρωνα
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«ΠΙΣΤΗ ΚΑΙ ΦΩΣ ΚΥΠΡΟΥ»  

30 χρόνια γιορτής
Μια μεγάλη βάρκα, είχε θέσει θεμέλια πριν από
30 χρόνια στο νησί μας κι έχει πια στεριώσει για
τα καλά. Μια βάρκα από την οποία στέλνονται
παντού μηνύματα χαράς, ανθρωπιάς και αγάπης
για τον συνάνθρωπο μας… Μια βάρκα γεμάτη
Πίστη και Φως! Με επιβάτες όλους εμάς και τους
παντοτινούς συνταξιδιώτες μας, το μεγάλο αυτό
ταξίδι έχει μετατραπεί σε μια μεγάλη γιορτή.
Μέσα από αυτό, δημιουργήθηκαν γερές φιλίες,
συναρπαστικές εμπειρίες και μοναδικές στιγμές
για τον κάθε έναν από εμάς.
Αλήθεια, τι να πρωτοθυμηθεί κανείς από αυτό το
μεγάλο ταξίδι των 30 χρόνων «Πίστη και Φως»
στην Κύπρο; Τα προσκυνήματα σε Κύπρο και εξω-
τερικό; Ή τις συναντήσεις και τις γιορτές των κοι-
νοτήτων οι οποίες είναι πάντα πλούσιες από
παιχνίδια, χαρά και αγάπη;
Όλα ξεκίνησαν λίγο πριν το 1986, όταν το πρώτο
κάλεσμα για το μεγάλο αυτό ταξίδι, μας ήρθε από
τους φίλους μας στο Λίβανο και το οποίο έτυχε
άμεσης ανταπόκρισης από Κύπριους Μαρωνίτες

εθελοντές. Αφού ευαι-
σθητοποιήθηκαν και
με ιδιαίτερο ενθουσια-
σμό ανταποκρίθηκαν,
αυτοί πρώτοι έθεσαν
το μεγάλο στόχο της
επέκτασης και εδραί-
ωσης του «Πίστη και
Φως» στην Κύπρο.
Επισκέφθηκαν συγγε-
νείς και φίλους, προ-
σκαλώντας τους να
συμπορευτούν μαζί
τους για να δημιουργή-
σουν τη μεγάλη οικογέ-
νεια του «Πίστη και

Φως». Το κάλεσμα δέχθηκαν με ανοιχτές αγκάλες
πολλοί και αγαπημένοι φίλοι, ξεκινώντας έτσι το
μεγάλο αυτό ταξίδι με αισθήματα χαράς, λαχτά-
ρας και προσμονής γιατί κάτι ωραίο, φτιαγμένο
από αγάπη και ανθρωπιά άρχισε να γεννιέται.
Από τα πρώτα κιόλας χρόνια η οικογένεια του
«Πίστη και Φως» άρχισε να μεγαλώνει ακόμη πε-
ρισσότερο και απόδειξη αυτού αποτελεί η ίδρυση
των τριών κοινοτήτων «Πίστη και Φως»:  της κοι-
νότητας «Παναγία των Χαρίτων» και της κοινό-
τητας «Άγιος Σιάρπελ» με κυρίως μέλη
προερχόμενα από τη Μαρωνιτική Εκκλησία,
καθώς και της κοινότητας «Ελπίδα», με μέλη στην
πλειοψηφία τους προερχόμενα από την Ορθόδοξη
Εκκλησία της Κύπρου. Αξίζει να αναφέρουμε ότι
πέραν από τις μηνιαίες συναντήσεις και τυχόν εκ-
δηλώσεις που κάθε μία από τις κοινότητες οργα-
νώνει ξεχωριστά, αρκετές δραστηριότητες
διοργανώνονται από κοινού δίνοντας έτσι την ευ-
καιρία στα μέλη και των τριών κοινοτήτων να γνω-
ριστούν, να αλληλεπιδράσουν μεταξύ τους και να
αναπτύξουν γερές φιλίες. Παραδείγματα κοινών
δραστηριοτήτων αποτελούν φυσικά οι καλοκαιρι-
νές κατασκηνώσεις καθώς και τα διάφορα προ-
σκυνήματα που κατά καιρού οργανώνονται.
Μεταξύ πολλών άλλων, χαραγμένα στη μνήμη του
κάθε ενός από εμάς, παραμένουν πάντα τα μονα-
δικά προσκυνήματα μας στη Λούρδη, στο Λίβανο,
στους Αγίους Τόπους και στον Κύκκο. Ακόμη, κα-
νείς δε θα μπορεί σίγουρα να ξεχάσει τους δεκά-
δες φίλους του «Πίστη και Φως» από τη Μέση
Ανατολή, την Ελλάδα, την Ιταλία, αλλά και από
κάθε γωνιά του κόσμου. Φίλους, μαζί με τους οποί-
ους κάνουμε αυτό το μεγάλο ταξίδι ακόμη πιο συ-
ναρπαστικό και μοιραζόμαστε την ίδια χαρά και

αγάπη για τον συνάνθρωπο μας.
Σταθμό στην ιστορία του «Πίστη και Φως» Κύ-
πρου αποτελεί αναμφίβολα, η συνεργασία των
κοινοτήτων της Κύπρου με αυτές της Ελλάδας και
της Κεντρικής Ιταλίας. Οι συγκεκριμένες κοινότη-
τες συνυπάρχουν πια, κάτω από την επαρχία «Κύ-
ματα» και σαν αποτέλεσμα αυτού, έχει δοθεί η
ευκαιρία σε όλους εμάς να αναπτύξουμε στιβα-
ρούς δεσμούς και γερές φιλίες, με «συνταξιδιώ-
τες» από Ιταλία και Ελλάδα. Φιλίες και σχέσεις
που σίγουρα θα κρατήσουν μια ζωή.
Φέτος, η χαρά για το «Πίστη και Φως» Κύπρου
είναι ακόμα μεγαλύτερη, αφού συμπληρώνονται
30 χρόνια ζωής, χαράς και προσφοράς, και για
αυτό το λόγο πραγματοποιούνται οι απαραίτητοι
εορτασμοί, έτσι ώστε το μήνυμα της αγάπης και
της προσφοράς να ακουστεί ακόμα πάρα πέρα.
Οι εορτασμοί για τα 30 χρόνια «Πίστη και Φως»
ξεκίνησαν τον περασμένο Ιανουάριο με αφορμή
την Παγκόσμια Ημέρα Πίστη και Φως (2 Φε-
βρουαρίου). Επίκεντρο των εορτασμών ήταν η εκ-
δήλωση που πραγματοποιήθηκε το Σάββατο 30
Ιανουαρίου στην αίθουσα «Καστελιώτισσα»
(Πύλη Πάφου). Κατά τη διάρκεια της εκδήλωσης,
την οποία τίμησαν με την παρουσία τους ο Αρχιε-
πίσκοπος Μαρωνιτών Κύπρου κκ Ιωσήφ Σουέηφ
και ο Θεοφιλέστατος Αρχιμανδρίτης Δημοσθένης
Δημοσθένους εκ μέρους του Μακαριότατου Αρχιε-
πισκόπου Κύπρου Χρυσοστόμου Β΄, έγινε μια
μικρή αναδρομή στα όσα ζήσαμε όλα αυτά τα χρό-
νια και μοιραστήκαμε όλοι μαζί όμορφες αναμνή-
σεις οι οποίες θα παραμείνουν για πάντα
χαραγμένες στο μυαλό του καθενός. 
Την Κυριακή 31 Ιανουαρίου τελέστηκε Θεία Λει-
τουργία χοροστατούντος του Σεβασμιότατου Αρ-
χιεπισκόπου Μαρωνιτών Κύπρου κ.κ. Ιωσήφ
Σουέιφ, η οποία ήταν αφιερωμένη στο «Πίστη και
Φως». Αξίζει να σημειωθεί, πως το διήμερο εορτα-

σμών συνόδευε έκθεση φωτογραφίας που εμπερι-
είχε φωτογραφίες από διάφορους σταθμούς και
γεγονότα που σημάδεψαν την 30χρονη πορεία του
«Πίστη και Φως» Κύπρου. Το παρόν του στις εκ-
δηλώσεις, έδωσε και ο συντονιστής της Επαρχίας
«Κύματα» Pietro Vetro μαζί με την οικογένεια του,
οι οποίοι ταξίδεψαν από την Ιταλία για να μοιρα-
στούν μαζί μας αυτή τη μεγάλη χαρά της συμπλή-
ρωσης των 30 Χρόνων «Πίστη και Φως» στην
Κύπρο.
Οι εορτασμοί αναμένεται να συνεχιστούν τον ερ-
χόμενο Οκτώβριο αφού προγραμματίζεται τε-
τραήμερο εορτασμών μεταξύ 27 και 31
Οκτωβρίου. Από το τετραήμερο αυτό, δε θα μπο-
ρούσαν να λείπουν πολλοί και αγαπημένοι φίλοι
και συνεργάτες του «Πίστη και Φως» Κύπρου,

από Ιταλία, Ελλάδα και Μέση Ανατολή. Αξίζει να
σημειωθεί, πως το τετραήμερο αυτό πέραν από
την εορταστική ατμόσφαιρα θα έχει και επιμορ-
φωτικό χαρακτήρα για τα μέλη της κοινότητας.
Εν κατακλείδι, το 2016, μαζί με τη συμπλήρωση
των 30 χρόνων, σηματοδοτεί και την έναρξη μιας
νέας, πιο δυναμικής και ελπιδοφόρας δεκαετίας.
Θέτοντας ως βασικό μας στόχο τη διεύρυνση της
κοινότητας «Πίστη και Φως» στην Κύπρο, απευ-
θύνουμε ανοιχτό κάλεσμα προσφοράς, σε οποι-
οδήποτε από εσάς επιθυμεί να επιβιβαστεί στη
μεγάλη βάρκα του «Πίστη και Φως» για να συμ-
πορευτεί μαζί μας… Και όλοι μαζί να σαλπάρουμε
στο συναρπαστικό αυτό ταξίδι με νέες ιδέες, με
νέα πρόσωπα, για νέες μοναδικές κι ανεπανάλη-
πτες εμπειρίες. Γιατί όλοι μαζί είμαστε πιο ωραίοι!

Του 
Γιώργου 
Μούσα

Παραχώρηση Υποτροφιών Πανεπι-
στημίου UCLan Cyprus στο πλαί-
σιο συνεργασίας με την Καθολική
Νεολαία Μαρωνιτών Κύπρου
Το Πανεπιστήμιο UCLan Cyprus στο πλαίσιο συνεργασίας με την Καθολική Νεολαία Μαρωνιτών
Κύπρου (Κ.Ν.Μ.Κ.) ανακοινώνει την προκήρυξη υποτροφιών για όλα τα μέλη της Οργάνωσης.
Συγκεκριμένα, προτίθεται να παραχωρήσει σε μέλη της Κ.Ν.Μ.Κ. 3 (τρεις) υποτροφίες 50% στα

αρχικά δίδακτρα σπουδών για ένα από τα Προπτυχιακά Προ-
γράμματα που προσφέρει το Πανεπιστήμιο. Νοείται ότι οι υπο-
τροφίες για τα προπτυχιακά προγράμματα αφορούν το πρώτο
έτος σπουδών, ενώ δίνεται η δυνατότητα διατήρηση της υποτρο-
φίας και τα επόμενα έτη με την εξασφάλιση 70% της συνολικής
βαθμολογίας.
Επίσης θα παραχωρηθούν 3 (τρεις) υποτροφίες ύψους 30% σε
όλα τα Μεταπτυχιακά Προγράμματα του Πανεπιστημίου UCLan
Cyprus. Τα μαθήματα προσφέρονται σε πλήρη φοίτηση διάρ-
κειας ενός χρόνου (full time) ή σε μερική φοίτηση διάρκειας δύο
ετών (part time), με ευέλικτους τρόπους διδασκαλίας (flexible
delivery).
Οι συγκεκριμένες υποτροφίες ισχύουν μόνο για νεοεισερχόμε-
νους φοιτητές, για το ακαδημαϊκό έτος 2016-2017, με εισδοχή
είτε τον Οκτώβριο του 2016 είτε τον Ιανουάριο του 2017, εφόσον

πληρούνται τουλάχιστον τα ελάχιστα κριτήρια εισδοχής. 
Όλες οι αιτήσεις θα εξεταστούν με απόλυτη διακριτικότητα από Επιτροπή που θα συσταθεί από
την Κ.Ν.Μ.Κ. και το Πανεπιστήμιο UCLan Cyprus. Κάθε ενδιαφερόμενος/η μπορεί να στέλνει
τα στοιχεία του/της στην ηλεκτρονική διεύθυνση admissions@uclancyprus.ac.cy με την ένδειξη
«Υποτροφίες Κ.Ν.Μ.Κ.» και Υπεύθυνος Λειτουργός θα επικοινω-
νεί μαζί του για περαιτέρω πληροφορίες.
Το Πανεπιστήμιο UCLan Cyprus λειτουργεί από τον Οκτώβριο
του 2012 ως εγγεγραμμένο Ιδιωτικό Πανεπιστήμιο στην Κύπρο,
έχοντας πάρει πλήρως την Τελική Άδεια Λειτουργίας του το 2015
καθώς και τα εύσημα από τον Φορέα Διασφάλισης Ποιότητας της
Αγγλίας (QAA), προσφέροντας διπλά πτυχία με αυτόματη ανα-
γνώριση τόσο στην Κύπρο όσο και στο Ηνωμένο Βασίλειο αλλά
και διεθνώς, προσδίδοντας ένα πολύ ισχυρό πλεονέκτημα στους
αποφοίτους του, σε μια ομολογουμένως δύσκολη και πολύ αντα-
γωνιστική αγορά εργασίας. 
Για πληροφορίες σχετικά με τα προγράμματα του Πανεπιστη-
μίου UCLan Cyprus παρακαλούμε όπως επισκεφθείτε την ιστο-
σελίδα του Πανεπιστημίου στο www.uclancyprus.ac.cy ή
αποτείνεστε στο Τμήμα Εισδοχής Φοιτητών του Πανεπιστημίου UCLan Cyprus, στα τηλέφωνα
24 69 40 05 / 59 ή στην ηλεκτρονική διεύθυνση admissions@uclancyprus.ac.cy.
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The Maronite Representative in the House of Par-
liament, Mr Yiannakis Mousas had on July 25, an
official meeting with the Foreign Minister of Cyprus
HE Ioannis Kasoulides. At the meeting, the Repre-
sentative was accompanied by the Muchtars of the
four Maronite villages, namely Mr Elias Katsiolou-
des (Kormakitis), Mr Anthonis Karahannas (Aso-
matos) Mr Partellis Hatjifessas (Ayia Marina) and
Mr Christos Hadjiantonis (Karpasha).
Mr Mousas analysed in a clear manner to the Fo-
reign Minister Ioannis Kasoulides the positions
and demands of the Maronite Community to be
taken into account and ensured within an inten-
ded solution to the Cyprus problem. The Repre-
sentative asked the Foreign Minister that these be
forwarded directly to the President of the Republic
and the Negotiating Group of the Greek Commu-
nity, in which the Maronites belong, based on the
1960 Constitution.
Mr. Kasoulides assured the Representative and the
Muchtars, that he would immediately inform the
President of the Republic and the Greek Cypriot Ne-
gotiator for the positions and requests formally sub-
mitted by the new Representative. He said also, that
the Greek Community will do everything possible to
defend and protect the legitimate demands of the
Maronites who unanimously in 1960 chose to be-
long to her, and asked the Maronites to work them-
selves and realize their potential for promotion of
their demands at local and international level.
The Foreign Minister did not hesitate at the same
time to indicate to the delegation of Maronites,
that mobilization is necessary in order to overturn
some misperceptions which have in recent years
developed with regard to the intentions and choi-
ces of the Maronite Community and which act as
a hindrance in the pursuit of goals clearly now set
by the Maronites.
It was agreed, finally, that constant contact and con-
sultation should exist between the Representative
and the Foreign Minister monitoring developments.

The Minister of Foreign Affairs met the Maronite Representative and the Muchtars of the villages

Kasoulides: ‘The greek community will support
and protect the Maronites’

During his visit in
Kormakitis on June
12, 2016 the new Re-
presentative of the
Maronites in the
House of Representa-
tives, Mr Yiannakis
Mousas, announced
the first infrastruc-
ture project in the oc-
cupied villages. It is
about creating a First
Aid Station in Korma-
kitis, which was ac-
tually delivered and
put into operation be-
fore the end of July,
i.e. within the period
of 45 days set by Mr
Mousas.
The station includes
modern medical
equipment to cover
any needs of Kormaki-
tis residents on health
issues. The major role
in the whole project
goes to the experien-
ced nurse Mrs Mary
Skoullou who leads
the effort for volun-
tary staffing of the sta-
tion.  Mrs Skoullou is
expected to create an
experienced team of
nurses which will
work to serve that
purpose. Already, a
training and first aid
seminar was held in

the Nicosia General
Hospital, to residents
of Kormakitis but also
to people who often
visit the village.
The response to the
announcement of the
Community Repre-
sentative was remar-
kable. Experienced
doctors of the commu-
nity have already ex-
pressed their support
for the entire project
and their contribution
to this effort will cer-
tainly be important.

At the same time, Kor-
makitis Online offe-
red and installed
already at the premi-
ses, free internet ac-
cess for the needs of
the Centre, fax over
the Internet and a
special videophone to
allow workers to have
audiovisual contact
with other medical
services.
The entire project is
expected to promote a
major effort to up-
grade the services offe-

red in Kormakitis and
the whole effort for re-
turn and resettlement.

The new Maronite Representative in the
House of Parliament Mr Yiannakis
Mousa, hosted on Friday July the 23rd,
a lunch banquet in honor of the Minister
of Telecommunications of Lebanon and
leading factor of the country’s Maronite
community, HE Boutros Harbis. 
The lunch was attended, among others,
by HE Marios Demetriades, Cypriot Mi-
nister of Transport, Communications
and Works, HE Joseph Soueif, Archbi-
shop of the Maronites of Cyprus, HE
Yousef Sataka, Ambassador of Lebanon

in Cyprus, Mr. Marios Mavrides MP and
the presidents of the Community Coun-
cils of the four Maronite villages in Cy-
prus. Also attending were a
representation from the Cyprus Tele-
communications Authority and other le-
ading figures of the Maronite
communities of Cyprus and Lebanon.
Mr. Harbis was on a short official visit to
Cyprus and during the morning of the
same day he had the opportunity to visit
the Maronite Cathedral of Our Lady of
Graces in Nicosia.

First Aid Station in Kormakitis

Lunch in honor of the Mini-
ster of Telecommunications
of Lebanon



21EVENTS
Ο ΤΥΠΟΣ ΤΩΝ ΜΑΡΩΝΙΤΩΝ
ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ 119

www.typosmaroniton.com

“Knights of Malta” is a religious hu-
manitarian guild of the Roman Cath-
olic Church was created in 1879 and is
now a government entity that is reco-
gnized by the UN. Its Representatives
work on a daily basis to take care of
the elderly, refugees, the poor, the ho-
meless, as well as children. A repre-
sentation of the Knights visited
Kormakitis on 25 June 2016 and met
with the Maronite Representative in

the House of Parliament Mr Yianna-
kis Mousas, at the presence of the
President of Kormakitis Council Mr
Elias Katsioloudes. They discussed
ways in which the guild can help the
Medical Center project in Kormakitis.
The “Knights” promised to support
the project and are since in conti-
nuous contact with the Representati-
ve’s office for the coordination of
their actions.

The “Knights of Malta” help with
the Medical Centre in Kormakitis

A group of young Cypriot Maronites were
among millions of young catholic people
from every corner of the world, during
World Youth Day, which this year took
place in Krakow, Poland from 26 to 31 July.
The World Youth Day is an established me-
eting of the Pope with young Catholics
from around the world. This year, under
the coordination of the Father Akl Abou

Nader, a group of Maronite Cypriots went
to Poland for this purpose, where they lived
a unique and exceptional experience. The
climax of the meeting as every year, was
the outdoor Holy Mass offered by Pope
Francis, which was attended by more than
one million young people. (More extended
stories on the visit will be hosted in our
next issue.)

Cyprus Maronite Youth in the
World Youth Day in Poland

Prophet Elias’s Mona-
stery in Ayia Marina
welcomed hundreds
of Maronite faithful
The annual pilgrimage to Prophet Elias Monastery near
the occupied village of Ayia Marina, took place once again
this year on Sunday the 24th of July. Hundreds of Maro-
nites from across the island attended Holy Mass in the
ruins of the old monastery. The litany of the historic icon
of the Prophet, which is hosted in St George’s church in
Kormakitis since 1974, was held at the end of the Mass
with the faithful singing old Aramaic hymns of the Maro-
nite church. Once more, the Maronites renewed their pro-
mise to keep visiting the old and historic monastery of
Prophet Elias, hoping that soon in the future, this will be
repaired and renovated. They prayed for an end to the exi-
sting difficult situation and the final return of all refugees
to their homes.  

Celebrations in honour of Saint Charbel took
place in Limassol on Saturday, July the 23rd. Fol-
lowing the Holy Mass in the Church of St. Char-
bel, celebrated by H.E. Archbishop Joseph
Soueif, a dinner in the church gardens was held,
during which the Parish priest Father Ibrahim,
presented the newly elected Maronite Represen-
tative in the Parliament, Mr Yiannakis Mousas
with the holy icon of Saint Charbel wishing that
this will guide him in his difficult mission. Atten-
ding the events, among others were the Maronite
Representative, the Ambassador of Lebanon and
the Ambassador of Ireland. Tony Solomou, the
famous Maronite artist, accompanied the whole
event with traditional Maronite songs and music.

Celebrations in Limassol
for St. Charbel’s feast
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Στο έτος 1335 ο Αυγουστίνος μοναχός Jacobus de
Verona πήγε για προσκύνημα στους Άγιους Τό-
πους. Στον δρόμο του επισκέφτηκε και την Κύπρο
και βρήκε εκεί μια πολύγλωσση κοινωνία, όπως
γράφει στο Liber peregrinationis (Βιβλίο προσκύ-
νησης) στα λατινικά:

“..omnes de Cypro loquuntur grecum, bene tamen
sciunt saracenicum et linguam francigenam, sed
plus utuntur lingua greca.”

Όλοι οι Κύπριοι μιλούν ελληνικά, πολλοί  ξέρουν
αραβικά και γαλλικά, αλλά οι περισσότεροι χρη-
σιμοποιούν τα ελληνικά.

Η γαλλική ήταν η γλώσσα της ανώτερης τάξης,
των φράγκων ιπποτών και της διοίκησης, ενώ η
αραβική ήταν η γλώσσα των χιλιάδων Σύρων χρι-

στιανών που μετανά-
στευσαν μαζί με τους
ιππότες από την
Συρία και την Παλαι-
στίνη όταν τα σταυ-
ροφορικά πριγκιπάτα
καταλήφθηκαν από
τους μουσουλμάνους.
Οι Σύροι αποτελούν-
ταν από Ιακωβήτες
και Νεστοριανούς,

που εγκαταστάθηκαν σαν έμποροι στην Αμμόχω-
στο και στην Λευκωσία, και από Μαρωνίτες που
ζούσαν κατά πλειοψηφία στην ύπαιθρο.
Η αραβική όμως δεν ομιλούνταν μόνο από τους
Σύρους. Πολλοί από τους ιππότες ήξεραν να μι-
λούν αραβικά, αφού οι πρόγονοι τους ζούσαν για
περισσότερα από 100 χρόνια στους Άγιους Τό-
πους ανάμεσα στο αραβόφωνο πληθυσμό. Ιδιαί-
τερα ξέρουμε ότι η βασιλική οικογένεια και η
βασιλική αυλή ήταν πολύγλωσσες. Υπάρχει μια
περίφημη ιστορία για τον βασιλιά Ιανό, ο οποίος
όφειλε την ζωή του στην γνώση της αραβικής.
Στην καταστροφική μάχη της Χοιροκοιτίας (1426)
όπου οι κυπριακές δυνάμεις ηττήθηκαν από τους
Μαμελούκους, ο βασιλιάς έπεσε από το άλογο του
και οι εχθροί στρατιώτες θα τον σκότωναν, αν δεν
είχε φωνάξει δυνατά στα αραβικά: Ana l-malik!
Εγώ είμαι ο βασιλιάς! Έτσι σώθηκε. Αντί να τον
σκοτώσουν τον συνέλαβαν αιχμάλωτο και τον
έφεραν στον σουλτάνο στο Κάιρο.
Σε μια πολύγλωσση κοινωνία δεν σημαίνει ότι
όλοι μιλούσαν μερικές γλώσσες. Μάλλον οι διά-
φορες εθνικές και θρησκευτικές ομάδες ζούσαν
συγκεντρωμένες σε δικές τους συνοικίες γύρω
στις εκκλησίες τους και ο καθένας είχε κυρίως
επαφές με τους ομογενείς του. Ξέρουμε από ένα
περιστατικό στην Λευκωσία στο 1340 ανάμεσα σε
Λατίνους και Σύρους, ότι αναγκάστηκαν να επι-
καλεστούν την βοήθεια διερμηνέων για να κατα-
λάβουν τους άλλους.
Με τον καιρό όμως οι αστικοί Σύροι φαίνεται να
αφομοιώθηκαν σε άλλες κοινωνικές ομάδες. Με-
ρικές πάμπλουτες οικογένειες Σύρων εμπόρων
ανεβαίνουν στην αριστοκρατική τάξη και στις
ταφικές πλάκες τους βρίσκουμε εγγραφές στα
γαλλικά. Η πλειοψηφία των αστικών Σύρων,
υποτίθεται, αφομοιώθηκε με την ελληνόφωνη
αστική τάξη ήδη κατά την διάρκεια του 15ου και
του 16ου αιώνα. Έτσι ο σπουδαίος Ιωάννης Πε-
ταλούδης του Ιαφούνη, η οικογένεια του οποίου
ήταν Συριακής καταγωγής αλλά εξελληνίστηκε
ολοκλήρως, όταν πέθανε το 1558 πήρε ταφό-
πλακα με ελληνική επιγραφή. Οι μόνοι που από
τον Μεσαιώνα μέχρι σήμερα κρατούσαν την
αραβική γλώσσα τους, είναι οι Μαρωνίτες του
Κορμακίτη.
Ο πρώτος στη νεότερη εποχή που αναφέρεται
στην αραβική του Κορμακίτη είναι ο Mondry Be-
audouin στο 1884. Γράφει πως η κυπριακή ελλη-
νική διάλεκτος χρησιμοποιείται σε όλο το νησί,
εκτός από μερικούς τόπους που μένουν αποκλει-
στικά μουσουλμάνοι, π.χ. στην Λεύκα, όπου μι-
λούν τουρκικά, και στο χωριό Κορμακίτη όπου οι
κάτοικοι Μαρωνίτες συντηρούν τα αραβικά τους.
Η Κυπριακή Μαρωνίτικη Αραβική (ΚΜΑ) διαφέ-
ρει όμως πολύ από την Συριακή αραβική από την
οποία κατάγεται. Πιστεύω ότι ο σημερινός Σύρος
η Λιβανέζος δεν θα καταλαβαίνει σχεδόν τίποτα
από αυτά που ομιλούνται στον Κορμακίτη.
Πρώτα απ’ όλα η φωνολογία είναι πολύ διαφο-
ρετική. Η ΚΜΑ ακούγεται σαν κάποιος να μιλάει
αραβικά με ελληνική προφορά. Όλοι οι ήχοι της
αραβικης μεταπρέπονται σε ομοιάζοντες ελληνι-
κούς ήχους, και έτσι μερικοί ήχοι της αραβικής
που δεν υπάρχουν στα ελληνικά χάθηκαν (h,gh)
εξαφανίστηκαν. Σώθηκαν όμως ο jim (joump

δίπλα) και το cayn (casal μέλι). Επίσης η ΚΜΑ
ομιλείται κατά τους φωνολογικούς κανόνες της
(κυπριακής) ελληνικής. Παραδείγματος χάρη
bouyout (σπίτια) γίνεται pkyout  με πρόσθεση
του κυπριακού k ανάμεσα π και ι. Το αραβικό
ktoubt (έγραψα) γίνεται xtouft και έτσι δεν είναι
πια κατανοητό από ομιλητές της κανονικής αρα-
βικής. 
Ο καθηγητής Alexander Borg ο οποίος μελέτησε
εκτενώς την φωνολογία, την γραμματική και το
λεξιλόγιο της ΚΜΑ, κατάφερε να μαζέψει μόνο
2.000 διάφορες αραβικές λέξεις στην ΚΜΑ, που
αναφέρονται ιδίως στην αγροτική ζωή. Αυτές οι
2.000 λέξεις ακόμα δεν επαρκούν για την καθη-
μερινή επικοινωνία σ’ ένα χωριό, γι’ αυτό συμπλη-
ρώνονται με λέξεις της κυπριακής ελληνικής.
Επίσης οι γνήσιες αραβικές λέξεις συχνά αλλά-
ζουν την σημασία ανάλογα με την αντίστοιχη ελ-
ληνική λέξη: dinya στα αραβικά γίνεται στη ΚΜΑ
tinye, και υπό την επιρροή της ελληνικής λέξης
‘κόσμος’ παίρνει δύο σημασίες, ‘world’ και ‘peo-
ple’, ενώ στα κανονικά αραβικά η σημασία είναι
μόνο ‘world’. Επίσης πολλά ιδιώματα στην ΚΜΑ
δανείζονται από τα κυπριακά ελληνικά: lecepou
ma shipetto, «έπαιξε τον με το όπλο», έκφραση
που δεν υπάρχει στα αραβικά. Αν περιγράψουμε
την καθημερινή γλώσσα που ομιλούσαν στον
Κορμακίτη πριν το 1974, πρέπει να περιλάβουμε
όχι μόνο τα αραβικά στοιχεία αλλά και τα ελλη-
νικά στοιχεία. Ήταν μια γλώσσα με αραβικό πυ-
ρήνα και ελληνική φλούδα. Πολλές φράσεις που
χρησιμοποιούν φαίνονται μάλλον σαν μεταφρα-

σμένα ελληνικά όσο αφορά την σύνταξη και την
σημασία. Κατά τον καθηγητή Borg η γλώσσα του
Κορμακίτη μοιάζει με ‘ελληνικά σε διαφανές
αραβικό ένδυμα’. 
Οι Κορμακιτιανοί συνήθως λένε: εμείς μιλούμε
sanna maxlouta,  μια γλώσσα μειχτή η φθαρμένη
(δηλαδή όχι καθαρή). Μήπως φθαρμένη η
γλώσσα φαίνεται να είναι από την προοπτική της
επίσημης ελληνικής η της κανονικής αραβικής,
για τους δασκάλους που προσπαθούν να διδά-
ξουν στα παιδιά την πολιτισμένη κανονική
γλώσσα; Για τους γλωσσολόγους δεν υπάρχει
όμως ‘φθαρμένη’ η ‘καθαρή’ γλώσσα. Να συνει-
δητοποιήσουμε ότι πιθανώς για τον φιλόσοφο
Πλάτωνα η σημερινή πολιτισμένη αθηναϊκή ελ-
ληνική θα θεωρούνταν σαν πολύ φθαρμένη βάρ-
βαρη διάλεκτος. Μια άλλη πολύ μειχτή γλώσσα
είναι η αγγλική, που έχει γερμανικό πυρήνα αλλά
λεξιλόγιο με πολλές ξένες λέξεις:  Περισσότερο
από το μισό των αγγλικών λέξεων είναι γαλλικής
και λατινικής καταγωγής! Και εν τούτοις κανείς
δεν αμφισβητεί ότι είναι ξεχωριστή γλώσσα, η
πιο σπουδαία γλώσσα του κόσμου.
Στην Κύπρο υπό την επιρροή του κυπριακού-ελ-
ληνικού περιβάλλοντος η κανονική συριακή αρα-
βική μεταμορφώθηκε σε καινούργια γλώσσα, μια
μοναδική στον κόσμο και γνήσια κυπριακή
γλώσσα: η Κυπριακή Μαρωνίτική Αραβική.
Είναι πολύ θετική είδηση ότι η κυβέρνηση της
Δημοκρατίας αποφάσισε να αναγνωρίσει την
ΚΜΑ σαν γλώσσα και υποσχέθηκε να υποστηρί-
ξει τις ενέργειες για την διαφύλαξη της.

Για την ιστορία της Κυπριακής
Μαρωνίτικης Αραβικής

Του Arnold Enklaar

“..όλοι οι Κύπριοι μι-
λούν ελληνικά, πολλοί
ξέρουν αραβικά και

γαλλικά, αλλά οι περισ-
σότεροι χρησιμοποι-

ούν τα ελληνικά..”

Ταφοπλάκα του Σύρου Ιωάννη Πεταλούδη
του Ιαφούνη (1558)

Ο βασιλιάς Ιανός και η Καρλότα των Βουρβώνων, τοιχογραφία στο βασιλικό παρέκ-
κλησι Πυργάς.

“..omnes de Cypro lo-
quuntur grecum, bene
tamen sciunt saraceni-
cum et linguam franci-

genam, sed plus
utuntur lingua greca.”
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Πρόκειται για μια εκ των κορυφαίων ποδοσφαιρικών
διοργανώσεων και σίγουρα για την κορυφαία στην
Ευρώπη σε επίπεδο εθνικών ομάδων. Συγκεντρώνει
κάθε φορά το ενδιαφέρον του παγκόσμιου ποδοσφαι-
ρικού γίγνεσθαι και όχι μόνο. 24 ομάδες, μια στρογ-
γυλή θεά, λάμψη αστέρων, εκατομμύρια τηλεθεατές,
θέαμα, πάθος, αγωνία ήταν όλα αυτά που συμπλήρω-
ναν το παζλ του EURO 2016 που πραγματοποιήθηκε
στα γήπεδα της Γαλλίας από τις 10 Ιουνίου μέχρι και
τις 10 Ιουλίου 2016. Η φετινή διοργάνωση διέφερε
αρκετά από αυτές που είχαμε συνηθίσει στο παρελ-
θόν αφού μετά από απόφαση της UEFA και του Μι-
σιέλ Πλατινί, οι ομάδες που θα συμμετείχαν στην
τελική φάση αυξήθηκαν από 16 σε 24. Αυτόματα κα-
ταλάβαινε κανείς ότι το πρόγραμμα θα ήταν πιο
πλούσιο και οι νέες καινοτομίες θα έφερναν αρκετές
αλλαγές στις συμμετέχουσες ομάδες αλλά και στην
ίδια τη διοργάνωση. 
Για να πάρουμε τα πράγματα με τη σειρά, αξίζει να
αναφερθούμε στη νέα δομή που έλαβε η διοργάνωση.
Με έξι συνολικά ομίλους των τεσσάρων ομάδων, στη
φάση των 16 θα προκρίνονταν οι πρώτες δύο κάθε
ομίλου μαζί με τους τέσσερεις καλύτερους τρίτους,
ανάλογα με τη συγκομιδή βαθμών, αναλογία τερμά-
των κτλ. Το γεγονός αυτό αύξανε το ενδιαφέρον αφού
όλες οι ομάδες, ανεξαρτήτως δυναμικότητας, ήξεραν
ότι είχαν την ευκαιρία να προκριθούν. Και όντως,
όπως φάνηκε στην πορεία, πολλές ήταν οι ομάδες που
έκαναν την έκπληξη. 
Η τελική έκβαση της φάσης των ομίλων θα έλεγε κα-
νείς ότι ήταν φυσιολογική. Αν εξαιρέσει κανείς την
πρόκριση της Ουγγαρίας ως πρώτη στον 6ο όμιλο και
της πρωταθλήτριας Πορτογαλίας ως τρίτη στον ίδιο
όμιλο, οι υπόλοιποι όμιλοι κύλησαν φυσιολογικά. Έκ-
πληξη βέβαια θα μπορούσε κανείς να θεωρήσει και
την πρόκριση της Ισπανίας ως δεύτερη, γεγονός που
άλλαξε πολλά όσον αφορά τους μετέπειτα αγώνες,
αφού πολλά φαβορί τέθηκαν αντιμέτωπα πρόωρα.
Στα αξιοσημείωτα περνά η πορεία της πρωτάρας Ισ-
λανδίας καθώς και της Ουαλίας. Η πρώτη κατάφερε
παρά τα προγνωστικά να φτάσει μέχρι τα προημιτε-
λικά όπου και αποκλείστηκε από την οικοδέσποινα
Γαλλία, ενώ είχε προλάβει να θέσει εκτός την για
ακόμη μια φορά απογοητευτική Αγγλία. Η δε Ουαλία
του αστέρα Γκάρεθ Μπέιλ πέτυχε το ακατόρθωτο

φτάνοντας μέχρι και τα ημιτελικά όπου και αποκλεί-
στηκε από την Πορτογαλία. Αξιοσημείωτη και η με-
γάλη προσπάθεια των Ούγγρων που πέρασαν πρώτοι
από τον όμιλο τους αλλά αποκλείστηκαν αμέσως μετά
από το Βέλγιο. Η Ιταλία με ένα ελλιπές ρόστερ κατά-
φερε ως συνήθως με τη βαριά φανέλα της να φτάσει
μέχρι τα προημιτελικά, αποκλείοντας την Ισπανία,
όπου έχασε από τη Γερμανία στα πέναλτι. Ο τελικός
που όλοι περίμεναν να δουν ήρθε στα ημιτελικά
καθώς Γαλλία και Γερμανία τέθηκαν αντιμέτωπες με
την πρώτη να επικρατεί με 2-0. Ο μεγάλος τελικός
βρήκε αντιμέτωπες την οικοδέσποινα Γαλλία του
Πογκμπά και του Γκριεζμάν και την σκληροτράχηλη
Πορτογαλία του Φερνάντο Σάντος και του Κριστιάνο
Ρονάλντο. 
Οι Γάλλοι με τον κόσμο στο πλευρό τους, με ένα ρό-
στερ φτιαγμένο για μεγάλα πράγματα, με την παρά-
δοση ως οικοδεσπότες να είναι υπέρ τους, έμοιαζαν
πιο ώριμοι και αποφασισμένοι από κάθε άλλη φορά.
Οι δε Πορτογάλοι δεν μπορούσαν να υποτιμηθούν
από τη στιγμή που έδειξαν εξαιρετικά στοιχεία σε όλη
τη διάρκεια της διοργάνωσης, με τακτική που δούλευε
εξαιρετικά, με αμυντικούς προσανατολισμούς που δύ-
σκολα διασπούσε κανείς, αλλά και με έναν Κριστιάνο
Ρονάλντο που ήθελε αυτό το τρόπαιο όσο κανείς

άλλος. 
Το ιστορικό Stade de France του Παρισιού, λοιπόν,
φιλοξένησε τον μεγάλο τελικό με όλες τις ενδείξεις να
τείνουν υπέρ των Γάλλων για σχετικά εύκολη επικρά-
τηση. Αρκετά νωρίς στο παιχνίδι, η τύχη επιφύλασσε
άσχημο παιχνίδι στους Πορτογάλους αφού σε μια
σκληρή σύγκρουση με τον Παγιέ, ο Κριστιάνο Ρο-
νάλντο αποχώρησε τραυματίας και με δάκρυα στα
μάτια, αφού παρά την προσπάθεια του να συνεχίσει,
έμοιαζε αδύνατο να βοηθήσει την ομάδα του στη δύ-
σκολη αυτή προσπάθεια. Οι Πορτογάλοι έμοιαζαν να
χάνουν τη γη κάτω από τα πόδια τους. Παρόλα αυτά
η εξέλιξη του παιχνιδιού και τα ίχνη χαλάρωσης των
Γάλλων μετά και την αποχώρηση του Ρονάλντο άλ-
λαξαν άρδην τα δεδομένα. Οι Πορτογάλοι πείσμωσαν
και διεκδικούσαν επί ίσοις όροις το παιχνίδι. Οι Γάλλοι
πάλεψαν στο δεύτερο ημίχρονο να πάρουν τη νίκη
αλλά βρήκαν απέναντι τους έναν εξαιρετικό Ρούι Πα-
τρίτσιο ο οποίος έπιανε τα άπιαστα. Οι Πορτογάλοι
επιδίωξαν να χτυπήσουν το παιχνίδι στην αντεπίθεση
αλλά παρόλα αυτά οι δύο ομάδες οδηγήθηκαν στην
παράταση. 
Οι εικόνες ήταν πραγματικά απίστευτες. Οι Πορτο-
γάλοι το πίστευαν περισσότερο. Οι οικοδεσπότες Γάλ-
λοι έμοιαζαν κουρασμένοι και να τα έχουν χαμένα. Ο

Κριστιάνο Ρονάλντο ανέλαβε χρέη προπονητή και δεν
σταματούσε λεπτό από τη γραμμή του άουτ να εμψυ-
χώνει τους συμπαίχτες του. Τελικά χρυσή αποδείχ-
θηκε η αλλαγή του Φερνάντο Σάντος που έριξε στη
μάχη τον υψηλόσωμο επιθετικό Έντερ που στο πα-
ρελθόν είχε αμφισβητηθεί από όλους για τις ικανότη-
τες του. Ενώ είχε προειδοποιήσει αρκετές φορές στο
παιχνίδι για τη δεινότητα του στις τοποθετήσεις, κα-
τάφερε σε μια αντεπίθεση να κάνει τα πάντα και να
ολοκληρώσει με μακρινό σουτ την προσπάθεια του,
το οποίο κατέληξε στα δίχτυα του ανήμπορου να αν-
τιδράσει Ούγκο Γιορίς. Οι Πορτογάλοι από εκείνο το
σημείο απέκτησαν περίσσια αυτοπεποίθηση, έλεγχαν
πλήρως το παιχνίδι ενώ οι Γάλλοι δεν μπορούσαν με
κανένα τρόπο να συνέλθουν. Πέραν από κάποιες κλα-
σικές ευκαιρίες προς τα τέλη της παράτασης, δεν
υπήρξε κάτι άλλο συνταραχτικό και με αυτόν τον
τρόπο η Πορτογαλία στέφθηκε ως νέα Πρωταθλήτρια
Ευρώπης μπροστά σε χιλιάδες Γάλλους. 
Η αρμάδα του Κριστιάνο Ρονάλντο απέδειξε ότι το
ποδόσφαιρο δεν είναι μόνο τα λεφτά. Με μοναδικό
αστέρι τον CR7, αλλά με ένα σύνολο ομοιογενές και
με απίστευτο ταλέντο, ο Φερνάντο Σάντος οδήγησε
τη χώρα του στην κατάκτηση του EURO 2016. Όλος
ο ποδοσφαιρικός κόσμος ακόμη παραμένει άφωνος
από αυτό το επίτευγμα. Πάντως, τέτοιες εικόνες και
τέτοια αποτελέσματα αναδεικνύουν το νόημα και την
ομορφιά του βασιλιά των σπορ. Εμείς πάντως μείναμε
ικανοποιημένοι από όσα είδαμε και προσβλέπουμε σε
ακόμη περισσότερα!

Η Πορτογαλία στην κορυφή
της Ευρώπης

Κάνουν όλοι λόγο για ένα μεγάλο ταλέντο της κοινότητας των Μαρω-
νιτών και για μια ανερχόμενη αθλήτρια που έχει πολλά να δώσει και
υπόσχεται πολλές επιτυχίες. Η Χριστίνα Πετρή που όπως και η Νατα-
λία Ευαγγελίδου ανήκει στην ομάδα του προπονητή Σπύρου Σπύρου,
έχει σημειώσει ήδη, παρά το νεαρό της ηλικίας της, αρκετές επιτυχίες,
τιμώντας με αυτόν τον τρόπο την κοινότητα της και την Κύπρο. Η
νεαρή αθλήτρια του ΓΣΠ δίνει καθημερινά τον καλύτερο της εαυτό και
μέσα από σκληρή δουλειά, σιγά σιγά εξελίσσεται σε σπουδαία αθλή-
τρια. Πάντοτε δίπλα της βέβαια η οικογένεια της που αποτελεί το παν-
τοτινό της στήριγμα σε κάθε της βήμα. Η Χριστίνα μίλησε στον «Τ»
για πολλά και διάφορα, μεταξύ των οποίων το ξεκίνημα της, τη ζωή της
αλλά και τις υποσχέσεις της ενόψει συνέχειας. Όπως η ίδια δηλώνει,
κορυφαία στιγμή ήταν η συμμετοχή της στην Παγκόσμια Γυμνασιάδα
της Τραπεζούντας τον περασμένο Ιούλιο.

Μίλησε μας λίγο για το ξεκίνημα σου ως αθλήτρια. Πως έγινε
η αρχή;
Όλα ξεκίνησαν όταν κλιμάκιο της ΚΟΕΑΣ επισκέφτηκε το Δημοτικό
Σχολείο του Αγ. Μάρωνα όταν ήμουν στη Δ’ τάξη. Μετά από διάφορα
τεστ που έγιναν μας σύστησαν να ξεκινήσω προπονήσεις στην ακαδη-
μία στίβου. Μέχρι και την Στ’ τάξη ήμουν στις ακαδημίες και ακολού-
θως με ανέλαβε στην ομάδα του ο προπονητής μου Σπύρος Σπύρου. 
Τι περιλαμβάνει το πρόγραμμα ενός αθλητή σε νεαρή ηλικία
όταν αγωνίζεται σε ψηλό επίπεδο;
Το πρόγραμμα ενός νεαρού αθλητή είναι αρκετά δύσκολο αφού πρέπει
να υπάρχει ένας συνδυασμός μεταξύ των καθημερινών προπονήσεων,
του σχολείου, των ιδιαιτέρων μαθημάτων, της συγκεκριμένης διατρο-
φής αλλά και της κοινωνικής ζωής. Ακούγεται δύσκολο να τα συνδυά-
σεις αλλά όταν αγαπάς αυτό που κάνεις είναι εφικτός συνδυασμός. 
Πως είναι να συνδυάζεις αθλητισμό και σχολείο ταυτόχρονα;
Αθλητισμός και σχολείο είναι δύο τομείς που απαιτούν αφοσίωση και
φυσικά πολύ χρόνο. Είμαι μαθήτρια του Λυκείου Κύκκου Β’ στο αθλη-
τικό τμήμα, αυτό σημαίνει πολλά. Στο Αθλητικό Λύκειο έχουμε την ευ-
χέρεια πρωινών προπονήσεων με τους προπονητές μας αλλά και την
στήριξη του σχολείου όταν απουσιάζουμε σε αγώνες κλπ. Λόγω και των
απογευματινών προπονήσεων προσπαθώ να αξιοποιώ τα σαββατοκύ-
ριακα μου για διάβασμα έτσι ώστε να μην έχω τόση πίεση τις καθημε-
ρινές αλλά και να είμαι συνεπής στο σχολείο.  
Κάνουν όλοι λόγο για ένα ανερχόμενο ταλέντο στο χώρο του
αθλητισμού. Πως σε κάνει να νιώθεις αυτό;
Με τιμά το γεγονός ότι κάποιοι πιστεύουν σε μένα και στις δυνατότητες
μου, μου δίνει δύναμη και θέληση να προχωρήσω. Όπως όλοι ξέρουμε
όμως δεν αρκεί απλά να είσαι ταλέντο για να πετύχεις κάτι, πόσο μάλ-
λον στον αθλητισμό που απαιτεί συνεχή προσπάθεια, υπομονή και επι-
μονή. Όλα αυτά όμως δεν γίνονται χωρίς την στήριξη αυτών που

πιστεύουν σε σένα.
Ποιοι είναι οι άνθρωποι που αποτελούν το στήριγμα σου σε
κάθε σου βήμα στον αθλητισμό; 
Η οικογένεια μου. Αυτός ο όρος όμως πλέον δεν αποτελεί μόνο τους
γονείς μου και τις αδελφές μου που είναι δίπλα μου από το ξεκίνημά
μου στις Ακαδημίες και γίνεται πιο έντονη η στήριξή τους όσο προχω-
ρούμε. Μέλος της οικογένειας μου και δεύτερο σπίτι μου πλέον είναι ο
προπονητής μου, Σπύρος Σπύρου,  και όλη η ομάδα στο Γ.Σ.Π.. Όπως
προανέφερα είναι το πιο σημαντικό κομμάτι στον αθλητισμό η όλη

στήριξη που μπορεί να υπάρξει
και νιώθω πολύ τυχερή και ευ-
γνώμων που το εισπράττω.  
Συμμετείχες πρόσφατα
στην Παγκόσμια Γυμνα-
σιάδα στην Τραπεζούντα της Τουρκίας που είναι μια μεγάλη
διοργάνωση. Ποιες ήταν οι εμπειρίες σου;
Μια διοργάνωση γεμάτη εμπειρίες. Όντως ήταν η πιο μεγάλη διοργά-
νωση στην οποία έλαβα μέρος μέχρι τώρα. Το γεγονός και μόνο ότι
λαμβάνεις μέρος σε τέτοιου είδους διοργανώσεις ειδικά για άτομα της
ηλικίας μου δημιουργεί απερίγραπτα συναισθήματα. Συμμετείχαμε συ-
νολικά 30 χώρες από όλο τον κόσμο, γνωρίσαμε συναθλητές από αυτές
τις χώρες και διαφορετικές κουλτούρες αφού μέναμε όλοι στο Ολυμ-
πιακό χωρίο. Δυστυχώς στη συγκεκριμένη διοργάνωση δεν μπόρεσα
να πετύχω το στόχο μου που ήταν τουλάχιστο η βελτίωση του ατομικού
χρόνου που έχω στα 1500μ. όπου συμμετείχα και τερμάτισα στην 8η
θέση. Απογοήτευση από τη μια πλευρά αλλά από την άλλη αυτές οι εμ-
πειρίες και οι αποτυχίες πρέπει να αποτελούν μέρος του puzzle για συ-
νεχή προσπάθεια και βελτίωση. 
Η κοινότητα βλέπει στο πρόσωπο σου το μέλλον της. Μια
νεαρή Μαρωνίτισσα αθλήτρια που υπόσχεται πολλά. Τι μπο-
ρείς να υποσχεθείς στους Μαρωνίτες;
Μπορώ να υποσχεθώ ότι θα προσπαθήσω να αναδείξω την Κοινό-
τητα μας και μέσα από τον αθλητισμό. Όχι μόνο μέσα από επιτυχίες
που θα υπάρξουν αλλά το κυριότερο μέσα από τη συνεχή προσπά-
θεια, τη θέληση και το πείσμα που υπόσχομαι να έχω ακόμα και
μετά τις αποτυχίες. 
Τι μήνυμα θα έστελλες στα νεαρά άτομα που θέλουν να ασχο-
ληθούν με τον αθλητισμό;
Χωρίς δεύτερη σκέψη και κανένα ενδοιασμό θα παρότρυνα τα νεαρά
άτομα να ασχοληθούν με τον αθλητισμό. Αν και χρειάζεται δέσμευσή
και αφοσίωση μπορεί να σου προσφέρει μόνο καλά, εμπειρίες που
μπορώ να πω θα κουβαλάς μια ζωή. Σε κάνει πιο δυνατό σαν άνθρωπο.
Η κα. Δώρα Κυριάκου, σύζυγος του προπονητή μου και παγκυπριονί-
κης των 400μ., ανέφερε μια μέρα ότι αν ποτέ ξεκινούσε τη ζωή της από
την αρχή πάλι με τον αθλητισμό θα ασχολείτο, έτσι και εγώ αν και είμαι
ακόμα στις αρχές νιώθω ότι αυτό θα έκανα. 
Ποια είναι τα επόμενα σου πλάνα; Τι να περιμένουμε από τη
Χριστίνα;
Μετά την ολοκλήρωση και της Αθλητικής Συνάντησης Ελλάδας Κύ-
πρου για αθλητές κάτω των 18 χρονών ολοκληρώθηκε η φετινή χρονιά.
Στόχος μου είναι με την έναρξη της νέας χρονιάς να ξεκινήσω εντατικά
τις προπονήσεις έτσι ώστε να είμαι σε θέση να εξασφαλίσω τα απα-
ραίτητα όρια για συμμέτοχή σε μεγάλες διοργανώσεις που είναι αρκε-
τές μέσα στο 2017.  

ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΠΕΤΡΗ: 
Ένα μεγάλο ταλέντο αναδεικνύεται

Παρά τις όποιες προβλέψεις, η
Πορτογαλία κέρδισε την οικοδέ-

σποινα Γαλλία στον τελικό του Παρι-
σιού και κατέκτησε το τρόπαιο.

Η αρμάδα του Κριστιάνο Ρονάλντο
ανέτρεψε τα προγνωστικά που την
ήθελαν από νωρίς εκτός διοργάνωσης,
πήγε ως καθαρό αουτσάιντερ στον με-
γάλο τελικό αλλά κατάφερε με σωστή
τακτική και ορθόδοξο ποδόσφαιρο να
κερδίσει το EURO για πρώτη φορά
στην ιστορία της. 

Λάμψη αστέρων στη Γαλλία, ατέλει-
ωτο θέαμα και πλήρης ικανοποίηση
των απανταχού ποδοσφαιρόφιλων. 

«Αυτό που μπορώ να υποσχεθώ είναι ότι θα προσπα-
θήσω να αναδείξω την Κοινότητα μας και μέσα από
τον αθλητισμό»

«Η Παγκόσμια Γυμνασιάδα στην Τραπεζούντα είναι
η μεγαλύτερη διοργάνωση στην οποία έλαβα μέρος

μέχρι τώρα»
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Τα πλείστα έχουν χιλιοειπωθεί για την αθλήτρια αυτή.
Τα επιτεύγματα της γνωστά σε όλους και αναμφίβολα
ότι καλύτερο έχει να δείξει η κοινότητα μας στον αθλη-
τισμό. Κατέχει το Παγκύπριο Ρεκόρ Γυναικών στα
800μ. ενώ έχει συμμετάσχει σε μεγάλες διοργανώσεις
όπως το Πανευρωπαϊκό Πρωτάθλημα ανδρών και γυ-
ναικών (Άμστερνταμ, Ιούλιος 2016, πρόκριση στα ημι-
τελικά), οι Πανευρωπαϊκοί Αγώνες κάτω των 23
(Τάμπερε, Ιούλιος 2013, 9η θέση), οι Κοινοπολιτειακοί
Αγώνες (Γλασκώβη, Ιούλιος 2014) και η Παγκόσμια
Γυμνασιάδα (Κορέα, Ιούλιος 2015, 10η θέση). Είναι
επίσης η κορυφαία Κύπρια αθλήτρια στο αγώνισμα
των 1500 μ. αλλά όπως η ίδια δηλώνει, αγώνισμα της
θεωρείται αυτό των 800 μ. Ανήκει από μικρό παιδί
στην ομάδα του προπονητή Σπύρου Σπύρου και αναμ-
φίβολα συνεχίζει να κάνει την κοινότητα μας περή-
φανη με τις διακρίσεις της. 
Έχει βρεθεί φέτος μια ανάσα από τη συμμετοχή της
στους Ολυμπιακούς Αγώνες του Ρίο ντε Τζανέιρο,
αλλά παρόλα αυτά η χρονιά της θεωρείται άκρως
επιτυχημένη. Με την ευκαιρία της συμμετοχής της
Ναταλίας Ευαγγελίδου στο Πανευρωπαϊκό Πρωτά-
θλημα ανδρών και γυναικών στο Άμστερνταμ τον πε-
ρασμένο Ιούλιο, η εφημερίδα μας μίλησε μαζί της για
την μέχρι σήμερα πορεία της, τις εμπειρίες της από
αυτήν τη μεγάλη διοργάνωση αλλά και για τα μελ-
λοντικά της σχέδια. 

Μίλησε μας λίγο για τα πρώτα σου βήματα
στον αθλητισμό. Πως ξεκίνησε το μεγάλο αυτό
ταξίδι;
Η ενασχόληση μου με τον αθλητισμό άρχισε όταν
ήμουν στην πέμπτη τάξη του δημοτικού μετά από πα-
ρότρυνση του πατέρα μου. Ξεκίνησα από τις Ακαδη-
μίες του ΓΣΠ και στη δευτέρα γυμνασίου εντάχθηκα
στην ομάδα του κ. Σπύρου Σπύρου, με τον οποίο γυ-
μνάζομαι μέχρι σήμερα.
Τι περιλαμβάνει το καθημερινό πρόγραμμα
ενός αθλητή; 
Το καθημερινό πρόγραμμα περιλαμβάνει διπλές προ-
πονήσεις (πρωί-απόγευμα), ξεκούραση και αποκατά-
σταση (παγοθεραπεία, μασάζ, φυσιοθεραπείες).
Εξ όσων γνωρίζουμε έχεις πετύχει να συνδυά-
σεις σπουδές και αθλητισμό για αρκετά χρόνια
τώρα. Πως το κατάφερες αυτό;
Ο συνδυασμός των δύο είναι δύσκολος αλλά όχι ακα-
τόρθωτος. Όταν υπάρχει θέληση, σωστός προγραμ-
ματισμός και πειθαρχία ένας αθλητής μπορεί να
διαπρέψει τόσο στο ακαδημαϊκό όσο και στον αθλη-
τικό χώρο.
Στα 25 σου χρόνια έχεις πετύχει αρκετά ως
αθλήτρια στο αγώνισμα των 800 μ. Ποια τα
σημαντικότερα επιτεύγματα σου που έχεις να
θυμάσαι;
Το μεγαλύτερο και πιο πρόσφατό μου επίτευγμα είναι
η πρόκριση μου στα ημιτελικά του Πανευρωπαϊκού
πρωταθλήματος ανδρών γυναικών που διεξήχθη τον
περασμένο Ιούλιο στο Άμστερνταμ. Επίσης, κατέχω
το Παγκύπριο Ρεκόρ Γυναικών στα 800μ. Σημαντική
διάκριση για μένα θεωρείται η 9η θέση στους Πανευ-
ρωπαϊκούς αγώνες κάτω των 23 (Τάμπερε, Ιούλιος
2013), η συμμετοχή μου στους Κοινοπολιτειακούς
Αγώνες (Γλασκώβη, Ιούλιος 2014) και η 10η θέση στη

Παγκόσμια Γυμνασιάδα (Κορέα, Ιούλιος 2015).
Όπως έχεις αναφέρει, τον περασμένο μήνα
έχεις κάνει όλους περήφανους με τη συμμε-
τοχή σου στους Πανευρωπαϊκούς Αγώνες στο
Άμστερνταμ της Ολλανδίας. Ποιες ήταν οι εμ-
πειρίες σου από μια τόσο μεγάλη διοργάνωση;
Η συμμετοχή μου στους Πανευρωπαϊκούς Αγώνες
αποτελεί μια αξέχαστη εμπειρία. Αγωνίστηκα σε ένα
κατάμεστο γήπεδο δίπλα στις κορυφαίες αθλήτριες
της Ευρώπης. Έμεινα ιδιαίτερα ικανοποιημένη από
την παρουσία μου καθώς κατάφερα να φτάσω μέχρι
τα ημιτελικά σε ένα πολύ δύσκολο αγώνισμα όπως
είναι τα 800μ. Είχα επίσης τη χαρά να έχω κοντά μου
την οικογένεια και τους φίλους μου, οι οποίοι στήρι-
ξαν τη προσπάθεια μου.
Να περάσουμε και στη μεγάλη προσπάθεια
που είχες καταβάλει φέτος για πρόκριση και

στους Ολυμπιακούς Αγώνες του Ρίο της Βρα-
ζιλίας. Εξαιρετικά δύσκολος στόχος αλλά βρέ-
θηκες πάρα πολύ κοντά στο όριο για
πρόκριση σου.
Ένας από τους βασικότερους στόχους μου για τη φε-
τινή χρονιά ήταν η εξασφάλιση του ορίου πρόκρισης
στην Ολυμπιάδα του Ρίο Ντε Τζανέιρο. Πράγματι,
βρέθηκα πολύ κοντά αλλά κάποιες συνθήκες δεν στά-
θηκαν ευνοικές για να βρεθώ στο κορυφαίο αθλητικό
γεγονός. Τίποτα όμως δε σταματά εδώ, η επόμενη
χρονιά είναι εξίσου σημαντική καθώς είναι γεμάτη
από νέες προκλήσεις.
Η κοινότητα των Μαρωνιτών αισθάνεται περή-
φανη που ένα μέλος της κατάφερε να φτάσει
τόσο ψηλά. Εσύ πως νιώθεις που εκπροσωπείς
την κοινότητα μας, ποιο το βάρος της ευθύνης
και τι μπορείς να υποσχεθείς για τη συνέχεια; 

Νιώθω υπερηφάνεια που αγωνίζομαι με τα χρώματα
της πατρίδας μου και που  εκπροσωπώ τη μικρή Μα-
ρωνιτική κοινότητα της Κύπρου. Αυτό που μπορώ να
υποσχεθώ είναι ότι θα δίνω το καλύτερο μου εαυτό.
Σίγουρα, νιώθω το βάρος της ευθύνης και προσπαθώ
πάντοτε να ανταποδίδω με τα αποτελέσματα μου.
Ποιοι οι στόχοι σου για το άμεσο μέλλον, ποια
τα σχέδια σου όσον αφορά τον αθλητισμό αλλά
και τις σπουδές σου γενικότερα;
Οι άμεσοι αθλητικοί στόχοι μου είναι η διάκριση
στους επερχόμενους Μεσογειακούς Αγώνες και η
πρόκρισή μου στο Παγκόσμιο Πρωτάθλημα. Εφόσον
τελείωσα το μεταπτυχιακό μου το περασμένο Μάιο,
του χρόνου θα αφοσιωθώ εξολοκλήρου στην προετοι-
μάσια μου για την επίτευξη των προαναφερθέντων
στόχων.
Και ένα μήνυμα για τους νέους Μαρωνίτες και
τις Μαρωνίτισσες που επιθυμούν να εμπλα-
κούν με τον αθλητισμό.
Ο αθλητισμός είναι υγεία. Σου προσφέρει μια καθη-
μερινότητα γεμάτη ζωντάνια και ενέργεια. Επιπλέον,
δημιουργεί σωστά πρότυπα για τους νέους της κοινω-
νίας και έτσι συμβάλλει στη διαμόρφωση  μιας πιο
συγκροτημένης και συνειδητοποιημένης προσωπικό-
τητας. Τέλος, η πειθαρχία και η οργάνωση που απο-
κτά κανείς μέσω του αθλητισμού τον βοηθά και σε
άλλους τομείς της ζωής του. 

www.typosmaroniton.com

ΝΑΤΑΛΙΑ ΕΥΑΓΓΕΛΙΔΟΥ:
Ο ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΣ ΕΙΝΑΙ ΤΡΟΠΟΣ ΖΩΗΣ

�Η κορυφαία Κύπρια
αθλήτρια στα 800 και

1500 μέτρα μιλά στον «Τ»
�Νιώθω υπερηφάνεια
που αγωνίζομαι με τα

χρώματα της πατρίδας
μου και που  εκπροσωπώ

τη μικρή Μαρωνιτική
κοινότητα της Κύπρου

�Το μεγαλύτερο και πιο
πρόσφατό μου επί-

τευγμα είναι η πρόκριση
μου στα ημιτελικά του

Πανευρωπαϊκού πρωτα-
θλήματος ανδρών γυναι-

κών που διεξήχθη τον
περασμένο Ιούλιο στο

Άμστερνταμ.
Τεράστιας σημασίας ήταν το νέο παγκύπριο ρεκόρ που σημείωσε η αθλήτρια μας Να-
ταλία Ευαγγελίδου το περασμένο Σάββατο 30 Ιουλίου 2016, στο Διεθνές Μίτινγκ Flan-
ders Cup που πραγματοποιήθηκε στο Βέλγιο. 
Συγκεκριμένα η Ναταλία κατέρριψε ρεκόρ στα 1500 μ. στίβου που κατείχε από το 1986
η Άντρη Αβράαμ, σημειώνοντας έτσι νέο Παγκύπριο Ρεκόρ με επίδοση 4.11.28. Πρό-
κειται για ιστορική επιτυχία, η οποία δεν περνά απαρατήρητη. 
Η κοινότητα νιώθει μεγάλη περηφάνια για το νέο επίτευγμα της αθλήτριας της. Με δου-
λειά, επιμονή και πίστη στις δυνατότητες της έχει πετύχει το ακατόρθωτο. Η εφημερίδα
μας την ευχαριστεί και δηλώνει απερίφραστα ότι θα σταθεί αρωγός στις μελλοντικές
της προσπάθειες για ακόμη μεγαλύτερες επιτυχίες.

Ιστορικό παγκύπριο ρεκόρ στα 1500 μ. από τη Ναταλία Ευαγγελίδου


